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Protokół Nr XIX/2011 
 z sesji Rady Miasta Ostrołęki  
z dnia 29 grudnia 2011 roku 

 
 

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Miasta Ostrołęki przy Placu Bema 1 w dniu              
29 grudnia 2011 r.   
Radni nieobecni na XIX sesji Rady Miasta Ostrołęki: Mariusz Popielarz, Tadeusz Giers, 
Anna Szczubełek, Tadeusz Kaczyński. 
Na sesji w dniu 29 grudnia 2011 roku podjęto następujące uchwały:  
• Uchwała Nr 202/XIX/2011 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 29 grudnia 2011 r. w sprawie 

zaciągnięcia poŜyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej,   

• Uchwała Nr 203/XIX/2011 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 29 grudnia 2011 r. w sprawie 
zaciągnięcia poŜyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej, 

• Uchwała Nr 204/XIX/2011 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 29 grudnia 2011 r. w sprawie 
zaciągnięcia poŜyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej, 

• Uchwała Nr 205/XIX/2011 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 29 grudnia 2011 r. w sprawie 
zaciągnięcia poŜyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej, 

• Uchwała Nr 206/XIX/2011 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 29 grudnia 2011 r. w sprawie 
zaciągnięcia poŜyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej, 

• Uchwała Nr 207/XIX/2011 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 29 grudnia 2011 r. w sprawie 
ustalenia stawek dotacji przedmiotowej dla samorządowego zakładu budŜetowego na 2012 
rok,  

• Uchwała Nr 208/XIX/2011 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 29 grudnia 2011 r. w sprawie 
emisji obligacji Miasta Ostrołęki,  

• Uchwała Nr 209/XIX/2011 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 29 grudnia 2011 r. zmieniająca 
uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Miasta Ostrołęki na lata 
2011-2043,  

• Uchwała Nr 210/XIX/2011 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 29 grudnia 2011 r. w sprawie 
zmian w budŜecie miasta Ostrołęki na 2011 r.,  

• Uchwała Nr 211/XIX/2011 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 29 grudnia 2011 r. w sprawie 
przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Miasta Ostrołęki na lata 2012-2043,  

• Uchwała Nr 212/XIX/2011 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 29 grudnia 2011 r. w sprawie 
uchwalenia budŜetu Miasta Ostrołęki na 2012 rok,  

• Uchwała Nr 213/XIX/2011 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 29 grudnia 2011 r. zmieniająca 
uchwałę określającą wzory formularzy informacji i deklaracji w sprawach podatków od 
nieruchomości, rolnego i leśnego, 
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• Uchwała Nr 214/XIX/2011 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 29 grudnia 2011 r. zmieniająca 
uchwałę w sprawie utworzenia samorządowego zakładu budŜetowego pod nazwą Zakład 
Aktywności Zawodowej w Ostrołęce i nadania Statutu, 

• Uchwała Nr 215/XIX/2011 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 29 grudnia 2011 r. zmieniająca 
uchwałę w sprawie przekształcenia Zespołu Placówek Opiekuńczo-Wychowawczych 
w Ostrołęce, 

• Uchwała Nr 216/XIX/2011 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 29 grudnia 2011 r. w sprawie 
nadania statutu Placówce Pieczy Zastępczej „Korczakówka” w Ostrołęce, 

• Uchwała Nr 217/XIX/2011 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 29 grudnia 2011 r. w sprawie 
nadania statutu Miejskiemu Ośrodkowi Pomocy Rodzinie w Ostrołęce, 

• Uchwała Nr 218/XIX/2011 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 29 grudnia 2011 r. w sprawie 
wyraŜenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłaty za przekształcenie prawa uŜytkowania 
wieczystego  w prawo własności, 

• Uchwała Nr 219/XIX/2011 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 29 grudnia 2011 r. w sprawie 
wyraŜenia zgody na udzielanie bonifikat od opłat  z tytułu przekształcenia prawa 
uŜytkowania wieczystego w prawo własności nieruchomości, 

• Uchwała Nr 220/XIX/2011 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 29 grudnia 2011 r. w sprawie 
uchwalenia Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na 2012 rok, 

• Uchwała Nr 221/XIX/2011 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 29 grudnia 2011 r. w sprawie 
wystąpienia do Trybunału Konstytucyjnego z wnioskiem o zbadanie zgodności niektórych 
przepisów ustawy z dnia 9 czerwca 2011 r. o wspieraniu rodziny i systemie pieczy 
zastępczej z Konstytucją Rzeczypospolitej Polskiej i Europejską Kartą Samorządu 
Lokalnego, 

• Uchwała Nr 222/XIX/2011 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 29 grudnia 2011 r. w sprawie 
przyjęcia Planu Pracy Rady Miasta Ostrołęki, 

• Uchwała Nr 223/XIX/2011 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 29 grudnia 2011 r. w sprawie 
przyjęcia rocznych Planów Pracy Komisji stałych Rady Miasta Ostrołęki, 

• Uchwała Nr 224/XIX/2011 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 29 grudnia 2011 r. w sprawie 
rozpatrzenia skargi na działalność Prezydenta Miasta Ostrołęki, 

 
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak - otworzył XIX sesję Rady Miasta 
Ostrołęki. Powitał Prezydenta Miasta Janusza Kotowskiego, Wiceprezydenta Miasta Pawła 
Stańczyka, Wiceprezydenta Grzegorza Płochę, wszystkich obecnych gości, przedstawicieli 
prasy oraz radnych. Stwierdził prawomocność obrad /lista obecności - załącznik 
do protokołu/.  
 
2. Wybór sekretarza obrad. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak - na sekretarza obrad zaproponował radną 
Ewę śebrowską-Rosak. Radna wyraziła zgodę. 
Głosowanie: 
Za - 16 
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Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Sekretarzem obrad została wybrana radna Ewa śebrowska-Rosak. 
 
 3. Przedstawienie porządku obrad oraz jego zmiany. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poinformował o autopoprawkach, które 
wpłynęły do punktu 24 i 25 jednym pismem i o autopoprawkach do punktu 22 i 23 takŜe 
jednym pismem oraz autopoprawce do punktu 20, polegającej na rozszerzeniu uzasadnienia 
oraz o dwóch wnioskach do wprowadzenia z Komisji Prawa i Współpracy z Samorządami 
Mieszkańców.  
Radny Dariusz Bralski – powiedział, Ŝe odczytuje rozszerzenie punktu 20 w uzasadnieniu, 
ale dla niego to nie jest autopoprawka tylko to jest rozszerzenie uzasadnienia. 
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – powiedział, Ŝe zgodnie z intencją wnioskodawcy Pana 
Przewodniczącego Dariusza Bralskiego uzupełniliśmy uzasadnienie. Natomiast jak Pan 
Przewodniczący to potraktuje, czy jako autopoprawkę czy rozszerzenie uzupełnienia, nie jest 
to sprawą najistotniejszą, natomiast faktycznie przypomina i w pełni zgadza się z sugestią 
i przypomnieniem Przewodniczącego Bralskiego, jako autora wniosku, Ŝe chodziło 
o uzupełnienie uzasadnienia. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – zapytał mecenasa czy rozszerzenie 
uzasadnienia naleŜy traktować jak autopoprawkę czy tylko, jako rozszerzenie uzasadnienia. 
Mecenas Janusz Kobyliński – powiedział, Ŝe myśli, Ŝe jako to drugie, choć tak jak 
Prezydent powiedział to nie ma większego znaczenia, bo przecieŜ uzasadnienie jest pewnym 
teŜ elementem składowym aktu prawnego, jakim jest uchwała, więc ta nomenklatura 
językowa nie ma większego znaczenia, aby radni wiedzieli, Ŝe te uzasadnienie ma taki kształt 
jak zaproponowano.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – powiedział, Ŝe w związku z tym do punktu 
20 wpłynęło rozszerzenie uzasadnienia. Plan pracy komisji juŜ jest w punkcie 29b. Plan pracy 
sesji juŜ jest w punkcie 29a. Zaproponował Ŝeby projekt uchwały z Komisji Prawa w sprawie 
rozpatrzenia skargi na działalność Prezydenta Miasta Ostrołęki, dotyczący skargi Wspólnoty 
Mieszkaniowej „Jaskółka”, był punktem 29e porządku obrad.  
Poddał pod głosowanie wprowadzenie pod obrady punktu 29e jak wyŜej. 
Głosowanie 
Za – 17 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Punkt 29e został wprowadzony do porządku obrad.  
Powiedział, Ŝe jeszcze w sprawach róŜnych zajmiemy się dwoma sprawami - skargą 
dotyczącą drogi 627 i skargą SIGE, to będą wnioski Komisji Prawa, ale one są bez materiału 
tylko do decyzji Rady Miasta, co z tym dalej robić. 
Radna Ewa śebrowska-Rosak – zaproponowała zmianę porządku obrad tak, aby rozpocząć 
dzisiejsze obrady od punktu 15 czyli od spraw finansowych. Dzisiejszy porządek sesji jest 
rozbudowany i myśli, Ŝe gdybyśmy przegłosowali, przedyskutowali sprawy dotyczące 
budŜetu, wówczas słuŜby Pana Prezydenta mogłyby juŜ przejść do swojej pracy. Czyli punkty 
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od 5 do 14 przesunęlibyśmy do dalszej części sesji, natomiast punkt 15 stałby się punktem 5 
i w kolejności. 
Radny Rafał Dymerski – zapytał czy następne projekty uchwał, zaciąganie poŜyczek itd. są 
związane z budŜetem czy nie. Bo jeŜeli są związane z budŜetem to nie moŜemy 
najpierw uchwalać budŜetu a później uchwalać uchwał, bo jedno drugiemu zaprzecza. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – powiedział, Ŝe Pani Przewodnicząca tak 
właśnie zaproponowała, Ŝe od punktu 15 i budŜet. Mówił, Ŝeby przyjąć wniosek w takiej 
formie, Ŝe oto punkt 15 staje się punktem 5, 16 punktem 6 itd. a potem punkt 5 punktem 15, 6 
punktem 16 itd. Zapytał czy moŜna przenieść te punkty jednym głosowaniem czy teŜ kaŜdy 
z tych punktów oddzielnie.  
Poddał pod głosowanie Ŝeby zrobić to jednym głosowaniem, 
Głosowanie  
Za – 17 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Przyjęto, Ŝe będzie to jednym głosowaniem. 
Poddał pod głosowanie zmiany w porządku obrad sesji zgodnie z wnioskiem radnej Ewy 
śebrowskiej-Rosak, 
Głosowanie 
Za – 16 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 2 
Przyjęto zmiany w porządku obrad sesji. 
Radny Maciej Kleczkowski – zapytał ile jest autopoprawek odnośnie zmian w budŜecie 
i prosił o podanie dat tych autopoprawek. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – powiedział, Ŝe autopoprawek do uchwał 
związanych z budŜetem jest cztery. Wpłynęły dwie autopoprawki jednym pismem 
do porządku obrad punkt uprzednio 22 obecnie 12, poprzednio 23 obecnie 13 wpłynęły 
jednym pismem z datą 28 grudnia. 
 
4. Przyjęcie protokołu XIV, XVI, XVII i XVIII sesji Rady Mia sta Ostrołęki. 

(protokół do wglądu w Wydziale Organizacji i Obsługi Rady Miasta, pok. 106). 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak - poddał pod głosowanie protokół XIV sesji 
Rady Miasta Ostrołęki, do którego uwag nie było. 
Głosowanie 
Za – 19 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Protokół został przyjęty.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak - poddał pod głosowanie protokół XVI sesji 
Rady Miasta Ostrołęki, do którego uwag nie było. 
Głosowanie 
Za – 19 
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Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Protokół został przyjęty.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak - poddał pod głosowanie protokół XVII sesji 
Rady Miasta Ostrołęki, do którego uwag nie było. 
Głosowanie 
Za – 19 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Protokół został przyjęty.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak - poddał pod głosowanie protokół XVIII 
sesji Rady Miasta Ostrołęki, do którego uwag nie było. 
Głosowanie 
Za – 19 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Protokół został przyjęty.  
 
5. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki zmieniająca uchwałę 

w sprawie zaciągnięcia poŜyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska  
i Gospodarki Wodnej (dot. zadania pn. ”Remont i termomodernizacja budynku 
śłobka Miejskiego”), 

Radny Rafał Dymerski – powiedział, Ŝe jest kilka uchwał dotyczących poŜyczki 
z WFOŚiGW, gdyby moŜna było je omówić wszystkie i dyskusja o wszystkich a głosowanie 
oddzielnie. Bardzo by prosił. To nam usprawni. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poddał pod głosowanie wniosek radnego 
Rafała Dymerskiego, Ŝeby wysłuchać sprawozdań dotyczących wszystkich poŜyczek łącznie 
z wynikami głosowania. Potem przeprowadzić łączną dyskusję a na koniec zagłosować nad 
kaŜdym projektem oddzielnie. 
Głosowanie 
Za – 18 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 1 
Wniosek uzyskał akceptację radnych.  
Sprawozdawca Komisji BudŜetu i Finansów Ewa śebrowska-Rosak – przedstawiła 
sprawozdanie komisji dotyczące projektów uchwał Rady Miasta Ostrołęki dotyczących 
zaciągnięcia poŜyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska  
i Gospodarki Wodnej. Chodzi w tych uchwałach o to, Ŝe pierwotna wysokość poŜyczki, jaka 
była ustalona wynikała z kosztorysu inwestorskiego, natomiast w rzeczywistości przetargi 
spowodowały, Ŝe koszt inwestycji był niŜszy, więc trzeba zmiany i stąd propozycja tych 
uchwał. Członkowie komisji nie wnosili uwag do Ŝadnej z tych zaproponowanych uchwał. 
Przeczytała wyniki głosowania do projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki zmieniająca 
uchwałę w sprawie zaciągnięcia poŜyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska 
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i Gospodarki Wodnej (dot. zadania pn. ”Remont i termomodernizacja budynku śłobka 
Miejskiego”). Komisja pozytywnie rozpatrzyła przedmiotowy projekt uchwały głosami 4 za, 
przeciwnych i wstrzymujących nie było i wnioskowała o przyjęcie tego projektu uchwały bez 
poprawek. 
Przeczytała wyniki głosowania do projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki zmieniająca 
uchwałę w sprawie zaciągnięcia poŜyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska 
i Gospodarki Wodnej (dot. zadania pn. „Termomodernizacja budynku Szkoły Podstawowej nr 
10”). Komisja pozytywnie rozpatrzyła przedmiotowy projekt uchwały głosami 4 za, 
przeciwnych i wstrzymujących nie było i wnioskowała o przyjęcie tego projektu uchwały bez 
poprawek. 
Przeczytała wyniki głosowania do projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki zmieniająca 
uchwałę w sprawie zaciągnięcia poŜyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska 
i Gospodarki Wodnej (dot. zadania pn. „Termomodernizacja budynków i Liceum 
Ogólnokształcącego – i etap – Internat”). Komisja pozytywnie rozpatrzyła przedmiotowy 
projekt uchwały głosami 4 za, przeciwnych i wstrzymujących nie było i wnioskowała 
o przyjęcie tego projektu uchwały bez poprawek. 
Przeczytała wyniki głosowania do projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki zmieniająca 
uchwałę w sprawie zaciągnięcia poŜyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska 
i Gospodarki Wodnej (dot. zadania pn. ”Termomodernizacja obiektu Zespołu Szkół 
Zawodowych Nr 4 w Ostrołęce”). Komisja pozytywnie rozpatrzyła przedmiotowy projekt 
uchwały głosami 4 za, przeciwnych i wstrzymujących nie było i wnioskowała o przyjęcie 
tego projektu uchwały bez poprawek. 
Przeczytała wyniki głosowania do projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki zmieniająca 
uchwałę w sprawie zaciągnięcia poŜyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska 
i Gospodarki Wodnej (dot. zadania pn.  „Termomodernizacja obiektu CKP”). Komisja 
pozytywnie rozpatrzyła przedmiotowy projekt uchwały głosami 4 za, przeciwnych 
i wstrzymujących nie było i wnioskowała o przyjęcie tego projektu uchwały bez poprawek. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – powiedział, Ŝe faktycznie wszystkie te punkty dotyczą 
podobnych spraw, choć oczywiście wielkość zadań czy poszczególne same zadania się nieco 
róŜnią. Faktycznie wobec danych z kosztorysów inwestorskich wynikały inne sumy. Potem 
przyszły przygotowania i przetargi i wyszły sumy inne. W niektórych przypadkach dochodzi 
jeszcze do tego, Ŝe zmieniły się teŜ zakresy zadań, np. przy SP 10. W ciągu roku nie jesteśmy 
w stanie wykonać wszystkich zadań zaplanowanych, stąd te zmiany. One oczywiście są 
korzystne, bo zadania zostały wykonane za mniejsze sumy i poŜyczki przez to teŜ zaciągane 
przez miasto są mniejsze. Prosił o przyjęcie tych uchwał. One właściwie dotyczą 
porządkowania spraw. 
Radny Rafał Dymerski – powiedział, Ŝe to jest pozytywne zjawisko i apelował 
do Prezydenta Ŝeby dokonywać korekty w roku 2012 i starać się jak najwięcej pozyskać, bo 
jedyny fundusz w województwie mazowieckim nie podlega pod Ministerstwo Ochrony 
Środowiska. Tam między zarządem a ministerstwem jest spór. TakŜe środki, które my 
odprowadzamy z naszego miasta. Truciciele najwięcej i w województwie trafia 40% do tego 
funduszu i dobrze, Ŝe my z tego korzystamy. Natomiast nie ma w uzasadnieniu a jest to 
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bardzo pozytywne, np. i prosiłby Pana Prezydenta, Ŝe moŜe na następną sesję Ŝeby dać 
porównanie, bo Ŝe termomodernizujemy obiekty to moŜna pokazać w jednostkach fizycznych 
na przykładzie ZS nr 1 gdy wcześniej go stermodernizowano, ile GJ zostało zuŜytych w roku 
poprzednim a ile zostało zuŜytych po termomodernizacji. Korzyści mamy w oszczędzaniu 
energii. Następnie, co mamy, po okresie spłaty 50% samorządy uprzywilejowane, następuje 
umorzenie. TakŜe jest to poŜytek dla miasta i nie moŜna liczyć tego, jako zadłuŜenie. Widać 
zmienia się miasto estetyką a jednocześnie oszczędzamy na energii i trzecia rzecz, Ŝe 50% 
mamy umorzone, tj. tzw. moŜna powiedzieć ukryta dotacja.  
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – powiedział, Ŝe faktycznie we wszystkich tych sferach 
i finansowej i estetycznej i energetycznej trudno by nie przyznać racji Panu 
Przewodniczącemu, natomiast są teŜ oczywiście negatywne skutki termomodernizacji np. 
w Gimnazjum nr 2 wcześniej jak sala była zupełnie zimna i niedogrzana podobno młodzieŜ 
chętniej na WFie ćwiczyła. Teraz jak jest cieplej moŜe trochę mniej, chociaŜ to nie są dane 
pewne tylko takie pogłoski. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki zmieniająca uchwałę w sprawie zaciągnięcia poŜyczki 
z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej (dot. zadania pn. 
”Remont i termomodernizacja budynku śłobka Miejskiego”), 
Głosowanie 
Za – 19 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta. 
 
6. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki zmieniającej uchwałę 

w sprawie zaciągnięcia poŜyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska  
i Gospodarki Wodnej (dot. zadania pn. „Termomodernizacja budynku Szkoły 
Podstawowej nr 10”), 

Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki zmieniająca uchwałę w sprawie zaciągnięcia poŜyczki 
z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej (dot. zadania pn. 
„Termomodernizacja budynku Szkoły Podstawowej nr 10”), 
Głosowanie 
Za – 19 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta. 
 
7. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki zmieniającej uchwałę 

w sprawie zaciągnięcia poŜyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska 
i Gospodarki Wodnej (dot. zadania pn. ”Termomodernizacja budynków i Liceum 
Ogólnokształcącego – i etap – Internat”), 
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Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki zmieniająca uchwałę w sprawie zaciągnięcia poŜyczki 
z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej (dot. zadania pn. 
”Termomodernizacja budynków i Liceum Ogólnokształcącego – i etap – Internat”), 
Głosowanie 
Za – 19 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta. 

 
8. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki zmieniającej uchwałę 

w sprawie zaciągnięcia poŜyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska  
i Gospodarki Wodnej (dot. zadania pn. ”Termomodernizacja obiektu Zespołu Szkół 
Zawodowych Nr 4 w Ostrołęce”), 

Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki zmieniająca uchwałę w sprawie zaciągnięcia poŜyczki 
z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej (dot. zadania pn. 
”Termomodernizacja obiektu Zespołu Szkół Zawodowych Nr 4 w Ostrołęce”), 
Głosowanie 
Za – 19 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta. 
 
9. Rozpatrzenie projekt uchwały Rady Miasta Ostrołęki zmieniającej uchwałę 

w sprawie zaciągnięcia poŜyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska  
i Gospodarki Wodnej (dot. zadania pn. „Termomodernizacja obiektu CKP”), 

Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki zmieniająca uchwałę w sprawie zaciągnięcia poŜyczki 
z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej (dot. zadania pn. 
„Termomodernizacja obiektu CKP”), 
Głosowanie 
Za – 19 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta 
 
10. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie ustalenia stawek 

dotacji przedmiotowej dla samorządowego zakładu budŜetowego na 2012 wraz 
z rozszerzonym uzasadnieniem, 

Sprawozdawca Komisji Sportu i Turystyki Dariusz Bralski – przedstawił sprawozdanie 
Komisji dotyczące projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie ustalenia stawek 
dotacji przedmiotowej dla samorządowego zakładu budŜetowego na 2012. Komisja 
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pozytywnie rozpatrzyła przedmiotowy projekt uchwały głosami 7 za, przeciwnych 
i wstrzymujących nie było. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Radny Maciej Kleczkowski – zapytał ilu pracowników jest zatrudnionych obecnie w Parku 
Wodnym i jaka jest średnia płaca. 
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – powiedział, Ŝe nie wie ile jest dokładnie osób, tym 
bardziej nie wie, jaka jest średnia płaca i myśli, Ŝe nawet nie musi wiedzieć zwłaszcza, co 
do tej średniej płacy. Poprosił Dyrektora Mariusza Mierzejewskiego o odpowiedź. 
Dyrektor Parku Wodnego Mariusz Mierzejewski – powiedział, Ŝe odnośnie ilości 
etatów to w AQUAPARKU jest zatrudnionych 48 osób na pełnym etacie i jedna na 1/3. JeŜeli 
chodzi o średnie wynagrodzenie to Ŝeby taką dokładną informację podać musiałby się 
skontaktować z księgową Ŝeby zrobiła takie wyliczenie. Te wynagrodzenia są róŜne na 
róŜnych stanowiskach. One nie odbiegają od wynagrodzeń, które były na starym basenie. 
JeŜeli jest taka średnia potrzebna to skontaktuje się z Panią księgową i taką informację 
przygotuje.  
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – poprosił o przygotowanie takiej informacji Ŝeby 
uniknąć więcej tego typu pytań.  
Radny Maciej Kleczkowski – zapytał ile z tych osób pracuje w administracji. 
Dyrektor Parku Wodnego Mariusz Mierzejewski – powiedział, Ŝe jeŜeli chodzi 
pracowników administracyjnych tj. 1 osoba, która zajmuje się kadrami, 1 osoba, która 
zajmuje się księgowością i Pani, która prowadzi sekretariat i oprócz tego są dwa działy – 
Promocji i Marketingu i Techniczny. W Dziale Marketingu pracują 3 osoby i pozostali 
pracownicy to są pracownicy Działu Technicznego. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – zapytał czy Przewodniczący Maciej 
Kleczkowski chce odpowiedź na pytanie o średniej płacy otrzymać przed głosowaniem w tym 
punkcie, czy to będzie miało jakieś znaczenie. 
Radny Maciej Kleczkowski – powiedział, Ŝe nie, tylko prosi na piśmie odpowiedź 
i dokładnie o wyliczenie osób z administracji, bo nie otrzymał do końca odpowiedzi.  
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – powiedział, Ŝe rozpatrujemy problem dotacji 
przedmiotowej, natomiast oczywiście dla przykładu rozumie tą całą narrację wokół 
AQUAPARKU. To jest nowy obiekt, który słuŜy mieszkańcom i bez wątpienia od dłuŜszego 
czasu obserwujemy jakby atak na to Ŝeby, Ŝeby coś, co się miastu udało jednak pokazać 
w tych barwach negatywnych, dlatego go wiele pytań nie dziwi czy artykułów, ale musimy to 
spokojnie rozpatrywać. Oczywiście, Ŝe ma prawo radny pytać, co do średniej płacy. Ma 
prawo zapytać, co do administracji, nawet, jeśli ma na myśli osoby sprzątające. Podziękował 
za wystąpienie sprawozdawcy komisji merytorycznej, który przypomniał, Ŝe faktycznie 
w porównaniu czy to z dawnym obiektem czy w ogóle, gdy chodzi o proporcje utrzymania 
tego obiektu to jest ona naprawdę przyzwoita. Dalej trzeba jasno podkreślić, Ŝe gdy chodzi 
znów o obecność naszych mieszkańców, czy gości korzystających z obiektu, to te dane teŜ 
mówią same za siebie. W końcu o to w działalności samorządowej chodzi, Ŝebyśmy stworzyli 
mieszkańcom jak najlepsze warunki w tym wypadku dla twórczego spędzania wolnego czasu, 
dla odpoczynku, dla rekreacji i bez wątpienia to zadanie zostaje wypełnione, choć oczywiście 
nie moŜemy myśleć, jeśli ktoś patrzy właśnie po „samorządowemu”, nie moŜna tylko 
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przeliczać zysków, bo wtedy naleŜałoby stworzyć ekskluzywne obiekty, z których 
korzystaliby tylko najbogatsi mieszkańcy. W tym wypadku stworzyliśmy wspólnymi siłami 
taki obiekt, z którego korzystają wszyscy. Mamy specjalne programy zwłaszcza dla dzieci 
i młodzieŜy i to zadanie samorządowe jest wypełnione. A, Ŝe oczywiście, taka juŜ nasza 
rzeczywistość, Ŝe nie moŜna tylko wpadać w zachwyty to muszą być teŜ pytania 40 razy 
o menadŜerów, 50 razy o administrację, podejrzenia o gigantyczne płace itd. Na szczęście jest 
to działalność samorządowa i moŜna wszystko przejrzeć. MoŜna zobaczyć, jakie zadania są 
przypisane do danych stanowisk i się uspokoić, jeśli oczywiście ktoś szuka prawdy.  
Radny Dariusz Bralski – mówił, Ŝe nie da się powiedzieć o tym, Ŝe basen jest obiektem 
uŜyteczności publicznej i my wszyscy ostrołęczanie i mieszkańcy dookoła z tego basenu 
korzystają. Obojętnie jakie by pytania nie padały to trzeba powiedzieć, Ŝe rzeczywiście ten 
obiekt spełnia swoją rolę i rzeczywiście jest oblegany przez mieszkańców zamieszkałych na 
terenie miasta i przyjezdnych. Efektem tego jest to, Ŝe od 16 maja 2011 roku na basenie 
przewinęło się 130.000 osób i 10.000 grup zorganizowanych. To o czymś świadczy. Rozumie 
to, Ŝe basen ten jest obiektem nieporównywalnym do starego basenu, bo i więcej rzeczy na 
tym basenie nowych jest, ale trzeba powiedzieć, Ŝe rzeczywiście ten basen spełnia rolę taką, 
jaką powinien nowoczesny basen dzisiaj spełniać i sądzi, Ŝe środki, które dzisiaj będziemy 
próbowali przegłosować i dać temu obiektowi Ŝeby miał na utrzymanie, Ŝe one nie są 
wygórowane, tak jak w sprawozdaniu przedstawił. Tylko 32% z budŜetu na to idzie a resztę 
obiekt wypracowuje sam. TakŜe nie są to wielkie pieniądze w sensie tego ile osób 
w statystykach jest wykazanych. Obojętnie, jakie mamy zastrzeŜenia, co do wielkości 
zatrudnienia, do wysokości wynagrodzeń czy funkcjonowania obiektu, czy złego 
oznakowania parkingu, dojazdu czy czegokolwiek, co chcielibyśmy zarzucić temu obiektowi, 
uwaŜa, Ŝe nie są to wielkie pieniądze i powinniśmy przyjąć tą propozycję i pozwolić 
przepracować zakładowi cały rok Ŝeby moŜna było później ocenić ile przez cały rok zostało 
zarobione na tym obiekcie. 
Radny Maciej Kleczkowski – powiedział, Ŝe sprecyzuje to, co chciałby uzyskać na piśmie, 
czyli strukturę zatrudnienia ze średnią płacą dla poszczególnych działów. Zapytał jeszcze, 
jakimi sukcesami moŜe się pochwalić Dział Marketingu trzyosobowy. 
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – powiedział, Ŝe chciał tylko entuzjastycznie podkreślić 
związek z tematem tego pytania. Oczywiście przygotujemy odpowiedź na piśmie. Jedynie 
jeszcze tylko danych osobowych nie ujawnimy, ale co oczywiście wszystkich spraw 
w jednostce samorządowej jesteśmy w gotowości. Pan Dyrektor sprawdzi w dziale 
księgowym i podamy oczywiście Panu na piśmie, ewentualnie prześlemy do redakcji.  
Radny Dariusz Bralski – powiedział, Ŝe rzeczywiście to jest jego niedopatrzenie 
i w momencie, kiedy prosił o rozszerzenie uzasadnienia uciekła mu myśl o tym, Ŝe moŜe być 
komuś potrzebna informacja o zatrudnieniu i o średniej płacy. Jest to zapewne jego wina i te 
wszystkie pytania sobie notuje i przy następnym przydzielaniu budŜetu dla pływalni 
na pewno w uzasadnieniu taka informacja będzie miała miejsce. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowej dla samorządowego 
zakładu budŜetowego na 2012 wraz z rozszerzonym uzasadnieniem, 
Głosowanie 
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Za – 15 
Przeciw – 2 
Wstrzymało się – 2 
Uchwała została podjęta. 
 
11. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie emisji obligacji 

Miasta Ostrołęki, 
Sprawozdawca Komisji BudŜetu i Finansów Ewa śebrowska-Rosak – przedstawiła 
sprawozdanie komisji dotyczące projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie emisji 
obligacji Miasta Ostrołęki. Dostarczony radnym materiał zawiera szczegółowe informacje nt. 
ilości emisji obligacji, wartości nominalnej. Są podane serie w jakich obligacje miałyby być 
wyemitowane a takŜe warunki oprocentowania. Najistotniejsze to to, Ŝe w materiale podany 
jest szczegółowy cel emisji obligacji. Celem miały być zadania inwestycyjne. Biorąc pod 
uwagę fakt, Ŝe wszystkim nam zaleŜy na tym, aby w mieście powstawały i były realizowane 
kolejne inwestycje a tutaj wyraźnie widzimy, Ŝe te pieniądze, te środki byłyby przekazane na 
kolejny, dalszy rozwój miasta, członkowie Komisji BudŜetu i Finansów nie wnosili uwag 
do zaproponowanego projektu uchwały. Komisja pozytywnie rozpatrzyła przedmiotowy 
projekt uchwały głosami 4 za, przeciwnych i wstrzymujących nie było i wnioskowała 
o przyjęcie przedmiotowego projektu bez poprawek.  
Sprawozdawca Komisji Gospodarki Komunalnej, Infrastruktury Technicznej i Ochrony 
Środowiska Norbert Dawidczyk – przedstawił głosowanie komisji nad projektem uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki w sprawie emisji obligacji Miasta Ostrołęki. Komisja pozytywnie 
rozpatrzyła przedmiotowy projekt uchwały głosami 6 za, przeciwnych i wstrzymujących nie 
było. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Radny Rafał Dymerski – powiedział, Ŝe ma prośbę do Pana Prezydenta. PoniewaŜ obligacje 
to jest temat związany ściśle z budŜetem, czy moŜna by było prowadzić dyskusję o budŜecie 
o tym, bo to jedno w drugie wchodzi i ukróci dyskusję a dyskutując o obligacjach jest 
wypisane, na co i dotyczy tego budŜetu.  
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – powiedział, Ŝe oczywiście rozumie tutaj uwagę 
radnego Rafała Dymerskiego, natomiast sądzi, Ŝe przy obligacjach i tak, i tak dyskusja się 
rozwinie, tym bardziej przy budŜecie, więc nie widziałby tutaj jakiejś przeszkody. Jest 
przeświadczony, Ŝe dzisiaj na pewno wiele uwag jeszcze padnie i na pewno by nie był za tym 
Ŝeby skracać dyskusję. śeby stwarzać choćby nastrój taki, Ŝe oto ktoś chce cokolwiek szybko, 
sprawnie załatwić. Są to bez wątpienia bardzo istotne sprawy i stąd oczywiście będzie 
realizował porządek obrad, ale jeśli radni uznają, Ŝe trzeba coś przesunąć, przełoŜyć, 
dostosować do budŜetu to zrobi. Choć oczywiście ma rację Pan Rafał Dymerski, Ŝe obligacje 
są ściśle związane z budŜetem, natomiast mimo wszystko stanowią jednak jakąś część debaty 
budŜetowej. BudŜet jest jednak rzeczywistością szerszą znacznie a obligacje są jego częścią 
składową stąd przedstawi zdań kilka na temat idei wzięcia obligacji. W dyskusji myśli, 
Ŝe wyjdą wszystkie sprawy, które naleŜałoby po prostu wziąć pod uwagę. Mówił, 
Ŝe przygotowując projekt emisji obligacji takŜe tutaj w urzędzie, jako projektodawcy 
zastanawiamy się głęboko, bo sprawa nie jest łatwa. z jednej strony są bez wątpienia 
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argumenty za tym, Ŝeby obligacje emitować. Jest to zjawisko powszechnie przez samorządy 
praktykowane a z drugiej oczywiście zawsze zostaje to pytanie, bo najlepiej by było, gdy 
budować ze środków własnych. To byłoby prościej, jaśniej i jakby w sposób oczywisty 
wypełnialibyśmy wtedy zadania nasze stawiane przez samorząd. Ale rzeczywistość nie 
zawsze jest taka jak byśmy ją sobie wyobraŜali czy pragnęli, stąd czasem, a dość często 
w ostatnim czasie samorządy w trosce o rozwój lokalny uciekają się do obligacji. Teraz, jeśli 
stawiać pytanie czy warto brać obligacje, to bez wątpienia trzeba by ileś 
argumentów zgromadzić. Oczywiście one jednych przekonają, innych nie. Ale na pewno 
warto na świeŜo je przytoczyć. Po pierwsze biorąc obligacje czy przygotowując projekt trzeba 
sobie jasno zadać pytanie o cel emisji obligacji. To tak jak w budŜecie domowym ktoś planuje 
jakąś poŜyczkę czy teŜ inną formę wsparcia wypełnienia swoich planów. Na pewno inaczej 
jest, jeśli rodzina zadłuŜa się Ŝeby zmienić samochód np. z dobrego mercedesa na super 
nowoczesne ferrari oczywiście czerwone. Co innego gdy np. rodzina zamierza kupić dom czy 
mieszkanie Ŝeby spokojniej wychowywać dzieci czy teŜ Ŝeby w ogóle spokojniej Ŝyć. Bez 
wątpienia i samochód potrzebny, i dom, ale cel zupełnie inny, jeśli zwłaszcza juŜ się 
samochód posiadało. To samo, choć to oczywiście nie jest doskonałe porównanie jest ze 
sprawą emisji obligacji w gospodarce publicznej, samorządowej. Na pewno inaczej by było 
gdyby brać jakieś zobowiązania i wydawać to na działalność bieŜącą nawet na waŜne rzeczy, 
na jakieś pomysły, przecieŜ waŜny obszar, kulturalne, sportowe, jakieś nowe imprezy 
promocyjne itd. i to by były waŜne cele, ale sądzi, Ŝe nie najwaŜniejsze. Na szczęście my, 
jako cel obligacji, to jest na szczęście obowiązek samorządowy, stawiamy zasadniczo 
inwestycje. MoŜna oczywiście i to teŜ stosujemy takŜe przeznaczyć część obligacji, 
proporcjonalnie mniejszą na spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań. Czyli jeśli pytamy 
o cel zaciągania obligacji to bez wątpienia jest on pozytywny, bo mówimy o inwestycyjnym 
przeznaczeniu tych zobowiązań, które miasto zaciąga. Czyli cel inwestycyjny. To jest rzecz 
bardzo istotna, bo takie jest ludzkie myślenie i działanie, Ŝe to pytanie o cel musi być 
stawiane. Inwestycje 34 mln i 6 mln na spłatę wcześniej podjętych zobowiązań. Następnie, 
jako argumenty za emisją obligacji chciał podać sytuację zadłuŜeniową miasta. Mimo juŜ teŜ 
wcześniej podjętych róŜnych zobowiązań miasto jest w bardzo dobrej sytuacji finansowej 
zadłuŜeniowej. Przekroczyliśmy wprawdzie 20%, ale dalej jesteśmy w czołówce miast na 
prawach powiatu, gdy chodzi o niskość zadłuŜenia. Po tych zobowiązaniach, jeśli wysoka 
rada wyrazi zgodę na emisję obligacji w kwocie, którą proponuje, przekroczymy nieznacznie 
40%. Jednostka samorządu terytorialnego moŜe zadłuŜyć się do granicy 60. To jest ta granica, 
którą ustawa nam postawiła. Niestety w naszej rzeczywistości samorządowej wiele 
samorządów przybliŜyło się do tej granicy. Ale czy moŜna zarzucić np. miastu Wrocław, 
Ŝe ma duŜe zadłuŜenie. KaŜdy z nas wie, Ŝe jest to przykład naprawdę niezwykłego rozwoju 
miasta w ostatnich latach po rządami Pana Prezydenta Dutkiewicza uznawanego powszechnie 
za jednego z najlepszych prezydentów w Polsce i z resztą cieszącego się wielkim uznaniem 
lokalnej społeczności. Wrocław ma duŜe zadłuŜenie, ale teŜ świetnie się rozwija. Choć 
oczywiście proporcje Ostrołęka-Wrocław rozróŜnia. Gdy chodzi o miasta bliŜsze nam to 
Płock – 55% ma zadłuŜenia, Białystok 54%, Suwałki – 43%, ŁomŜa niecałe 40%. Więc ta 
sytuacja zadłuŜeniowa, choć oczywiście moŜna słupkami pokazywać, jakie to miliony są 
wielkie, ale zawsze liczy się przede wszystkim procent, bo wiadomo, Ŝe 500 mln zadłuŜenia 
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Wrocławia to nie to samo, co 40 czy 100 mln zadłuŜenia innego miasta, to są zupełnie inne 
proporcje. Wiec te procenty pokazują, Ŝe nasze miasto nawet po zaciągnięciu tej duŜej transzy 
obligacyjnej w tej chwili jeszcze jest, będzie w bardzo bezpiecznym połoŜeniu a za to 
dostarczymy kolejnych szans Ŝeby się miasto rozwijało i będziemy finansowo bezpieczni. 
Następny argument, który chce przytoczyć i przedstawić, choć on jeszcze nie jest ujęty 
ustawowo to prace, które trwają w Ministerstwie Finansów nad zmianą róŜnych ustaw, które 
mają na celu ograniczenie samodzielności finansowej samorządów. Pan Minister Rostkowski 
i jego zespół próbują przygotowywać taką ustawę, która wprowadzi zakaz zadłuŜania się 
samorządów gdzie decyzja miałaby być podejmowana właśnie przez samorządy, chodzi o to, 
Ŝe w projektach, które są przepracowywane deficyt roczny budŜetu miasta czy gminy nie 
moŜe przekraczać 6 do 8%. Stąd oczywiście ma świadomość, Ŝe jeszcze jest sejm, parlament, 
Ŝe jeszcze są inne drogi, ale wygląda na to, Ŝe jest wyraźna tendencja w ministerstwie 
finansów do centralizacji, czyli do tego Ŝeby państwo, rząd miał samodzielność i w ogóle 
swobodne działanie, gdy chodzi o podjęcie zadłuŜeń czy w ogóle jakichkolwiek zobowiązań, 
ale przez Państwo, natomiast samorządom przygotowywane jest w jego przekonaniu powaŜne 
ograniczenie. i oczywiście nie rzuca hasła, Ŝe to ostatnia chwila Ŝeby brać obligacje nie 
myśląc, na co i po co, chodzi raczej o to Ŝeby w takim czasie bezpiecznym mogli zmierzyć się 
z tym problemem. Oczywiście uszanuje decyzję rady, ale zachęca Ŝeby te argumenty 
rozwaŜyć. Następnie chciałby jeszcze podać argument „sytuacja na rynku wykonawczym”. 
OtóŜ bez wątpienia ciągle jest dobry czas inwestycyjny. Powszechnie mówi się o kryzysie 
finansowym czy gospodarczym tym bardziej kaŜda inwestycja zwłaszcza samorządowa jest 
mile widziana na rynku wykonawczym. Widzimy to po wielu, wielu firmach zgłaszających 
się do przetargów miejskich i ta dobra sytuacja wykonawcza to takŜe po prostu konkurencja. 
Walka konkurencyjna firm, które przez to, Ŝe bardzo chcą współpracować z samorządem 
i wykonywać zadania zlecone przez samorząd powoduje po prostu obniŜenie ceny. Zatem za 
te same pieniądze moŜna zrobić dzisiaj więcej. To jest teŜ wreszcie nasza odpowiedź na 
kryzys, lokalna odpowiedź. Jeśli tutaj będzie duŜo inwestycji, jeśli stworzymy moŜliwość 
funkcjonowania firm, jeśli przez to będą zatrudniane osoby, takŜe osoby często, które poza 
obszarem budowlanym szczególnie mają trudność w znalezieniu pracy, to sądzi, Ŝe to teŜ nie 
jest bez znaczenia. Przypomniał, Ŝe jest to bardzo bezpieczna forma zobowiązań, Ŝe nie jest to 
tak, Ŝe oto bierzemy w styczniu zaraz obligacje, kładziemy je gdzieś i płacimy za nie odsetki. 
Obligacje emituje się transzami i to wtedy, gdy zadanie dane jest do rozliczenia i dlatego ta 
forma. Wiele miast w tym samym czasie takŜe decyduje się na obligacje jak Koszalin 85 mln, 
Mysłowice 21 mln, Płock 80 mln, Siedlce 35 mln. itd. To jest wręcz powszechna forma 
wsparcia budŜetu samorządowego na cele zwłaszcza inwestycyjne.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poinformował, Ŝe powstał czteroosobowy 
klub radnych pn. Nasza Ostrołęka, którego przewodniczącym jest radny Wiesław Piaściński.  
Radny Wiesław Piaściński – powiedział, Ŝe teŜ popiera Pana Prezydenta, Ŝe dobrze jest 
zaciągnąć dług, kredyt wziąć czy teŜ emitować obligacje Ŝeby coś dobrego w mieście zrobić. 
TeŜ sam bierze kredyty, ale wzięcie kredytu wiąŜe się z tym, Ŝe trzeba mieć moŜliwość spłaty 
tego kredytu. To jest najwaŜniejsze, bo jeśli nie moŜemy spłacić własnymi dochodami to 
jesteśmy tak naprawdę bankrutami. Jaka jest sytuacja  w naszym mieście. OtóŜ analizując 
budŜet na 2012 rok mamy taką sytuację, Ŝe dochody budŜetowe miasta wynoszą 225 mln a 
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wydatki bieŜące, czyli wydatki obowiązkowe, które musimy ponieść, nie ma tutaj dyskusji, 
nie da się ich obniŜyć, wynoszą 217 mln, wolnych środków mamy zatem 7 mln, które 
moŜemy przeznaczyć na inwestycje bądź na spłatę naszego długu. Zgodnie z wieloletnią 
prognozą na rok 2012 spłata i obsługa długu wynosi 10 mln, czyli zabrakło nam juŜ na spłatę 
tych wolnych środków. Tak naprawdę to jesteśmy w trudnej sytuacji. Nie mamy, czym 
spłacić zaciągniętych kredytów czy teŜ wykupu tych obligacji. Co robimy. OtóŜ będziemy 
obligacjami spłacać juŜ wcześniejsze długi. Pytał, Ŝe w takiej sytuacji czy jest pewność, 
Ŝe my w ogóle będziemy mogli emitować takie obligacje bo, który bank na to pójdzie. Myśli, 
Ŝe będzie to bardzo ryzykowne albo będzie to wysokie oprocentowanie. Jeśli np. nie uda nam 
się wyemitować tych obligacji czym spłacimy dług, bo nie ma jakiejkolwiek pewności a jego 
zdaniem to jest mała pewność, Ŝe będzie moŜliwość emisji tychŜe obligacji, bo wolnych 
środków mamy tylko 7 mln a obsługa długu jest 10 mln, czyli juŜ 3 mln brakuje. Nie wiemy, 
jakie będzie oprocentowanie tychŜe obligacji, ale pytał, na jakim poziomie jest łączne 
oprocentowanie wyemitowanych juŜ obligacji. Ile kosztuje rocznie taka obligacja. Prosił 
Panią Skarbnik o taką informację. Następna sprawa, myśli, Ŝe mija się z prawdą zapis § 3 
projektu uchwały. Obligacje zostaną wykupione z dochodów budŜetu miasta pochodzących 
z podatku dochodowego od osób fizycznych. Jak, kiedy wolnych środków nie ma juŜ na 
spłatę istniejącego długu. Jest to niezgodne z prawdą. Prosił o wyjaśnienie czy taki zapis 
w ogóle moŜe istnieć. Następnie pytał czy kiedykolwiek były obligacje oprocentowane po 
dniu wykupu, bo tutaj w § 4 pkt. 3, czy w ogóle zdarzyło się gdzieś w Polsce, Ŝe takie 
sytuacje mogły być, bo ten zapis jak gdyby moŜe nawet wprowadzać w błąd opinię publiczną, 
Ŝe w ogóle obligacje są nieoprocentowane. Pytał czy ten zapis jest potrzebny w § 4 pkt. 3. Pan 
Prezydent posłuŜył się przykładem Wrocławia, otóŜ Wrocław właśnie spłaca dług wolnymi 
środkami, które ma do dyspozycji a nie spłaca nowym długiem i to jest ta wielka róŜnica 
pomiędzy Wrocławiem a naszym kochanym miastem. W związku z tym, Ŝe doszliśmy 
do takiej sytuacji, Ŝe wszystkie inwestycje właściwie będziemy wykonywać z kredytu 
i spłacać stare długi nowym długiem, dobrze by było gdybyśmy wszyscy tak przemyśleli 
i zastanowili się czy słuszne wszystkie są te inwestycje zaplanowane. Czy w ogóle uda nam 
się je zrealizować, bo jest zagroŜenie, Ŝe my tych obligacji moŜemy nie otrzymać. Jest 
zagroŜenie, Ŝe i w następnych i przyszłych latach ten dług będzie nam rósł. Tych wolnych 
środków prawdopodobnie juŜ w 2013 roku nie będzie, bo ta kwota na wydatki bieŜące 217 
mln ona osiągnie 100% dochodów miasta, takŜe wolne środki będą na poziomie 0 i w ogóle 
nikt nie będzie chciał pomyśleć o daniu komukolwiek jakiegokolwiek kredytu czy teŜ 
poŜyczki. Tak mu się wydaje, bo banki chyba dokładnie i rozwaŜnie to przeanalizują. Jeśli 
nawet będzie moŜliwość emisji obligacji to na bardzo wysokim oprocentowaniu. 
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – powiedział, Ŝe juŜ bardziej pesymistycznej wizji 
nakreślić się nie da. Oczywiście, Ŝe jest taki sposób argumentowania, Ŝe stawia się tezy, 
oczywiście naciągane a potem wokół nich tworzy się całą narrację i opowiada jak to jest 
strasznie. Zapewnił, Ŝe dramatu nie ma. Jesteśmy w niezłej sytuacji finansowej i Wrocław 
i inne miasta takŜe pewien punkt w obligacjach, gdy chodzi o spłatę poprzednich zobowiązań 
mają. Choć oczywiście zawsze łatwiej jest opowiadać jak to jest źle i tragicznie niŜ wziąć się 
wspólnie do roboty. Mówił, Ŝe nie zapomni debaty z 15 grudnia 2000 roku, kiedy Pan 
Wiesław Piaściński, jako wiceprezydent miasta argumentował za obligacjami w kwocie 
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łącznej 15.600.000 zł. Wtedy teŜ wielu ludzi mówiło o zapaści miasta. Właściwie o śmierci 
finansowej. Przypomniał, Ŝe wtedy dochody miasta były na poziomie 119.500.000 zł., więc 
róŜnica dosyć zdecydowana. i dzisiaj ten sam Pan Wiesław Piaściński mówi zupełnie, co 
innego. Właściwie pogrzebał nasze miasto i stwierdził, Ŝe właściwie to zostaje Prezydentowi 
wziąć jeszcze jeden kredyt i uciec pewnie. Zapewnia, Ŝe nie ucieknie, nigdzie się nie wybiera 
i spokojnie będzie to realizował, jeśli oczywiście wysoka rada zdecyduje się sprawę 
zatwierdzić. Samorządy są dla banków bardzo dobrym współpracownikiem i nie ma Ŝadnego 
zagroŜenia Ŝebyśmy nie mogli emitować obligacji czy teŜ nawet wziąć róŜnych 
środków jeszcze dodatkowych, chociaŜ ich akurat nie planuje. Mówił, Ŝe w budŜecie miasta 
nie moŜna np. zapisać tego wszystkiego, co jeszcze spłynie choćby, jako refundacje zadań 
unijnych. W budŜecie mamy teraz kilka zadań zaplanowanych, na które mamy zapewnione  
środki unijne, ale taka jest procedura, Ŝe musimy najpierw jakby załoŜyć środki własne a 
potem następuje refundacja i to jest wszystko liczone w grube miliony, wiec ta dramatycznie 
pesymistyczna wizja na szczęście się nie spełni. Nie jest prorokiem, ale jeśli juŜ 
o proroctwach mówić to jest przekonany, Ŝe jego nie będzie gorsze niŜ Pana radnego 
Piaścińskiego. Zachęcał, zatem radnego i inne osoby Ŝeby nie stawiać tez straszących 
społeczeństwo. Oczywiście moŜe się nie zgadzać z poszczególnymi inwestycjami, moŜe 
radzić mu Ŝeby tylko administrować i powiedzieć no trudno trzeba papierki podpisywać 
przecieŜ ci pensji nie zwiększą i tak i tak za swoją robotę to, co masz dostaniesz. Ma z kolei 
inną wizję, Chciałby Ŝeby się miasto rozwijało, Ŝeby się tu coś działo i poszczególne 
inwestycje, które planuje jest przekonany, Ŝe są potrzebne. Jest przeświadczony, Ŝe je 
spokojnie zrealizujemy wspólnymi siłami a nawet nie wspólnymi jak radny 
Wiesław Piaściński nie będzie chciał współpracować. Oczywiście zawsze zobowiązanie jest 
pewnym problemem, jednakŜe są proste zasady i jeśli np. mielibyśmy uczciwą politykę 
w naszym kraju, jeśli np. za 2010 rok dostalibyśmy na oświatę tyle ile się naleŜy, 
przypomniał, Ŝe dołoŜono 35 mln. Za 2011 pewnie teŜ ze 35 albo 36 dołoŜymy, to prawie, 
Ŝe i obligacji by nie było trzeba i moŜna by spokojnie realizować. Zatem pytanie nie jest o to 
czy spełni się czarna wizja Pana Wiesława Piaścińskiego i miasto upadnie, pytanie jest raczej 
o to czy chcemy Ŝeby miasto się rozwijało czy teŜ chcemy po prostu administrować, 
podpisywać papierki, utrzymywać to co jest i właściwie się nie rozwijać. Jest jednak 
przekonany, Ŝe ten sam Pan radny Piaściński wtedy podniósłby wielki alarm, Ŝe Prezydent 
Kotowski nie ma wizji, Ŝe nie chce Ŝeby miasto się rozwijało, Ŝe ludzie pragną drogi, 
wodociągu albo hali a oczywiście tego nie ma, bo Prezydent woli podpisywać papierki, 
administrować. Zatem zachęcał do spokoju i rozsądku, do nie ulegania jakimś wizjom 
dramatycznym. Jesteśmy w dobrym miejscu finansowym. Porównajcie róŜne miasta. 
Zobaczcie procenty zadłuŜenia, jakie są wydatki bieŜące, jakie są dochody miasta 
i rozstrzygajcie. Jest spokojny, przekonany, Ŝe inwestycje są potrzebne. Jest teŜ przekonany, 
Ŝe miasto ma dobry czas rozwojowy, i Ŝe moŜe spokojnie realizować wiele swoich zadań. 
Niestety nie wszystkie, które by mieszkańcy oczekiwali, ale nie jesteśmy miastem zupełnie 
najbogatszym, choć oczywiście, gdy chodzi o dochody na mieszkańców to nie jest tak 
strasznie z Ostrołęką i dlatego ta wizja dramatów, które nas za chwilę czekają, braku 
współpracy z bankami, odmawiania nam emisji czy wielkich procentów są po prostu błędne 
i trzeba by było się z tym zmierzyć. Tym bardziej smuci fakt, Ŝe mówi to doświadczona 
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osoba, osoba, która była współtwórcą projektu pierwszych obligacji miejskich itd.  
Radny Rafał Dymerski – ja wnioskowałem Ŝeby dyskutować o budŜecie, mam prośbę Ŝeby 
nie przerywać, bo sama treść obligacji to wymienia budŜet. Inwestycje i jeŜeli uŜyje 
słów budŜetu Ŝeby mnie nie dyscyplinować, bo mam prośbę czy jest taka zgoda, bo jak 
inaczej, nie mogę zabrać głosu w sprawie obligacji. Czy Pan Prezydent nie będzie mi wytykał 
tego.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – powiedział, Ŝeby kontynuować. 
Radny Rafał Dymerski – zaciągamy obligacje i dyskusja teraz, jeŜeli otworzymy § 2 to 
byśmy sobie zaprzeczali, co wcześniej uchwaliliśmy. A jedną rzecz, ja nie będę krytykował 
wypowiedzi radnego nigdy, ale chcę przypomnieć, Ŝe zarządzenie ministra Rostkowskiego 
z 17 grudnia 2010 roku gdzie się przyznam przekazałem Pani Skarbnik do Prezydenta, 
Ŝe trzeba było zrobić zmianę prognozy wieloletniej, poniewaŜ minister Rostkowski wydał, 
trzy dni przed sesją w 2010 roku, a ja to wyczytałem w Gazecie Prawnej, Ŝe gmina moŜe 
własne środki, dochody wydawać tylko na własne zadania a tu proszę przeczytać, realizacja 
drogi krajowej, mamy dokumentację sporządzoną, pytanie, co miliony w błoto wyrzucić. 
JeŜeli teraz podjęliśmy decyzje i tu jest napisane, na termomodernizację, to chce wyjaśnić 
Ŝeby uzyskać środki na termomodernizację obiektu szkoły czy Ŝłobka musimy włoŜyć własne 
środki i Ŝeby włoŜyć własne środki a chce zaznaczyć, Ŝe Wojewódzki Fundusz Ochrony 
Środowiska zmienił zasady, Ŝe nie zwraca kosztów na elewację, połoŜenie siatki, tylko na 
połoŜenie styropianu, kleju itd. i tutaj przewidziane środki są, jeŜeli tej poŜyczki nie 
dostaniemy to będzie zmiana, zmiana będzie w obligacjach i zdjęcie po prawej stronie, 
spadają wydatki, spadają dochody. JeŜeli dalej dodam, Ŝe dzisiaj prosiłbym tego nie uŜywać, 
ale powiem, Ŝe uchwalony budŜet dla mnie jest to, kiedyś mi ubliŜono „prowizorium”. 
Uchwalając dzisiaj budŜet dajemy naszym włodarzom, organowi wykonawczemu, Ŝeby od 1 
stycznia jechał do Warszawy i szukał pieniędzy i tutaj proszę zapisać, te obligacje zapisano 
150, 200 na zadania, które kosztują kilka milionów i daje podstawę, Ŝe jest zapisane 
w wieloletniej prognozie finansowej wymienione zadania, i Ŝe wymienione tutaj dają 
moŜliwość zabiegania się, Ŝe włoŜyliśmy środki w budŜecie o środki zewnętrzne. Jedną rzecz 
daję. Byliśmy, dyskutowaliśmy i 5 mln czy coś, przepraszam pomylę się moŜe, bo z prasy 
znam, Ŝe rondo na ulicy Warszawskiej będzie kosztować. Była cisza. Prezydent nie mógł 
powiedzieć dopóki nie dostał na papierze a czytam w prasie, Ŝe miasto będzie kosztowało 
milion kilka a 4 mln jest refundacja z Unii Europejskiej, one przyjdą za 3, 4 czy pół roku 
i będzie zmiana w budŜecie i wtedy dyskutujmy, czy zmniejszamy obligacje. Trzecia rzecz. 
My dajemy dzisiaj przyzwolenie Ŝeby lewą stronę zrównowaŜyć w budŜecie, czym 
pokryjemy wydatki, obligacjami to nie znaczy, Ŝe jutro Prezydent wypuszcza obligacje, 
ponosimy koszty. Odbywają się przetargi, zapłata przychodzi firmie, robi się obligacje 
i wtedy wiemy ich oprocentowanie, bo banki startują nie jeden i wtedy jest Prezydent w stanie 
odpowiedzieć za ile obligacje emitował itd. Natomiast wrócę się historią, Ŝe za obligacje, 
które Prezydent nadmienił a są radni za Prezydenta Załuski, Ŝe obligacjami zaciągniętymi za 
Prezydenta Załuski wykupywaliśmy obligacje chyba na 10 czy ileś milionów poprzednio 
zaciągniętych. Kolega Zarzycki przyzna. Niestety. Musimy, obligacje są emitowane czy na 
dwa lata czy na trzy i ten, co je nabył dzisiaj chce je sprzedać i miasto musi wykupić i to jest 
ta polityka, Ŝe dzisiaj musimy 6 mln wykupić a w przyszłym roku 3 i teraz, o co chodzi. 
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MoŜemy patrzeć na budŜet w zadłuŜenie. Ja mam prośbę do Państwa radnych. JeŜeli Pan 
Prezydent byłby uprzejmy i podał zadłuŜenie, które jest, ile w tym są poŜyczki z Funduszu 
Ochrony Środowiska, bo w tym są, a z tego będzie 50% umorzonych, to te zadłuŜenie staje 
się, bo dzisiaj jest one teoretyczne. One nie jest faktyczne. Bo poŜyczka zaciągnięta 
nieumorzona widnieje 3 mln długu, a jak połowę umarzają to jest 1,5. Czyli pokazujemy 
statystykę zadłuŜenia. Teraz proszę zobaczyć. W prognozie finansowej na lata 2011-2043 
prawdopodobnie masowo większością głosów, a nie wiem czy wszyscy uchwalając to, 
daliśmy przyzwolenie, Ŝeby Prezydent z tych inwestycji wybrał i przedłoŜył do budŜetu. 
Dzisiaj szanowni państwo na te wszystkie inwestycje są opracowane dokumentacje. Droga 
53, 61, ona jest waŜna dwa lata. JeŜeli my nie będziemy realizować to idzie to w koszty, 
straty. Trzecie pytanie zadaje. W dobie kryzysu przy budŜecie trzeba patrzeć na dwie sprawy. 
Co jest waŜniejsze. Czy nie zaciągać, nie realizować tych inwestycji, firmy będą padać, będą 
zwalniać ludzi i skąd znaleźć 5 mln proszę zapytać dla ludzi, którzy przyjdą po opiekę 
społeczną, przyjdą o dodatki mieszkaniowe i raz wpływa na tzw. psychikę tych ludzi a kryzys 
dotyka kraju. My nie moŜemy patrzeć na kraj. Powinniśmy rozwaŜać w samorządzie. Dobrze, 
Ŝe kaŜdy uwaŜa pilnować, Ŝeby tutaj nie wpaść w zadłuŜenie. Ja to z doświadczenia czytam, 
Ŝe te zadłuŜenie jest tzw. no nie uŜyję słowa fikcyjne tylko statystyczne, bo w tym są te, 
jeszcze raz podkreślam, poŜyczki ujęte z Funduszu, które jak dostanę wypis ile wpłaconych 
50%, do 50 pisze, ale przewaŜenie 50% jest umarzanych automatycznie, dług spada od tej 
lewej. i dzisiaj jest sytuacja. Podjęliśmy w prognozie na 2011-2043 były zmiany nawet 
ostatnio w budŜecie i chcę przytoczyć, Ŝe tutaj, przykład ulicę Skrytą Ŝeśmy przesunęli 
ostatnio w zmianach w budŜecie pamiętam te 700 tys. na realizację na rok 2012 a dzisiaj Ŝeby 
ściągać pieniądze ujmujemy to dalej. Pytanie zadaje. Wykreślać to mamy. Tak i za 
dokumentację Pan zapłaci. No chyba Pana Maciak zapłaci. Chcę powiedzieć, Ŝe dyskutuje 
o budŜecie, Ŝe dzisiaj my robimy tzw. uzupełnienie lewej strony i wyjaśnię, jeŜeli przyjdą 
środki zewnętrzne to Prezydent albo przedłoŜy radzie czy te obligacje utrzymać, moje zdanie 
byśmy dyskutowali, czy rozpocząć nowe inwestycje a za pół roku, za cztery miesiące 
ocenimy jak gospodarka leci w mieście. Bo ja przytoczę. W ruchu zwolniono 20 ludzi. 
W mleczarni ponad 100. W KRUSIE zwalniano, w ZUSIE, w innych komórkach. Ludzie 
tracą pracę i jeŜdŜą do Warszawy. Powinniśmy zadbać Ŝeby front robót był w mieście. Ja 
jestem przeciwny zadłuŜania miasta, ale jeŜeli wolno do 60% i dalej przykład daję, mam 
prośbę. Marzeniem mieszkańców jest Ŝeby ulicę Łęczysk połączyć mostem do Dzbenina, 
Ŝeby skrócić drogę. JeŜeli dzisiaj na tą ulicę Łęczysk a dalej są łąki przy lesie dla 
zagospodarowania tam jest jedna firma transportowa a tam jest oczyszczalnia i nie szkodzi 
Ŝeby powstawały usługi, bo tylko mogą na krańcach miasta, to ja uwaŜam, Ŝe tą ulicę Łęczysk 
trzeba poprzeć i zrobić nawet z gminą wspólnie most, bo tam za mostem juŜ jest 100 m asfalt 
i ludzie w Dzbeninie są zadowoleni a my nie moŜemy przejechać 100 m. Ja patrzę pod kątem, 
przepraszam najmocniej, ale nie ma zagroŜenia, dlaczego, gdybyśmy dziś nie zrobili obligacji 
to przyjdzie zapłacić kilka milionów, rzucić w błoto dokumentację. Czy to będzie 
gospodarność. i dla opieki społecznej zabezpieczyć na dodatki, bo ludzie stracą pracę 
w hurtowniach, firmach budowlanych itd.  
Radna Ewa śebrowska-Rosak – powiedziała, Ŝe była mowa na którejś sesji, Ŝe nie 
powinniśmy się odnosić do wypowiedzi naszych kolegów radnych, ale w dyskusji tak juŜ jest, 
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Ŝe trzeba uwzględniać równieŜ głosy, które padły wcześniej i nie sposób nie odnosić się 
do tych treści, które padły juŜ wcześniej. Zgadza się z Panem Rafałem w części dotyczącej 
obligacji i tego, Ŝe powinniśmy je wyemitować, natomiast nie moŜe zgodzić się 
z wypowiedzią Pana radnego Wiesława Piaścińskiego i ma taką prośbę osobistą Ŝeby nie 
wprowadzał w błąd społeczeństwa, bo z tej jego wypowiedzi wynika, taką tutaj czarną wizję 
przedstawił budŜetu i miasta mówiąc o długach, Ŝe nie mamy, z czego spłacić a przecieŜ tak 
naprawdę to nie jest tak, Ŝe Pan Prezydent chciałby wyemitować obligacje, dlatego, Ŝe nie 
mamy za co spłacić długów. Wydatki, które zacytował radny Piaściński w kwocie prawie 260 
mln, przecieŜ nie musimy ich wszystkich ponosić, przecieŜ Pan Prezydent mógłby np. 
zrezygnować z części inwestycji, nie robić nic w mieście i wtedy miałby głowę spokojną. 
Rządziłby miastem bezpiecznie. Nic by nie robił. Spłacał by z dochodów zaciągnięte 
wcześniej zobowiązania i wszyscy byli by szczęśliwi. Wtedy słyszelibyśmy zapewne, Ŝe Pan 
Prezydent nic nie robi, nie ponosi ryzyka tylko po prostu z bieŜących dochodów spłaca 
zaciągnięte zobowiązania. TakŜe to nie jest tak, Ŝe emitowanie obligacji jest potrzebne, 
dlatego, Ŝe budŜet sobie nie radzi. Natomiast jest tak, Ŝe emisja obligacji jest potrzebna po to 
Ŝeby miasto się dalej rozwijało, Ŝeby wspierać rozwój, inwestycje i to, co się dzieje 
dotychczas. TakŜe prosiła, Ŝeby w tych wypowiedziach uwzględniać te wszystkie argumenty.  
Radny Wiesław Piaściński – powiedział, Ŝe właśnie chciałby Ŝeby mieszkańców Ostrołęki 
nie wprowadzać w błąd. On tego budŜetu, tej uchwały nie sporządzał, on tylko 
przeanalizował i taki jest jego obowiązek. Jego obowiązek jest taki Ŝeby zabrać w tej sprawie 
prawdziwy głos. Pyta Prezydenta, jakie jest oprocentowanie juŜ wyemitowanych obligacji 
i ani on ani wszyscy radni obecni tu, ani mieszkańcy miasta nie dowiedzieliśmy się o tym. 
Dlaczego. Przed chwilą pytał. Mówił, Ŝe popiera inwestycje, te budowy wszystkich dróg, jest 
ich aŜ za mało. Trzeba ich więcej. Tylko musimy jedną rzecz zrozumieć. Państwo uwaŜają, 
Ŝe zadłuŜenie 5%, 20%, 60% czy 80% jest waŜne, dla niego jest to mało waŜne. Dla niego 
waŜne jest to czy ma w ogóle jakiekolwiek środki na spłatę danej raty. Bo jeŜeli jego dochody 
przeznacza na utrzymanie swojej rodziny i nie ma na spłatę kredytu to juŜ jest niewypłacalny. 
Jest po prostu bankrutem. Wydatki bieŜące kształtowały się na poziomie 70-80% 
dochodów miasta. W tym roku planowanym na 2012 ten wskaźnik ukształtował się juŜ na 
poziomie 98%. To jest rekord nad rekordy. Pan Prezydent Kotowski pierwszą swoją uchwałę 
budŜetową, którą rada podjęła wówczas ustanowił ten wskaźnik wydatków bieŜących 
do dochodów na poziomie 89%. To był bardzo dobry budŜet. Wówczas jak go przeczytał to 
mówił, Ŝe ten Prezydent coś zrobi dla naszego miasta. ChociaŜ mimo wszystko, Ŝe zaniŜył 
o 10% dochody, nie wie czy zrobił to celowo, tak naprawdę realnie ten wskaźnik był na 
poziomie 79% czyli miał wolnych środków 21%. To był sukces. To był budŜet rozwojowy 
miasta Ostrołęki. i to było fajnie. Tylko Panie Prezydencie, Pan doprowadził, Ŝe teraz ten 
budŜet, ten wskaźnik jest 97%, czyli wszystko przejadamy. Tworzymy jakieś zakłady 
niepotrzebne, wynagrodzenia. Przekształcamy zakłady budŜetowe w jednostki budŜetowe 
gdzie jest finansowane. To jest owoc podjętych w tym roku uchwał, Ŝe wydatki bieŜące 
sięgają 100%. i o tym mówi. Co Prezydent zrobi Ŝeby ten wskaźnik poprawić. o to chodzi. 
Nie o likwidację tych inwestycji. My się po prostu nie rozumiemy. W związku z tym widzi 
przy następnym punkcie, Ŝe być moŜe Pan Prezydent idzie na poprawę tego wskaźnika, ale to 
w następnym punkcie, bo na dzień dzisiejszy to wydaje mu się, Ŝe jesteśmy naprawdę 
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w bardzo, bardzo złej sytuacji. „Pan zacytował to słynne pierwsze takie podejście do emisji 
obligacji na 5 mln, tak tylko wówczas wolnych środków było 20 mln a obligacje 
proponowałem wyemitować na 15, czyli to był czas na przyśpieszony rozwój, bo były wolne 
środki a dzisiaj tych wolnych środków nie ma. Panie Prezydencie i nie gniewa się Pan na 
mnie, bo jest to moim obowiązkiem o tym tu powiedzieć. Nie ukrywajmy. Powiedzmy 
ludziom prawdę”. 
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – powiedział, Ŝe o gniewaniu to nie ma Ŝadnego 
problemu, go tylko dziwi po prostu zmiana postawy jednego człowieka, samorządowca, który 
najpierw jest za inwestycjami, za rozwojem, odwaŜnie. Wprawdzie to moŜe nie on 
proponował tylko zarząd, czy Prezydent a on był Wiceprezydentem a potem ten sam człowiek 
nagle jest przeciwko i tworzy czarne wizje. Wtedy teŜ tworzono wizje. i gazety i inni mówili 
jak to Czartoryski z Piaścińskim i inni zadłuŜają miasto itd. ale jakoś Ŝyjemy. Oczywiście 
moŜna porównać tamten czas i ten. MoŜna porównać wielkość inwestycji. Oczywiście się nie 
licytuje, bo szanuje i tamten czas i obecny. Sądzi, Ŝe i tamta kadencja i te ostatnie są nie 
najgorsze, ale to osobny problem. Często wokół jednego tematu są bardzo róŜne zdania. Pan 
Wiesław Piaściński dramatyzuje i wręcz tutaj bał się, Ŝe w ogóle postraszy, Ŝe sobie coś zrobi 
jak przegłosujemy obligacje z troski o miasto oczywiście, choć to pewna figura w jego 
dyskusji teŜ. z drugiej strony jest wizja rozwoju miasta z zaciągnięciem obligacji. Oczywiście 
to nie jest jakiś pełny entuzjazm z jego strony, np. bo teŜ wolałby Ŝeby ze środków własnych. 
Taki mamy czas samorządowy, Ŝe samorząd zostaje obciąŜony coraz kolejnymi zadaniami 
i zostaje tylko jedno pytanie, czy biernie pochylić głowę i dokładać do wszystkich sfer, 
którymi rząd obdarowuje bez zabezpieczenia środków i nie rozwijać miasta tak jak lokalna 
społeczność widzi, czy teŜ po prostu odwaŜnie iść do przodu jednak ryzykując, co nieco. 
Choć oczywiście to ryzyko nie jest takie jak radny przedstawia. Przypomniał prostą zasadę 
rozstrzygania sporów, czy prostą zasadę szukania rozwiązania w dyskusji. Jeśli są róŜne 
strony, jeśli są strony skrajnie pokazujące ten sam problem to naleŜałoby się odwołać 
do instytucji trzeciej, najlepiej obiektywnej. Ma przed sobą uchwałę RIO instytucji, która bez 
wątpienia kontroluje mocno wszystkie nasze zwłaszcza oczywiście finansowe działania 
i krótko w sposób oczywisty uchwała z 9 grudnia 2011 RIO stwierdza, Ŝe miasto ma 
moŜliwość sfinansowania deficytu przedstawionego w złoŜonym projekcie budŜetu a więc 
oczywiście z obligacjami włącznie. A w uzasadnieniu nie pozostawia  Ŝadnych wątpliwości 
RIO mówi, Ŝe oto przedstawiony w projekcie budŜetu deficyt na 2012 wynosi 33 mln itd. 
i sfinansowany zostanie ze sprzedaŜy obligacji. Miasto ma moŜliwość sfinansowania deficytu 
przedstawionego w projekcie uchwały budŜetowej. Są to czarno na białym zapisy i mam 
nadzieję, Ŝe Pan Wiesław Piaściński takŜe je dostał. i cóŜ. Jeśli autorytetem nie jest 
oczywiście Kotowski  a się nie pisze Ŝeby był tu wielkim finansowym autorytetem, ale być 
moŜe i Pan Piaściński nie jest wielkim autorytetem finansowym, to moŜe autorytetem 
zostanie RIO, która nie pozostawiając wątpliwości nie zgadza się z czarną wizją Pana 
Piaścińskiego, który praktycznie ogłosił krach finansowy miasta na prawach powiatu 
Ostrołęki, która jest w przyzwoitej sytuacji zadłuŜeniowej, i które to miasto bez wątpienia 
sobie poradzi.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poprosił jeszcze o odpowiedź, jakie jest 
aktualne oprocentowanie obligacji.  



 
Strona 20 z 66  

Protokół z XIX sesji Rady Miasta Ostrołęki 
z dnia  29 grudnia 2011 roku 

 

Prezydent Miasta Janusz Kotowski – powiedział, Ŝe Pani zastępca skarbnika poszła w tej 
chwili po materiały. 
Randy Maciej Kleczkowski – powiedział, Ŝe chciałby się zgodzić w całości z Panem 
Wiesławem Piaścińskim. To, co powiedział to nie jest jakaś dramaturgia, to jest realny stan, 
taki, jaki w tej chwili mamy. Mówił, Ŝe jeden wskaźnik chciałby pokazać – dochody bieŜące 
do wydatków bieŜących. Tak źle jeszcze nie było a będzie jeszcze gorzej. W 2008 było 194 
mln do 161 mln zł., tj. róŜnica 33 mln zł. Dochody do wydatków bieŜących, czyli to, co 
przejadamy bez inwestycji. 2009 rok tj. 193 mln do 176 mln czyli 17 mln. 2010 tj. 199 do 192 
mln zł. – 8 mln zł. 2011 tj. 208 mln do 202 mln zł. – 6 mln. i w 2012 tj. 218 mln do 218 mln, 
czyli róŜnica jest 0 zł. Druga kwestia to mówił, Ŝe ma przed sobą budŜet z tamtego roku z 15 
listopada 2010 roku. Tutaj Pan Prezydent zakładał kwotę długu na rok 2012, jest to dokładnie 
kwota 51.332.570 zł. W budŜecie, który Pan Prezydent przedstawił 15 listopada 2011 czyli 
dokładnie rok później, kwota długu wynosi 94.782.342 zł. czyli o 43 mln zł. jest róŜnica tylko 
w stosunku rok do roku. Zapytał takŜe, Ŝe ze sprzedaŜy majątku Pan Prezydent załoŜył 
największą kwotę w tej chwili, która jest wymieniona na 2012 rok 7.414.000. Pytał, z czego 
wynika ta kwota.  
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – powiedział, Ŝe nie pierwszy raz Pan radny Maciej 
Kleczkowski oczywiście wyrywkowo traktuje rzeczywistość, ale i tak bywa. Przypomniał, 
Ŝe kadencja poprzednia nie zaczęła się w 2008 roku. Najpierw zastosowaliśmy taką prostą 
metodę, Ŝe przez pierwszy rok, dwa spłacaliśmy poprzednie zobowiązania i w 2008 roku 
faktycznie osiągnęliśmy bardzo dobry poziom gdy chodzi o niskość zadłuŜenia a potem 
zdecydowaliśmy, jako samorząd, Ŝe moŜemy wesprzeć inwestycje miejskie zobowiązaniami 
i szkoda, Ŝe radny tak w intelektualnie nieuczciwy sposób podchodzi do sprawy bo wyciąga 
rok akurat taki gdzie po pewnych konkretnych zabiegach samorządu, świadomych, obniŜania 
długu, zdecydowaliśmy się na to Ŝeby wzmocnić inwestycje zobowiązaniami i od tego radny 
wychodzi i potem pokazuje nagle rosnące rzeczy. To tak jakby ktoś miał 10 gr. długu a potem 
wziął złotówkę i by Pan powiedział, ojej, ojej, ojej 10 razy wzrósł dług a to tylko 90 gr. 
i trzeba teŜ takie proporcje rozumieć. Dlatego zachęcał jak juŜ chce radny Kleczkowski 
argumenty przytaczać to Ŝeby brał pewne rzeczy w całości a nie tylko wyrywkowo. To tak 
króciutko, co do tych rewelacji. Po drugie, trzeba patrzeć na całość. Nie na załoŜenie 
budŜetowe któregoś roku i na wykonanie innego, tylko trzeba patrzeć na całość. Po tylu latach 
pracy w samorządzie to myśli, Ŝe juŜ stać radnego Kleczkowskiego Ŝeby jednak postrzegać tą 
rzeczywistość samorządową w całości a nie tylko w wygodnych dla niego wyjątkach. To tak 
na marginesie. Mówił, Ŝe są pewne konkretne załoŜenia ustawowe, są pewne moŜliwości, gdy 
chodzi o zaciąganie zobowiązań prze miasto. Nie moŜemy załoŜyć, Ŝe oto ustawodawca juŜ 
niemądrze zrobił, Ŝe dał te 60%. Nie moŜemy załoŜyć, Ŝe RIO nie wie, o czym pisze, Ŝe tylko 
jak na razie dwaj panowie radni w swoich pesymistycznych wizjach wiedzą jak jest 
a wszyscy inni jak na razie się mylą a juŜ te instytucje zewnętrze to w ogóle pewnie piszą pod 
jego dyktando. TakŜe to warto jakoś wziąć w całości. Mówił, Ŝe nie jest zwolennikiem 
jakiegoś bezmyślnego zadłuŜania. Jest tylko po prostu podstawowe pytanie, czy idziemy 
w kierunku rozwoju miasta i inwestycji czy teŜ administrujemy. W jego przekonaniu to nie 
jest dobra droga. Niejednokrotnie a właściwie za kaŜdym razem projekt uchwały budŜetowej, 
to juŜ procedura uchwalania budŜetu, nie moŜe po stronie dochodowej załoŜyć wszystkiego. 
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Przypomniał o refundacjach unijnych, które kilku milionach moŜna juŜ dzisiaj policzyć. 
o nadwyŜkach budŜetowych. To jest rzecz na tyle oczywista, Ŝe juŜ czas Ŝeby to pamiętać. 
i teraz, jeśli odnosić się i przeliczać oczywiście znów wyrywkowe dane, bo ustawodawca nie 
wskazuje tego Ŝeby do dochodów własnych tylko odnosić zadłuŜenie miasta. To nie jest jego 
wymysł. To jest załoŜenie ustawodawcy i kaŜde z tych miast, które podał przykłady nie 
oblicza tego tak jak Panowie tylko tak jak to przedstawił a 55 to nie 40, czy 44 to teŜ nie 40. 
NaleŜałoby do wszystkich tych przykładów te same zasady stosować a nie wyciągać, Ŝe oto 
dochody własne. Oczywiście my dochody własne moŜemy zwiększyć prze podnoszenie 
podatków. MoŜna by, tylko czy to jest dobra droga. Nie moŜna mówić tak, jestem za 
inwestycjami, ale przeciwko obligacjom. To trzeba się zdecydować. Albo tak, albo tak. Jeśli 
któraś z tych inwestycji jest niepotrzebna, proszę ją wskazać i wytłumaczyć, dlaczego. Myśli, 
Ŝe gdyby jedną tutaj wyciąć taką w okolicach 7 mln to pewnie Pan Wiesław byłby 
spokojniejszy, ale zapewniał, Ŝe widzi sens Ŝeby jednak zacząć ją realizować. Pan Maciej 
Kleczkowski w załoŜeniu swoim niestety wyjął fragment z działalności naszej takŜe 
finansowej z poprzedniej kadencji. do 2008 roku faktycznie spłacaliśmy 
z dochodów własnych poprzednie zobowiązania, potem zdecydowaliśmy się na wzmocnienie 
inwestycji zaciągniętymi choćby obligacjami. Raz, jeśli patrzeć na całość to tak po prostu się 
nie godzi. Co do zabezpieczenia na dochodach majątkowych. Przypomniał, Ŝe na 3 
z kawałkiem dla przykładu został wyceniony stary basen. Wprawdzie tam trzeba będzie 
zmienić jeszcze przeznaczenie bo na sport i rekreację to pewnie niechętnie by ktoś kupił. 
Mamy teŜ kilka jeszcze innych propozycji. JednakŜe tutaj na przykładzie starego basenu, nie 
chcieliśmy ostatecznie ponowić przetargu w obecnym przeznaczeniu ani teŜ mimo róŜnych 
pytań zastosować metody, którą  w niektórych miastach stosowano, Ŝe najpierw np. sprzedaje 
się daną nieruchomość czy działkę na cele jedne a potem się przekształca. Jest to nie 
w porządku a poza tym grozi oczywiście powaŜnymi konsekwencjami. Zatem planujemy 
zmienić przeznaczenie, Ŝeby były tak szeroko rozumiane usługi a potem wystawić to 
do przetargu, oczywiście wcześniej jeszcze rzeczoznawca oceni ile miej więcej jest to warte. 
Takich przykładów kilka moŜna by jeszcze wymieniać.  
Dyrektor FBPO Ewa Waszkiewicz-Sznyter – powiedziała, Ŝe odnośnie zasad 
oprocentowania obligacji to, te oprocentowanie jest zmienne i ustalane jest, jako stawka 
WIBOR, która wynosi 6 w 2011 roku. Jest to na podstawie notowania na dwa dni robocze 
przed rozpoczęciem danego sześciomiesięcznego okresu odsetkowego i oczywiście 
powiększona o marŜę. W zaleŜności od serii obligacji wynosi średnio 1,2%. Jest to stawka 
marŜy dla obligacji. Bank Gospodarstwa Krajowego przysyła juŜ obliczone odsetki według 
oczywiście wzoru poczynając od dnia wykupu, wtedy obligacje nie są oprocentowane. Jest 
wzór. Są zasady wypłaty tych odsetek. Są to zazwyczaj w okresach półrocznych i na tej 
podstawie przekazujemy. Oczywiście odsetki są w zaleŜności ile wynosi WIBOR . 
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – powiedział, Ŝe mu się zdaje, Ŝe Pan Piaściński jednak 
nie będzie przeliczał czy nie pamięta ile WIBOR wynosi i ma nadzieję, Ŝe Pani teŜ nie jest aŜ 
tak doskonała, bo by się wstydził, Ŝe Pani pamięta, ale moŜe jakiś przykład z poprzednich 
obligacji, bo chodzi o to Ŝeby nie zostawić jakiś niedomówień, Ŝe są to jakieś dramatyczne 
procenty. Bank Gospodarstwa Krajowego to bank państwowy, który wyspecjalizował się we 
współpracy z samorządami i bez wątpienia daje bardzo dobre warunki współpracy i teraz 
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chciałby Ŝeby były podane jakieś przykłady w miarę konkretne, bo inaczej zostaniemy 
w nastroju dramatu, Ŝe pewnie z 80% odsetek płacimy.  
Radny Rafał Dymerski – ja nie jestem w koalicji Prezydenta, jestem radnym miasta i jeŜeli 
na sesjach, kto słyszał, przepraszam bardzo, mam prośbę do Pana Maćka, Ŝeby nie Ŝartował. 
Jest sytuacja jedna, Ŝe byłem czy w koalicji, ale zawsze byłem radnym miasta i moŜe 
i w koalicji nieraz byłem niewygodny, ale nigdy na tym nie ucierpiałem Ŝeby ktoś miał 
do mnie Ŝal, bo wypowiadam się w interesie miasta i dzisiaj chce powiedzieć, Ŝe padło słowo, 
nie powiedziano, kto i do mnie to dotknęło Ŝeby nie wprowadzać w błąd opinii społecznej. 
Powiedział Wiesław Piaściński i kolego Wiesławie powiem prawdę, moŜe zaboli, ale cofnę 
się do tyłu. W 2002 roku, gdy prezydentem został Ryszard Załuska ja byłem w koalicji, Nasza 
Ostrołęka, Platforma PiS i zostało ukryte, zostaliśmy okłamani, 8 mln. Było miasto winne na 
dodatki mieszkaniowe mojej spółdzielni koło 2 zapadała zapaść i Pan był świadkiem jak Pani 
Maria Sokoll powiedziała, Ŝe przelane i to powiedziała 2 miesiące wcześniej i co zrobiłem. 
Wbrew woli klubu poszedłem do Prezydenta Załuski, usiadła Pani Skarbnik, nie ma jej dzisiaj 
obecnej i usiadł Pan Sekretarz nazywał się Czaplicki Wiesław i powiedziałem, Ŝe 8 mln jest 
winne dla szkół nie zapłacono, przepraszam to jest waŜne i wtedy Prezydent Załuska 
w styczniu zaciągnął nie pamiętam kredyt czy obligacje Ŝeby wypłacić dodatki mieszkaniowe 
i przez te lata dostawaliśmy my w spółdzielni kredytowaliśmy miasto, bo dodatki była 
decyzja a pieniądze przychodziły za pół roku, za cztery a dziś powiem i chylę czoła Panie 
Prezydencie, przychodzi decyzja i pieniądze tego dnia są na koncie. Czyli wyprostowaliśmy 
przez ten okres te 3 mln do tyłu cały czas. i jeŜeli tutaj ktoś mówi o tyłach jak było 
i wskaźniki tak, łatwo jest zrobić wskaźnik, nie zapłacić i pokazać, Ŝe jesteśmy cacy 
a następcy zostawić rzecz. i ta sama sytuacja była, Ŝe ten Prezydent Załuska musiał zaciągać 
obligacje i wykupywać obligacje poprzednie. i to moŜe kogoś boleć, ale to jest prawda. 
i jeŜeli ktoś mówi, Ŝe historii ja kłamię to proszę mię podwaŜyć. To jest w sesji 
w dokumentach, w zaciąganych kredytach a za to zostałem na sesji przeczytany, nie 
wiedziałem, Ŝe jestem w klubie. i później awantura z powrotem, stało się, bo mi zabroniono 
poco poszedłem do Prezydenta go uprzedzić, bo spółdzielnie by padły w zapaść, OPEC by 
padł w zapaść i ze szkołami byłby problem. Było to 8 mln, a w sprawozdaniu nie podano nam 
i Prezydent Załuska wziął za trzy tygodnie, szumu duŜo, Ŝe tylko… zadłuŜa miasto. TeŜ było 
to samo. Tak Panie Bralski. JeŜeli słowo pada Ŝeby opinii nie wprowadzać, oświadczam, 
Ŝe nie wprowadzam. Dopowiedziałem do tyłu fakty. Nie jestem tutaj ani kupczę ani nic 
do Prezydenta tylko, jeŜeli patrzę na coś, Ŝe dla mnie jest to nie szkodzi miastu wypowiadam 
się za tym. Gdyby tu było coś na szkodę bym powiedział przeciw.  
Radny Maciej Kleczkowski – powiedział, Ŝe pytał o to, na jakiej podstawie została 
wyliczona kwota 7.414.000 tj. kwota ze sprzedaŜy majątku. Dowiedział się, Ŝe 3 mln to 
będzie ze sprzedaŜy basenu, ale zostało jeszcze 4.414.000. Skąd wzięło się to załoŜenie. 
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – powiedział, Ŝe po pierwsze zapyta, jaki ma to związek 
z obligacjami, bo nie widzi tutaj w porządku czy zapisach uchwały, ale oczywiście jak Pan 
Przewodniczący pozwoli. Chce zapytać czy ma odpowiadać na wszystkie pytania, bo związku 
z obligacjami nie ma Ŝadnego. JuŜ pomija to, Ŝe wyraźnie widzi niezrozumienie 
podstawowych odpowiedzi, ale jeśli trzeba powtórzy, jeśli trzeba powie, jeśli trzeba zatrzyma 
się na obligacjach miejskich.  
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Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – powiedział, Ŝeby zatrzymać się na punkcie 
obrad obligacji miejskich.  
Radny Wiesław Piaściński – powiedział, Ŝe chciałby Ŝeby nie wkładać w jego słowa jakiś 
innych rzeczy. Dla niego jest bez róŜnicy, jaki jest poziom zatrudnienia. Dla niego jest bardzo 
waŜne czy jest moŜliwość spłaty długu i nic więcej, dlatego walczy o ten wskaźnik między 
wydatkami bieŜącymi a dochodami całkowitymi miasta. To są proste, jasne wskaźniki 
i w inne się nie zagłębia. W związku z tym cały czas mówi, Ŝe mu nie chodzi o wykreślenie 
inwestycji, nie chodzi o nie branie obligacji, bo jak by była moŜliwość naszego miasta na 
zwiększenie obligacji to nawet by proponował zwiększenie poziomu emisji obligacji, ale 
takiej moŜliwości nie ma, bo nie ma wolnych środków. W dalszym ciągu prosi o wyjaśnienie 
§ 3, dlaczego jest zapis, Ŝe obligacje zostaną wykupione z podatku dochodowego od osób 
fizycznych skoro wszystkie pieniądze są wydatkowane na wydatki bieŜące i nie ma wolnych 
środków. Jest to po prostu jego zdaniem nie rzetelny zapis. 
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – odpowiedział raz jeszcze powołując się na uchwałę 
RIO, Ŝe nie tylko obligacje, ale w ogóle cały przedstawiony w projekcie budŜetu miasta 
deficyt jest do spłacenia. Wszystko jasne. Miasto ma moŜliwość sfinansowania deficytu 
przedstawionego w projekcie uchwały budŜetowej. Przypomniał, Ŝe miasto ma moŜliwość 
sfinansowania deficytu w projekcie budŜetu na 2012, uchwała nr OS.529.2011 składu 
orzekającego RIO w Warszawie z dnia 9 grudnia 2011. Jeśli Pan Wiesław Piaściński nie 
wierzy mnie ani moim argumentom zachęcał Ŝeby uwierzył składowi orzekającemu RIO 
a jeśli nie wierzy teŜ RIO to nad tym ubolewa.  
Radny Maciej Kleczkowski – zapytał odnośnie wydatków bieŜących. W 2012 roku wydatki 
bieŜące są na poziomie 217 mln zł. W 2013 na poziomie 183 mln zł. Skąd taki nagły spadek 
wydatków. 
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – powiedział, Ŝe cały czas pyta, jaki ma to związek 
z obligacjami. Rozumie, Ŝe ma, więc przypomniał o orzeczeniu RIO, która patrzy na całość 
i zapewnia w swojej uchwale, Ŝe deficyt a więc oczywiście i prognoza jest do przyjęcia.  
Radny Jerzy Grabowski – powiedział, Ŝe obligacje, które miasto chce zaciągnąć, jest to 
powiedziane jasno i prosto, są na inwestycje. Nie będzie opowiadał, Ŝe oszukujemy 
społeczeństwo. Na sercu mu leŜy dobro naszego miasta, naszych mieszkańców. Jeśli jest taka 
moŜliwość a z tego, co słyszymy, Ŝe jest juŜ realne zagroŜenie, Ŝe nie będziemy mogli, jako 
miasto, miasta takich obligacji zaciągać, bo „juŜ pan minister przy tym pracuje”, to jest 
jedyna szansa Ŝeby jeszcze coś zrobić i to, co słusznie mówił jeden z kolegów, Ŝe to się 
przekłada na zatrudnienie. To się przekłada generalnie na rozwój i zmniejsza kolejki 
o zapomogi, to powinniśmy kontynuować. Cały czas chyba jesteśmy tą wyspą zieloną 
szczęśliwości, tak przynajmmniej wynika z większości mediów. Natomiast, jeśli byśmy 
wzięli zadłuŜenie szalenie rosnące, nas, mnie, kaŜdego polaka z budŜetu państwa albo 
zadłuŜenia pojedynczego ostrołęczanina to jesteśmy naprawdę my na zielonej wyspie. Panie 
Prezydencie mówiąc krótko, ja Pana proszę, aby Pan nie administrował, tylko nie ustał w tych 
działaniach pracy dla dobra miasta Ŝebyśmy tych inwestycji i widocznych rzeczy, które mamy 
w mieście było coraz więcej.  
Radny Rafał Dymerski – ja chciałbym tylko powiedzieć trzy zdania, poniewaŜ pada słowo, 
pytanie o wolne środki. Prezydent o wolnych środkach będzie wiedział najwcześniej koniec 
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lutego i marca. Co to znaczy wolne środki. Środki, które są niewykorzystane w bieŜącym 
roku na inwestycje. Środki niespodziewane, bo do 20 stycznia płacą przedsiębiorstwa CIT 
i one dotyczą roku poprzedniego, ale w myśl ustawy o finansach publicznych nie wolno ich 
zaliczyć do dochodów roku poprzedniego i nie wolno ich zaliczyć do dochodów roku tego 
tylko trzeba je wprowadzić uchwałą Rady Miasta i przeznaczyć na dany cel i jeŜeli stałoby się 
to, co kolega Wiesław powiedział, Ŝe nie ma wolnych środków w tym roku to w zakresie, 
Ŝe niewykorzystane na inwestycje a ja wiem, Ŝe część będzie, bo robiliśmy zmiany i one będą 
tworzyć. To naleŜy wtedy ocenić władzę, Ŝe pozytywnie, Ŝe zadania zaplanowane 
zrealizowali. Natomiast wiem, Ŝe Skryta nie będzie juŜ tam inne zadania zrealizowane i one 
będą tworzyć wolne środki, ale ich wcześniej nie wolno, dopiero skarbnik się dowie o nich 
faktycznie w połowie końca lutego i wtedy Prezydent nam odpowie ile ma tych wolnych 
środków. Opinia w mediach centralnych, Ŝe z CITu spółkom itd. nie wiem jak naszym, 
przewidują, Ŝe 8% wpływów więcej z podatków będzie. Natomiast obecnie nie moŜna pytać 
kogoś, jeŜeli on nie moŜe tego powiedzieć nawet gdyby juŜ robić wyliczankę nie moŜe tego 
nazwać wolnymi środkami, bo prawo na to nie pozwala. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki w sprawie emisji obligacji miasta Ostrołęki, 
Głosowanie 
Za – 15 
Przeciw – 3 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta.  
 
12. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki zmieniająca uchwałę  

w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Miasta Ostrołęki na lata 2011 
– 2043 wraz z autopoprawką, 

Sprawozdawca Komisji BudŜetu i Finansów Ewa śebrowska-Rosak – przedstawiła 
sprawozdanie komisji dotyczące projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki zmieniająca 
uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Miasta Ostrołęki na lata 2011 
– 2043. Podczas Komisji BudŜetu i Finansów zwyczajowo juŜ punkt dotyczący prognozy 
dyskutowano z punktem dotyczącym zmian w budŜecie, stąd teŜ przy tym punkcie poda tylko 
wyniki głosowania. Komisja pozytywnie rozpatrzyła przedmiotowy projekt uchwały głosami 
4 za, przeciwnych i wstrzymujących nie było i wnioskowała o przyjęcie przedmiotowego 
projektu bez poprawek.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Zaproponował, Ŝe poniewaŜ ta uchwała ściśle wiąŜe się z projektem budŜetu na ten rok a 
kolejny na kolejny rok to prosił o nie przedłuŜanie dyskusji w tym punkcie a ze swej strony 
gwarantuje, Ŝe co najmniej 4 głosy lub więcej radni otrzymają przy okazji kolejnego punktu. 
MoŜna tą dyskusję po prostu połączyć.  
Radny Maciej Kleczkowski – zapytał odnośnie tabeli ze strony 32. Mamy przewidywane 
wykonanie 208.195.863,87 zł. Ten dokument powstał 20 grudnia. A na dokumencie, który 
powstał ponad miesiąc wcześniej mamy juŜ wykonanie 2010 roku bez przewidywania. 
Dlaczego jest taka róŜnica.  
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Radny Wiesław Piaściński – powiedział, Ŝe chciałby podeprzeć się tym, Ŝe powinniśmy 
właściwie skorzystać z oceny tego wszystkiego kogoś z zewnątrz i tu ma na myśli RIO. Tu 
RIO swoją uchwałą 528/2011 wydaje pozytywną opinię z uwagami w projekcie wieloletniej 
prognozy finansowej na rok 2012 i kolejne lata. i bardzo dobrze, Ŝe taka opinia jest. Cieszy 
się, co my mamy w prognozie finansowej. OtóŜ szukamy tych wolnych środków. Prezydent 
miasta znalazł te wolne środki. W roku 2013, dlatego podkreśla i kolejne lata, jest to opinia 
RIO. Wydatki bieŜące z 2012 roku 214 mln gwałtownie spadły na 181, czyli Prezydent 
przewidział, Ŝe Ŝeby otrzymać obligacje trzeba zmniejszyć wydatki bieŜące. Super. Chwała 
Panie Prezydencie. Ale co na to obniŜkę się składa. Zobaczmy kolumnę 2a. Wynagrodzenia 
i składki od nich naliczone, str. 32 i gdzie będą oszczędności, na wynagrodzeniach 
i składkach. W 2012 roku zakłada się 126 mln i gwałtowny spadek do 113 i w kolumnie 2b 
teŜ o 2 mln spadek, łącznie 15 mln. Jego zdaniem tj. drastyczne obniŜenie wydatków na 
wynagrodzenia. W jego ocenie chyba planuje się zwolnienie w Urzędzie Miasta, będzie miał 
pytanie około 500-600 osób, bo 15 mln obniŜyć wynagrodzenia tj. kasa. i teraz Panie 
Prezydencie rozmawiajmy powaŜnie. Oczywiście RIO, jeśli to przeczytała to zatwierdziła, bo 
Pan obniŜył wydatki bieŜące o 15 tam ileś milionów i wszystko jest cacy. Pytał Prezydenta 
czy konsultował, bo tnie wynagrodzenia, to myśli albo obniŜka wynagrodzeń, tego się 
prawdopodobnie nie da zrobić, czyli powszechne zwolnienia z pracy 500-600 osób. Czy 
zgłaszał to Związkom Zawodowym. W jakich grupach zawodowych będą tak potęŜne 
zwolnienia. Co się stało. Nie kwestionuje, bo RIO ma rację, pozytywnie zaopiniowała, 
i Prezydent dobrze zadziałał tylko myśli, Ŝe nie w tej dziedzinie. Proponuje moŜe wyłączyć 
światło, nie sprzątać, brak zieleni czy inne a nie zwalniać tych ludzi.  
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – powiedział, Ŝe ma nieodpartą ochotę postawić Panu 
podobne pytanie, ale się powstrzyma, bo są tak stawiane pytania, na które zawsze jest zła 
odpowiedź. „JeŜeli Pan by mnie zapytał Panie Wiesławie, ja Pana nie zapytam czy juŜ 
przestałem kraść w supermarketach to nie mam szansy na dobrą odpowiedź. Jak powiem, 
Ŝe przestałem tzn., Ŝe wcześniej kradłem. Jak powiem, Ŝe nie przestałem, znaczy, Ŝe dalej 
kradnę. Zatem mnoŜy Pan wizje czarne. Dochodzi Pan do absurdu bo 500 osób w Urzędzie 
zwolnić nie dam rady, bo musiałbym prawie po trzy razy zwalniać kaŜdego. A poza tym 
nawet RIO zarzuca Pan naiwność. Czyli przyjęcie wszystkiego, co ktokolwiek napisze. 
Zapewniam Pana, Ŝe zwolnień wielkich nie będzie. Od początku mojej pracy, jako Prezydenta 
miasta raz tylko dokonałem redukcji zatrudnienia w Urzędzie Miasta. Mimo zwiększających 
się zadań dalej tutaj w Urzędzie jest mniejsze zatrudnienie niŜ było w 2006 roku, więc te 
wszystkie teŜ częste serwowane mi opowieści jak upycham wszędzie swoich 
kolegów partyjnych teŜ się okazują nieprawdziwe i zwolnień w setkach liczonych po prostu 
w mieście, przynajmniej w obszarze samorządowym nie będzie. i tyle ma właściwie 
do powiedzenia. Wiem, Ŝe Pana i tak nie usatysfakcjonuje swoimi odpowiedziami, natomiast 
jeszcze raz Panie Wiesławie proszę tak po ludzku niech Pan nie mnoŜy tych dramatycznych 
wizji. Zobaczy Pan za rok, dwa będziemy spokojnie funkcjonować. Miasto będzie Ŝyło. Nie 
będzie w sektorze przynajmniej samorządowym jakiś drastycznych zwolnień, choć 
oczywiście wymagań przybywa, więc to zrozumiałe, Ŝe jeśli ktoś by nie wypełniał swoich 
zadań to będzie musiał odejść, ale ja nie przewiduje jakiś masowych zwolnień. Jak mogę 
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Panu odpowiedzieć czy konsultowałem ze Związkami Zawodowymi zwolnienie 500 osób 
z Urzędu. No jak mogę Panu odpowiedzieć”. 
Radny Wiesław Piaściński – powiedział, do Prezydenta, Ŝe tej prognozy nie robił, to on ją 
robił. Co oznaczają zapisy w 2012 wynagrodzenia 126 mln a w 2013 roku 113. PrzecieŜ to 
spadek. Czy ja tu snuję cokolwiek. To są fakty, które podał i się pod nimi podpisał. Co 
oznacza spadek tak potęŜny w wynagrodzeniach. 
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – powiedział, Ŝe Pan radny musi zrozumieć sens, czy 
zasady tworzenia prognozy. Prognoza jest wieloletnia a samorząd pracuje w systemie 
rocznym, więc jeśli na przyszły budŜet zaplanowałby w sensie ścisłym takie drastyczne 
zmiany, zwolnienia, to, jako radny się o tym 15 listopada dowie i wtedy będziemy 
dyskutować i mu wyjaśni, na jakich zasadach, co się dzieje. Natomiast w prognozie 
finansowej są pewne rozliczone tabelki i choć byśmy wpisali, Ŝe na 2016 rok planujemy 
odkrycie złóŜ złota i zwiększenie budŜetu do miliarda to dopiero w tym 2016 roku ostatecznie 
Rada Miasta zadecyduje o budŜecie na ten rok. Prosił Ŝeby te dwie wielkości rozróŜniał. Co 
innego jest prognoza jak sama nazwa wskazuje. Pewne załoŜenia, pewne prognozy musimy 
snuć Ŝeby w tabelkach to wszystko zgodnie z zapisami, wymogami ustawowymi, Ŝeby to 
powypełniać. Natomiast, przecieŜ nie od dziś pracuje samorząd w systemie rocznym 
i podstawowym dokumentem finansowym jest budŜet miasta a nie prognoza finansowa, która 
tworzy tylko załoŜenia. To słowo prognoza jest nam znana np. z obszaru pogodowego. 
Wprawdzie moŜna coś zapowiadać i przewidywać nawet są ku temu wskaźniki, ale 
ostatecznie weryfikuje to rzeczywistość. Chciałby prosić Ŝebyśmy te wielkości rozróŜniali.  
Radny Maciej Kleczkowski – poprosił o odpowiedź, dlaczego w tym projekcie uchwały, 
czyli prognozie finansowej na lata 2011 – 2043 kwota 208.195.863,87 jest wpisana, jako 
przewidywane wykonanie 2010 roku a w wieloletniej prognozie finansowej dołączonej 
do budŜetu ta sama kwota jest napisana, jako plan, trzeci kwartał 2011 rok. 
Dyrektor FBPO Ewa Waszkiewicz-Sznyter – powiedziała, Ŝe tu akurat jest błąd. NaleŜy 
rozpatrywać tą autopoprawkę, którą Pan radny ma, czyli przewidywane wykonanie w 2010 
roku tj. prawidłowa wartość 208.195.863 zł. czyli po prostu w tym pierwotnym projekcie 
wkradł się błąd i tam jest plan, trzeci kwartał 2011 powinno być przewidywane wykonanie 
w 2010 roku, wartość jest dobra 208.195.863, natomiast zapis, wyszczególnienie, nie plan za 
trzeci kwartał tylko przewidywane wykonanie w 2010. Czyli prawidłowo jest 
w autopoprawce. W autopoprawce do projektu budŜetu jest napisane pkt 6 w uchwale Rady 
Miasta w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej na lata 2012 -2043 zostaną 
uwzględnione zmiany wynikające z projektów uchwał i to jest właśnie ten zapis, który mówi 
nam o autopoprawce do projektu wieloletniej prognozy finansowej. Błąd jest w tym 
pierwotnym projekcie, w tej duŜej wersji z listopada.  
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – poprosił o sformułowanie propozycji poprawki, która 
w tym dokumencie powinna nastąpić. Przeprosił za błąd w przygotowaniu tego materiału. 
Mówił, Ŝe wniesie to, jako autopoprawkę i będzie prosił o zaakceptowanie.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – powiedział, do Pani Dyrektor, Ŝe twierdzi, 
Ŝe ten pkt. 6 autopoprawki wyczerpuje autopoprawkę, którą proponuje Pan Prezydent. 
Dyrektor FBPO Ewa Waszkiewicz-Sznyter – powiedziała, Ŝe tak. 
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Prezydent Miasta Janusz Kotowski – powiedział, Ŝe rozumie, Ŝe jak byśmy czytali ten 
projekt z autopoprawką to autopoprawka jakby wyjaśnia tą sprawę, która została zapisana 
nieprawidłowo. 
Randy Maciej Kleczkowski – powiedział, Ŝe rozumie, Ŝe chodzi o autopoprawkę z 20 
grudnia pkt. 6 w uchwale Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 
finansowej miasta Ostrołęki na lata 2012-2043. W jego ocenie jest to bardzo niezrozumiałe, 
dlatego poprosił o otrzymanie prawidłowej tabelki.  
Dyrektor FBPO Ewa Waszkiewicz-Sznyter – powiedziała, Ŝe tą tabelkę radni mają juŜ 
w prawidłowej wersji. 
Randy Maciej Kleczkowski – zapytał czy nie wiemy przewidywanego wykonania za rok 
2010 i za trzeci kwartał 2010, jak mamy 2011 rok zakończony prawie. Po co jest wyliczenie 
planowane trzeci kwartał 2010.  
Dyrektor, FBPO Ewa Waszkiewicz-Sznyter – powiedziała, Ŝe wykonanie w 2010 wynosi 
208.195.863 zł. i to jest prawidłowa wartość. 
Randy Maciej Kleczkowski – zapytał Panią Dyrektor, dlaczego powiedziała, Ŝe to jest 
wykonanie, a dlaczego jest napisane przewidywane wykonanie. 
Dyrektor FBPO Ewa Waszkiewicz-Sznyter – powiedziała, Ŝe jest błąd w tabelce. 
Randy Maciej Kleczkowski – powiedział, Ŝe mamy błąd w tej tabelce i w tej tabelce 
(pokazał tabelki) czyli dwa błędy są.  
Radny Rafał Dymerski – powiedział, Ŝe kaŜdy ma długopis Ŝeby zamiast przewidywane 
napisać wykonane, bo tylko o to chodzi.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – zarządził 12 minutową przerwę.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – pytał czy ten rozdany materiał po przerwie 
jest takim roboczym, który konsumuje tą autopoprawkę w formie słownej i nie musi być 
wprowadzany autopoprawką, tylko to jest taki materiał pomocniczy, korygujący te błędy 
redakcyjne, jeŜeli rada tak przyjmie. Sprzeciwu nie było. 
Radny Wiesław Piaściński – podziękował za poprawkę i pytając o naniesione zmiany i to, co 
zostało rozumie, Ŝe wydatki bieŜące w 2013 roku zostaną tak mocno zmniejszone do 183 mln 
z 217, jednocześnie Prezydent podtrzymuje to, Ŝe wydatki na wynagrodzenia teŜ ulegną tak 
znacznemu zmniejszeniu, czy to tylko, co innego tutaj będzie w prognozie a w rzeczywistości 
będzie co innego, bo wynikało z wypowiedzi Prezydenta, Ŝe nie będzie zwalniał ludzi a 
jednocześnie jest zmniejszenie środków na wynagrodzenia. Jak to rozumieć. 
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – powiedział, Ŝe ostateczne rozstrzygnięcia w planie 
gospodarki finansowej miasta zapadną w debacie czy w uchwale budŜetowej na dany rok. 
Zwalniał masowo nie będzie. RozróŜnia prognozę i budŜet i zapewniał, Ŝe za rok i za dwa 
miasto będzie funkcjonować a róŜne wskaźniki takŜe makroekonomiczne nie tylko nasze 
lokalne pewnie głównie zadecydują o sprawach związanych z gospodarką krajową, ale 
w pewnym sensie przeniosą się takŜe na nasze sytuacje. Zapewniał teŜ, Ŝe jeśli by planował 
jakieś wielkie zwolnienia to Panu Piaścińskiemu pierwszemu to powie, bo on jak widać 
wykazuje szczególną troskę o ludzi, ale proszę uwierzyć, Ŝe on teŜ. Oczywiście wszystkim 
niechętnym, którzy by chcieli zrobić z tego sensację podpowiada Ŝeby ogłosili juŜ dzisiaj, 
Ŝe zgodnie z zapowiedzią Pana Wiesława Piaścińskiego Kotowski będzie setkami zwalniał 
w Ostrołęce. Taki tytuł chyba nie najgorzej by chwytał. 
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Radny Maciej Kleczkowski – powiedział, Ŝe tutaj odnośnie tego projektu uchwały 
dzisiejszego, zacytował kolumnę ze strony 32 „wydatki bieŜące bez odsetek i prowizji od 
kredytów i poŜyczek oraz wyemitowanych papierów wartościowych”, na rok 2012 mamy 
wpisane 214.744.656,01 zł. Ta sama kwota w tej autopoprawce róŜnica jest 1 grosza, czyli 
jest 214.744.656 zł. A dlaczego następna kwota na rok 2013 w tej wieloletniej prognozie 
finansowej mamy 181.322.000 a w tej autopoprawce jest 180.000.000. Skąd ta róŜnica. To 
przecieŜ powinna być ta sama kwota wpisana. Jest róŜnica 0,5 mln zł.  
Radny Wiesław Piaściński – powiedział do Prezydenta, Ŝe bardzo prosi Ŝeby powiedział, 
czym się kierował obniŜając wydatki bieŜące w 2013 tak znacząco z 214 mln do 180 mln. 
Dlaczego tak robimy. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – powiedział, Ŝe teŜ ma wraŜenie, Ŝe Pan 
Prezydent wyjaśniał juŜ tą kwestię wielokrotnie. Chodzi tylko jeszcze o te pytanie radnego 
Kleczkowskiego.  
Dyrektor FBPO Ewa Waszkiewicz-Sznyter – powiedziała, Ŝe tu jest dodatkowa kolumna 
jeszcze i tu chyba, dlatego powstało lekkie nieporozumienie. Jest dodatkowa kolumna – 
wydatki bieŜące. Są wydatki bieŜące razem i wydatki bieŜące bez odsetek i prowizji 
kredytów, poŜyczek oraz wyemitowanych papierów wartościowych. 
Radny Maciej Kleczkowski – powiedział, Ŝe chodzi mu o str. 32 z prognozy na lata 2011 – 
2043. Projekt z 20 grudnia 2011. Kolumna nr 2 – wydatki bieŜące bez odsetek i prowizji od 
kredytów i poŜyczek oraz wyemitowanych papierów wartościowych i kolumna nr 2.1.1 
wieloletniej prognozy finansowej, projekt z dnia 21 grudnia, ale podobno jest z 14 listopada. 
Bierzemy poszczególne lata. 2009 rok mamy identyczną kwotę 174.639 itd. Bierzemy 
następny rok 2010 jest 194.445.000 i później, gdy mamy 2011 rok to juŜ są róŜnice. Skąd te 
róŜnice. Poprzednie lata się zgadzają a teraz się nie zgadza. Który wariant jest prawidłowy. 
Dyrektor FBPO Ewa Waszkiewicz-Sznyter – powiedziała, Ŝe dlatego radnym to 
wydrukowano Ŝeby mieli w tej wersji poprawionej.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – powiedział, Ŝe jest to juŜ wersja, która 
konsumuje w sobie pkt 6 autopoprawki ze wszystkimi poprawkami RIO z dodatkową rubryką 
i ze wszystkim tym, co konieczne i niezbędne do zmiany. 
Radny Maciej Kleczkowski – powiedział, Ŝe rozumie, Ŝe teraz naleŜy wnieść autopoprawkę 
do wieloletniej prognozy finansowej na lat 2011 – 2043 skoro ta kartka jest prawidłowa. Czyli 
tą zmianę musimy nanieść na tą tabelę. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – powiedział, Ŝe na to się juŜ zgodzili 
właśnie, tzn. przyjęli, Ŝe nie potrzebujemy takiej tabeli tylko do dyskusji Ŝeby łatwiej 
dyskutować i zobrazować te zmiany, ale one są skonsumowane w pkt. 6 autopoprawki 
Prezydenta. Przed chwilą rada wyraziła milcząco na to zgodę. 
Radny Mirosław Dąbkowski – powiedział, Ŝe to chodziło tylko o jeden wyraz, taki błąd a 
tutaj to się całe tabelki zmieniają. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – powiedział, Ŝe Panie zrobiły więcej niŜ 
potrzeba. 
Dyrektor FBPO Ewa Waszkiewicz-Sznyter – powiedziała, Ŝe wydrukowali wszystko Ŝeby 
mieć pełny obraz, ale widać, Ŝe czasami nie opłaca się za duŜo tutaj dodatkowych rzeczy. 
Natomiast, postara się powiedzieć o tym wyrazie przewidywane, bo chyba o to tutaj chodziło. 
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Przy tworzeniu dokumentu na rok 2011 w 2010 roku jest przewidywane wykonanie 
i wiadomo, Ŝe jest wtedy na 30 października 2010 roku. Kwota ta jest doprowadzona 
do faktycznego wykonania po sprawozdaniu na koniec marca roku 2011. Zmiana zapisu 
z wyrazu przewidywane wykonanie na wyraz wykonane jest niemoŜliwe i zawsze będzie tam 
zapis taki w wyszczególnieniu przewidywane wykonanie, poniewaŜ jest to program przez 
RIO nadany, tzw. „bestia” i tego w Ŝaden sposób by RIO nie przyjęła inaczej, więc ten wyraz 
przewidywane wykonanie 2010 jest prawidłowym wyrazem w wyszczególnieniu w tej tabelce 
a kwota oczywiście 208 mln jest kwotą wykonania za rok 2010. 
Radny Rafał Dymerski – ja przepraszam, bo źle moŜe odebrałem. Czy z twierdzenia, 
pytania Pana radnego wynika, Ŝe inne dane są w prognozie w danym punkcie a inne dane są 
w budŜecie. JeŜeli są inne to naleŜy w prognozie poprawić bo z prognozy tworzymy budŜet. 
Dlatego musi być jedno z drugim matematycznie w zgodzie w danym punkcie. i tutaj, jeŜeli 
to oto chodzi to musi być tak, Ŝe to, co Pani dała teraz to dotyczy do budŜetu, ale taka sama 
musi być w treści wartość ujęta w prognozie ekonomicznej, nad którą dyskutujemy. Bo to, co 
uchwalimy w prognozie to jest przeniesione do budŜetu i czy jeŜeli ja nie mam racji to 
zostawiam to bez echa. 
Radny Mirosław Dąbkowski – powiedział, Ŝe gdyby tak wrócić do pierwotnego naszego 
planu pracy, czyli do tych punktów bez zmian a Panią księgową po prostu poprosić Ŝeby 
przez ten czas, kiedy będziemy debatować nad mniej waŜnymi punktami, Ŝeby poprawiła 
wszystko to, co powinno być poprawione. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – powiedział, Ŝe niestety nie ma 
punktów mniej waŜnych. To bardzo waŜne punkty. 
Dyrektor FBPO Ewa Waszkiewicz-Sznyter – powiedziała, Ŝe dali tą tabelkę na dzień 15 
listopada. Wiadomo, Ŝe są zmiany i będzie poprawione do zmian w budŜecie. Jeszcze ta 
prognoza finansowa przy kaŜdych zmianach w budŜecie jest poprawiana i te kwoty przecieŜ 
się będą zmieniały.  
Pani Janina Kwiatkowska – powiedziała, Ŝe wieloletnia prognoza finansowa na lata 2012 -
2043 została opracowana na dzień 15 listopada. Jeszcze były trzy uchwały, które tą 
wieloletnią prognozę po prostu zmieniały i te wszystkie kwoty one równocześnie zmieniają 
się i jest po prostu trudno Ŝeby zachować tą ciągłość. Nie mogliśmy przecieŜ robić 
autopoprawki do projektu budŜetu, na którym Państwo prowadziliście rozmowy. Natomiast 
gdzieś tam są właśnie te zapisy, Ŝe ta cała wieloletnia prognoza, bo wiadomo oprócz tego, 
Ŝe 2011 rok stanie się przewidywanym wykonaniem w tej wieloletniej prognozie na 2012 rok, 
to 2012 rok oczywiście ulegnie zmianie tak jak słyszy, Ŝe Pan radny mówi o tym, Ŝe te kwoty 
są inne w tym 2012 roku chociaŜby tutaj te 180 mln a jest rzeczywiście w wpf na 2011-2043 
jest 2014 po prostu od tego momentu zwiększyły nam się i dochody i wszystko i stąd te 
kwoty są inne, ale nie miałyśmy podstawy Ŝeby równocześnie dawać autopoprawkę i do wpf 
na lata 2012 -2043 i po prostu ten cały dokument, jeŜeli zgodne z wymogami, bo to jest jeden 
program, jeŜeli my, jeŜeli Państwo podejmiecie uchwałę o zmianie do wpf na 2011-2043 to 
jest bezapelacyjnie wiadomo, Ŝe ten rok 2012 taki, jaki jest w wpfie na lata 2011-2043 takie 
kwoty zostaną przyjęte do projektu na 2012 rok w tej pozycji właśnie do wpf na lata 2012-
2043. Po prostu te dwa dokumenty bardzo ze sobą się zazębiają i stąd po prostu takie są 
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róŜnice w tych kwotach do jednego, do drugiego materiału. Były trzy jeszcze uchwały, które 
zmieniły ten wpf, dlatego taka jest róŜnica między projektem na 2012-2043 a tym, co jest. 
Radny Rafał Dymerski – ja szanuję Panią Kwiatkowską, ale nie moŜe być, wszystkie 
uchwały przed budŜetowe są to okołobudŜetowe i jeŜeli w nich podejmujemy, ustalamy 
stawki to one muszą być takie same w budŜecie i prosiłbym tutaj Ŝeby nie wprowadzać 
w błąd Ŝeby później ktoś nasz ośmieszał, Ŝe my świadomie zrobiliśmy i coś przyjęliśmy nie 
tak a powinno być inaczej. śadna rzecz jest, jeŜeli to jest większa kwota w prognozie 
ekonomicznej czy zmieniło się w mniejszą to Ŝaden problem jest, Ŝe dziś Prezydent wnosi 
autopoprawkę ustnie, Ŝe tu zmniejszyć a to ma być zgodnie z budŜetem, bo to tak wychodzi. 
W tabeli budŜetu te same zadania i kwota taka i przyjęta dziś prognoza i tego samego dotyczy 
jest jedna kwota a to powinno być razem i o jeden grosz się nie sprzeczajmy tylko Pan 
Prezydent ma prawo skorzystać, wnoszę autopoprawką, zmienić, zmienić i idziemy 
do przodu, nie trzeba tu przerw robić i Ŝadnych pism pisać. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – zapytał czy te wyjaśnienia Pani 
z wydziału finansów i skarbu wystarczą do tego Ŝeby podjąć tą uchwałę. Powiedział, do Pani 
Dyrektor, Ŝe trochę nam to skomplikowało, ten załącznik nr 1. Tu nawet oznaczenie rubryk 
jest zupełnie inne. Została ta rubryka juŜ dostosowana do wszystkich zmian koniecznych 
narzuconych przez RIO i przez wszystko, co się do tej pory wydarzyło finansowego jak 
rozumie i tego załącznika jak rozumie do uchwały Rady Miasta Ostrołęki, projekt z dnia 20 
grudnia, bo o tym teraz jest mowa, czyli o wpfie na lata 2011-2043. Tutaj ta dyskusja 
rozpoczęła się od tego, Ŝe niemoŜliwy jest plan trzeciego kwartału 2010 roku w 2011 roku 
i przewidywane wykonanie 2010 roku w tymŜe samym roku, to jest niemoŜliwe. Zapytał czy 
te wyjaśnienia radnym wystarczają do podjęcia uchwały. 
Randy Maciej Kleczkowski – powiedział, Ŝe pytał wcześniej o dochody ze sprzedaŜy 
majątku. Jest wpisana kwota 7.414.000 zł. Otrzymał wcześniej odpowiedź, Ŝe 3 mln 
otrzymamy ze sprzedaŜy basenu. Na jakiej podstawie została wyliczona pozostała kwota 
4.414.000. Drugie pytanie odnośnie wydatków na wynagrodzenia. W roku 2012 mamy 
wpisane 126.847.000 a w roku 2013 – 113.875.000, tj. 13 mln zł. mniej. W jaki sposób Pan 
Prezydent chce znaleźć takie oszczędności, czyli 13 mln zł. 
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – powiedział, Ŝe juŜ pytał czy ma odpowiadać teraz czy 
przy budŜecie, odpowiedź uzyskał, Ŝe przy budŜecie, więc odpowie przy budŜecie. 
Randy Wiesław Piaściński – powiedział, Ŝe chciałby się upewnić, str. 34, kolumna 3, rok 
2012, wolne środki są tutaj 10 mln i ładnie przechodzimy stosując tak drastyczną obniŜkę 
wydatków bieŜących i wchodzimy na 55 mln. Czy chodzi tu o to Ŝeby moŜna było 
wyemitować obligacje, bo praktycznie to taki cud się zdarzył, Ŝe od razu 45 mln pojawiło się 
niewiadomo skąd wolnych środków. To jedno. Nie ma kalkulatora, ale prosiłby, bo moŜe się 
myli, bo te wolne środki to jest róŜnica kolumny 1 minus 2. Kolumna 1 na rok 2012 jest 
225.539.006 a kolumna 2 tj. 214.744.656 zł. Jak to zróŜnicuje to coś nie wychodzi te 
10.794.000 tylko 7. Nie wie, dlaczego tak się stało. 
Dyrektor FBPO Ewa Waszkiewicz-Sznyter – powiedziała, Ŝe na pewno zapis rachunkowy 
jest prawidłowy, bo to juŜ jest tak ustawiony system, Ŝe on oblicza. Natomiast to nie są środki 
wolne, tylko środki do dyspozycji.  
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Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – powiedział, Ŝe moŜemy wyjąć kalkulator, 
ale 225.539.006 odjąć 214.744.656,01 to w 2012 daje 10.794.349,99 i co tu jest niezrozumiałe 
w tej kwocie.  
Radny Wiesław Piaściński – powiedział, Ŝe sprawa jest niewyjaśniona. Tu nie moŜemy 
przejść do porządki dziennego. To są zapisy jednoznaczne. To jest ocenione prze RIO. Pan 
Prezydent mówi, Ŝe tak naprawdę to nie będzie obniŜał wynagrodzeń, które podaje, Ŝe tu jest 
zapisane, Ŝe jednak będzie obniŜka, a chodzi o to Ŝeby podnieść wolne środki, Ŝeby były 
większe. Po co ten manewr. To jest tylko sztuka dla sztuki, Ŝeby tylko na papierze a 
rzeczywistość będzie inna. 
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – powiedział, Ŝe rzeczywistość finansowa będzie taka 
jak na dany rok uchwali Rada Miasta. To jest jego odpowiedź. A jak radny chce jeszcze ze 20 
razy o to zapytać, to tak samo odpowie.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 
finansowej Miasta Ostrołęki na lata 2011 – 2043 wraz z autopoprawką, 
Głosowanie 
Za – 14 
Przeciw – 3 
Wstrzymało się – 2 
Uchwała została podjęta.  
 
13. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie zmian w budŜecie 

miasta Ostrołęki na 2011 r., 
Sprawozdawca Komisji BudŜetu i Finansów Ewa śebrowska-Rosal – przedstawiła 
sprawozdanie komisji dotyczące projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie zmian 
w budŜecie miasta Ostrołęki na 2011 r. wraz z autopoprawką. Powiedziała, Ŝe te zmiany 
wynikają z końcówki roku. Jest to taka mówiąc kolokwialnie, uchwała czyszcząca, która 
wiadomo, Ŝe w tym czasie, jeśli są jakiś wolne środki do zagospodarowania to trzeba w jakiś 
sposób to uczynić, przesunąć i uporządkować sprawy finansowe z końcem roku. do projektu 
uchwały mamy równieŜ autopoprawkę w której tutaj proponuje się kilka zmian równieŜ 
związanych z końcówką roku i z przesunięciem środków, które dotychczas nie zostały 
zagospodarowane czy pojawiły się nowe. Członkowie Komisji BudŜetu i Finansów nie 
wnosili uwag i zastrzeŜeń do zaproponowanego projektu uchwały. Komisja BudŜetu 
i Finansów w wyniku rozpatrzenia projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie zmian 
w budŜecie miasta Ostrołęki na 2011 r., wnioskuje jednomyślnie głosami 4 za o przyjęcie 
przedmiotowego projektu uchwały bez poprawek.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – otworzył dyskusję w tym punkcie.  
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – powiedział, Ŝe mamy faktycznie wiele zapisów, które 
porządkują gospodarkę finansową miasta w roku 2011, choć są teŜ zapisy bardzo istotne. 
Myśli, tu np. o świadczeniach społecznych w zakresie wypłaty dodatków mieszkaniowych. 
W objaśnieniach mamy to na str. 7 z 8 – 230.000. Dzisiaj wprawdzie juŜ tutaj Pan radny Rafał 
Dymerski wspomniał o tym, Ŝe gdy chodzi o te waŜne bardzo świadczenia, bo dotyczą one 
często rodzin bardzo ubogich - o dodatki mieszkaniowe, miasto wywiązuje się ze swoich 
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zadań w sposób zadawalający. Jeszcze oczywiście w końcówce roku musimy wszystkie 
sprawy uporządkować stąd te pieniądze. Inna duŜa kwota to kwota dla spółki miejskiej MZK. 
Współpracujemy z MZK poprzez przekazywanie transz naszej dotacji. Ten rok dla MZK jest 
wyjątkowy. Chodzi zwłaszcza o bardzo ciekawy i waŜny projekt tak szeroko mówiąc 
doposaŜenia, modernizacji MZK z wielkim udziałem przekraczającym 80% 
środków unijnych, stąd to nasze systematyczne wspieranie MZK oczywiście teŜ owocuje 
zapewnieniem wkładu własnego, o ile pamięta to ta proporcja jest 83 do 17. TakŜe 83% 
środków zewnętrznych tj. naprawdę imponująca sytuacja. Pewnie, Ŝe lepiej jak by było 100%, 
ale to sądzi, Ŝe nie moŜna Ŝyć w nierzeczywistej sytuacji. Jest bardzo zadowolony, Ŝe ten 
projekt wyszedł. Oczywiście główną osobą, która kierowała przygotowaniami był Pan Prezes 
Ryszard Chrostowski. Natomiast tak czy inaczej do miasta spływają powaŜne pieniądze. JuŜ 
widać róŜnicę – nowe autobusy, nowe wiaty, modernizacja tego terenu przy MZK. To 
wszystko owocuje i bardzo dziękuje, Ŝe to się udało. Ma szczerą nadzieję, Ŝe wysoka rada 
w tym projekcie zauwaŜa i tę kwotę bardzo istotną. Mówił, Ŝe pesymistyczne prognozy 
gdyśmy debatowali nad budŜetem na ten rok na szczęście się nie spełniły. Pamięta wizję 
jednego z Panów radnych, Ŝe w szkołach będą pisać na papierze toaletowym itd. Jakoś na 
szczęście się to nie spełniło. Myśli, Ŝe to jest tylko przyczynek do dyskusji, Ŝe i dzisiaj 
niektóre dramatyczne wizje w przyszłości miasta się po prostu na szczęście nie spełnią. To nie 
jest złośliwość z jego strony, to jest tylko odniesienie do pewnych tez dramatycznych, 
straszących np. ostrołęcką oświatę, bo w jego przekonaniu nie godzi się po prostu rzucać 
tekstów zwłaszcza jak się ma duŜe doświadczenie. Dzisiaj kończymy rok. Szkoły pisały na 
właściwych materiałach a niektóre nawet się pięknie zmieniły. W pomocy społecznej mimo 
teŜ dramatycznej sytuacji, gdy chodzi o stronę rządową, teŜ sobie poradziliśmy. Inwestycji 
było co nieco i miasto się nie zapadło i jakoś, jakoś sobie radzimy. Oczywiście to nie jest tak 
jak byśmy oczekiwali, Ŝe nie wszystkie inwestycje zostały wypełnione. Ŝe nie wszystkie 
prośmy mieszkańców stowarzyszonych w róŜne grupy zostały zabezpieczone, ale jednak rok 
moŜemy w miarę spokojnie kończyć i jakiś takich dramatycznych sytuacji choćby właśnie 
w obszarze oświaty czy gdzie indziej nie ma. Zatem dzisiaj podejmując tą uchwałę ostatni raz 
zmieniając budŜet 2011 warto jednak pamiętać, Ŝe projekt uchwały budŜetowej czasem 
z przyczyn proceduralnych musi załoŜyć pewne skromniejsze nakłady a potem w trakcie roku 
gospodarząc wspólnie odpowiedzialnie uzupełniamy to, co jest najbardziej potrzebne.  
Randy Maciej Kleczkowski – zapytał odnośnie remontu stołówki w SP 10. Ta stołówka 
została niedawno oddana, teraz mamy napisane w zmianach w budŜecie – w związku 
z trwającym remontem stołówki w SP 10 przygotowanie posiłków zostanie przejęte przez 
Przedszkole Miejskie nr 7. Dlaczego tak się dzieje.  
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – powiedział, Ŝe Przedszkole nr 9 razem mieści się 
w budynku przy ulicy Berlinga, co SP 10. Na czas remontu, poniewaŜ przedszkolaki 
wiadomo muszą i oczekują Ŝeby posiłek był na bieŜąco, zatem na czas remontu 
zdecydowaliśmy Ŝeby te posiłki zapewniło inne przedszkole. Remont się skończył, natomiast 
ta sytuacja jeszcze trwa do chwili, gdy w nowej nowoczesnej stołówce przy SP 10 dokonamy 
jasnego rozdzielenia tego Ŝeby przedszkole miało jakby swoje Ŝywienie i szkoła swoje. 
RóŜnice są dość zasadnicze. Oczywiście wcześniej było to razem i spełniało swoje zadania. 
Chcemy jednak sprawę jeszcze udoskonalić. z przyczyn obiektywnych jednak naleŜałoby 
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wydzielić wyŜywienie dla przedszkola i Ŝywienie dla szkoły, chodzi tutaj i o częstotliwość 
posiłków, bo dzieci ze szkoły dostają obiad, natomiast przedszkolaki dostają częściej posiłki 
i chodzi teŜ o to Ŝeby jeszcze bardziej udoskonalić to, nawet czasem aŜ ponad normę były 
wypełnianie przepisy, które przysługują przedszkolom. TakŜe ta sytuacja jest przejściowa. 
W niedługim czasie wydzielone juŜ odpowiednie stanowiska i sposoby przygotowana w duŜej 
stołówce będę słuŜyły takŜe Przedszkolu nr 9. 
Randy Maciej Kleczkowski – zapytał, z czego wynikała potrzeba remontu stołówki w SP 10. 
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – powiedział, Ŝe zawsze budynek przy pewnych 
załoŜeniach projektowych, moŜe nie zawsze, ale dość często wymaga jeszcze róŜnych 
uzupełnień. To skrzydło patrząc jakby w kierunku szkoły od strony ulicy Berlinga, prawa 
strona przez wiele, wiele lat była właściwie w takim stanie uśpienia. Wiadomo, budynek był 
postawiony, ale nie było to remontowane, nie było to doprowadzone do tego stanu, co dzisiaj. 
W poprzedniej kadencji podjęliśmy decyzję Ŝeby to skrzydło wreszcie stało się tym, co miało 
się od początku stać, czyli stołówką. DoposaŜono teŜ przedszkole. Natomiast projekt nie 
przewidywał wielu spraw, które z czasem juŜ w uŜytkowaniu okazały się konieczne. z jednej 
strony załoŜenia projektowe były wypełnione. z drugiej okazało się, Ŝe jeszcze wiele rzeczy 
by się tam przydało i podjęliśmy decyzję Ŝeby uzupełnić o te zgłaszane najwaŜniejsze sprawy 
i stąd potrzeba jeszcze spraw modernizacyjnych, remontowych. To oczywiście nie jedyny 
przypadek, chociaŜ ten bardzo nagłośniony, ale juŜ jesteśmy odporni na tego typu rzeczy. 
Radny Maciej Kleczkowski – zapytał jeszcze odnośnie pierwszej strony uzasadnienia, tam 
jest kwota 34.920 zł. Środki w łącznej kwocie 34.920 zł. zostaną przeznaczone na 
uzupełnienie brakującego planu na zadania realizowane przez poszczególne jednostki 
podległe miastu. Jakie to będą jednostki. 
Dyrektor FBPO Ewa Waszkiewicz-Sznyter – powiedziała, Ŝe tu chodzi akurat o zadanie 
oświatowe. Są podpisywane porozumienia pomiędzy róŜnymi miastami w sprawie 
kursów szkoleniowych prowadzone przez CKP. Są to porozumienia z innymi gminami.  
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – powiedział, Ŝe to przy CKP i 7.920. Natomiast 27 
tys., co jest częścią składową tych 34 tys. – utrzymanie dzieci z terenów innych jednostek. 
Dyrektor FBPO Ewa Waszkiewicz-Sznyter – powiedziała, Ŝe to chodzi o Dom Dziecka. 
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – powiedział, Ŝe taka jest zasada, Ŝe jeśli dziecko spoza 
terenu naszego przebywa w Domu Dziecka to odpowiedni Starosta musi odpowiednią kwotę 
wprowadzić. Teraz zapis 34.920 jest sumą 7.920 i 27.000 a owe niewypunktowane tutaj 
podległe miastu placówki to CKP i Dom Dziecka. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki w sprawie zmian w budŜecie miasta Ostrołęki na 2011 r. wraz 
z autopoprawką, 
Głosowanie 
Za – 18 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta. 
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14. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie wieloletniej 
prognozy finansowej Miasta Ostrołęki na lata 2012 – 2043 wraz z autopoprawką, 

Sprawozdawca Komisji BudŜetu i Finansów Ewa śebrowska-Rosal – przedstawiła 
sprawozdanie komisji dotyczące projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie 
wieloletniej prognozy finansowej Miasta Ostrołęki na lata 2012 – 2043. Mówiła, Ŝe punkt 
dotyczący prognozy był dyskutowany wspólnie z uchwaleniem budŜetu miasta Ostrołęki na 
rok 2012 stąd podała tylko wyniki głosowanie. Komisja BudŜetu i Finansów w wyniku 
rozpatrzenia projektu uchwały wnioskuje jednomyślnie głosami 5 za o przyjęcie 
przedmiotowego projektu uchwały wraz z autopoprawką. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – przeczytał uchwałę RIO nr OS.528.2011 
z dnia 9 grudnia 2011 roku w sprawie wydania opinii o projekcie wieloletniej prognozy 
finansowej Miasta Ostrołęki na rok 2012 i kolejne lata, która jest pozytywna z uwagami                  
i stanowi załącznik do protokołu.  
Po przeczytaniu uchwały RIO otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Radny Maciej Kleczkowski – powiedział, Ŝe jak ma głosować odnośnie tego punktu, kiedy 
zadał dwa pytania a Prezydent powiedział, Ŝe odpowie przy następnym punkcie. Nie ma 
pełnego obrazu odnośnie tego projektu uchwały. 
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – powiedział, Ŝe przy tym projekcie jeszcze o nic nie 
zapytał. 
Radny Maciej Kleczkowski – powiedział, Ŝe pierwsze, co pytał to odnośnie sprzedaŜy 
majątku a drugie odnośne zmniejszenia wynagrodzenia biorąc pod uwagę lata 2012-2013. 
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – powiedział, Ŝe przed chwilą zaczęliśmy realizowanie 
tego punktu, więc choćby ktoś twierdził, Ŝe piąty raz w tym punkcie o coś pyta, to nie pyta. 
Wspominał juŜ, ale chętnie jeszcze raz powtórzy. Jest w dydaktyce tzw. krzywa zapominania, 
im częściej się powtarza zwłaszcza dzieciom, tym większa szansa Ŝeby zapamiętali. Zatem, 
gdy chodzi o dochody majątkowe mamy taki zapis w projekcie budŜetu na str. 127 – wpływ 
z tytułu odpłatnego nabycia prawa własności oraz prawa uŜytkowania wieczystego 
nieruchomości i tutaj mamy takie oto punkty wymienione oczywiście nie w sensie, Ŝe to 
wszystko, bo jeszcze wiele innych spraw moŜe się zdarzyć. Mówimy tutaj np. o wpływach ze 
sprzedaŜy gruntów i nieruchomości i faktycznie poruszyliśmy sprawę starego basenu. 
Przypomniał, Ŝe wyszacowano ten nieruchomość z budynkiem na 3.700.000 zł., ale sprawa 
dotyczy obecnego stanu zapisu w planie zagospodarowania przestrzennego. Tam o ile dobrze 
pamięta tam w tej chwili zapisy dotyczą sportu i rekreacji. Oczywiście przy takim zapisie ta 
nieruchomość ma mniejszą wartość, poniewaŜ jeśli znajdzie się nabywca to trudno Ŝeby 
wykładając przynajmniej 3.700.000 a przypomniał, Ŝe procedura jest najczęściej licytacyjna, 
czyli jeśli jest więcej niŜ jeden chętny to strony licytują, kto kupi. MoŜe dojść oczywiście 
do większej sumy. Ale obecnie jest to sport i rekreacja, więc oczywiście ta wartość mniejsza, 
tak jak np. ktoś by miał kawałek ziemi na tereny zielone. Natomiast, jeśli zmienimy a mamy 
taki zamiar w kierunku usługowym to bez wątpienia wartość tej nieruchomości wzrośnie 
i wtedy będziemy bliŜej osiągnięcia jeszcze większej sumy zwłaszcza, Ŝe znów oczywiście 
poddamy to po pierwsze wycenie i jest przekonany, Ŝe przy innym przeznaczeniu ten teren 
będzie miał większą wartość, a po drugie dalej w przetargu będziemy starali się znaleźć 
chętnych i jak sądzi, jeśli byłoby więcej niŜ jeden zainteresowany to ta suma wynikająca juŜ 
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po zmianach w planowaniu będzie znacznie większa. To taki przykład wyjaśnienia i ma 
nadzieję, Ŝe w dobrym kierunku. To są oczywiście plany, więc nie powie, Ŝe to będzie 
kosztować 5, 6 czy ileś milionów, ale bez wątpienia więcej niŜ teraz to szacujemy. 
Oczywiście my operujemy przewidywaniem, bo zaraz moŜe paść pytanie a jak nikt nie kupi. 
Oczywiście, Ŝe taka moŜliwość teŜ istnieje. Tak samo jak i w wielu innych punktach planu 
budŜetowego, uchwały budŜetowej mogą podatki nie spłynąć, bo wszystkie firmy padną, ale 
moŜe być teŜ tak, Ŝe powstaną nowe firmy i będą więcej podatków płacić, albo znajdzie się 
ktoś bardzo zainteresowany i przelicytuje wszystkich i kupi to za 8 mln., to teŜ moŜliwe, 
chociaŜ mało realne. Inne nieruchomości, które przeznaczamy do sprzedaŜy to np. 
nieruchomość na ulicy Kolejowej. Mamy jeszcze na Hubalczyków, na Chemicznej, Wilczej, 
Jana Kazimierza i to przygotowujemy do sprzedaŜy. Miasto nie ma planów, co do tych 
terenów a często przedsiębiorca prywatny, który nabędzie moŜe jeszcze stworzyć tam coś, co 
moŜe wygenerować miejsca pracy. Zatem tak to w naszych przewidywaniach, w naszym 
planie budŜetowym jest.  
Radny Maciej Kleczkowski – powiedział, Ŝe jeszcze pytał o wydatki na wynagrodzenia 
i składki od nich naliczane, chodzi o rok 2012-2013 jest spadek wydatków o 13 mln zł. Przy 
okazji zapytał odnośnie działki przy ulicy Wilczej. Pierwszy raz słyszy, więc pytał czy moŜna 
poznać więcej szczegółów nt. tej działki, tj. przy SP 6. 
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – powiedział, Ŝe ma nadzieję, Ŝe to nie w kategoriach 
jego winy, Ŝe ktoś pierwszy raz słyszy. Miasto ma tam działkę i przeznacza ją do sprzedaŜy. 
Gdyby randy był zainteresowany to moŜna w ewidencji sprawdzić powierzchnię i wycenę, bo 
w tej chwili tego nie pamięta. Gdy chodzi o sprawę po raz któryś poruszaną przypomniał 
o róŜnicy między prognozą a budŜetem. W prognozie zapisujemy przewidywania róŜne. 
Nieraz jak dalej spojrzeć są tam i zwyŜki, nie tylko obniŜenia i naleŜałoby to traktować, jako 
prognozę. W projekcie budŜetu na rok 2013 przedstawi realne dokładne wyliczenia i za zgodą 
rady będzie je realizował. 
Radny Wiesław Piaściński – powiedział, Ŝe teŜ chciałby się dowiedzieć, zał. Nr 1, str. 1, 
kolumna 2, w jaki sposób zostaną obniŜone wydatki bieŜące w 2013 roku o kwotę 34 mln. zł. 
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – powiedział, Ŝe prognoza jest przewidywaniem 
a realne wyliczenia przedstawi w debacie budŜetowej za rok. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Miasta Ostrołęki na lata 
2012 – 2043 wraz z autopoprawką, 
Głosowanie 
Za – 15 
Przeciw – 3 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta. 
 
15. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady miasta Ostrołęki w sprawie uchwalenia 

budŜetu miasta Ostrołęki na 2012 rok.  
Sprawozdawca Komisji BudŜetu i Finansów Ewa śebrowska – Rosak powiedziała, 
Ŝe przedłoŜony radnym projekt budŜetu na rok 2012 określa min:  



 
Strona 36 z 66  

Protokół z XIX sesji Rady Miasta Ostrołęki 
z dnia  29 grudnia 2011 roku 

 

- prognozowane dochody oraz wydatki miasta, przedstawione w podziale na działy, rozdziały 
i paragrafy klasyfikacji budŜetowej,  
- plany przychodów i wydatków zakładów budŜetowych, gospodarstw pomocniczych tych 
jednostek oraz ich dochodów własnych, limity z tytułu zaciągniętych zobowiązań,  
- zakres i kwoty dotacji przedmiotowych, dochody i wydatki związane z realizacją zadań 
wspólnych w drodze umów lub porozumień między jednostkami samorządu terytorialnego,  
- upowaŜnienia dla Prezydenta do zaciągania zobowiązań. 
Projekt budŜetu Miasta na rok 2012 zakłada:  
- dochody na poziomie 225 539 006,00 zł  
- wydatki w kwocie 259 023 536,01 zł.  
Przychody w wysokości 40 563 480,00. zł z tytułu: 
1. zaciągniętych poŜyczek i kredytów na kwotę 563 480,00 zł 
2. emisji obligacji komunalnych na kwotę 40 000 000 zł. Rozchody budŜetu w kwocie 7 078 
949,99 zł. z tytułu: 
1. wykupu wyemitowanych papierów wartościowych w kwocie 6 000 000,00 zł 
2. spłaty poŜyczek w kwocie l 078 949,99  
Deficyt budŜetu w kwocie 33 484 530,01 zł pokryty zostanie przychodami z tytułu sprzedaŜy 
obligacji komunalnych. 
Dynamika dochodów Miasta Ostrołęki w stosunku do przewidywanego wykonania w roku 
2011 wynosi 103,10%. W strukturze dochodów, dominującą pozycję stanowią dochody 
własne i stanowią 50,89 % dochodów ogółem. 
Drugą co do wielkości pozycję stanowią subwencje ogólne. Ich udział w łącznej kwocie 
dochodów wynosi nieco ponad 37,09%. 
Dynamika planu wydatków w stosunku do przewidywanego wykonania w roku 2011 wynosi 
106,93%. Wydatki inwestycyjne stanowią w ogólnym planie wydatków ok. 16%. w stosunku 
do roku poprzedniego notujemy zatem tendencję wzrostową. Plan wydatków w wybranych 
działach przedstawia się następująco: 
- w dziale Transport i łączność na poziomie 28 252 000 zł, co stanowi ok. 11% 
wydatków ogółem zaplanowanych na rok 2012.  
- Gospodarka mieszkaniowa - zaplanowano kwotę 6918 165 zł. Dynamika w stosunku 
do przewidywanego wykonania w roku 2011 wynosi ponad 200%. 
- Wydatki na zadania Administracji Publicznej zaplanowano na kwotę 18 066 052 zł. 
Wydatki zaplanowane w tym dziale stanowią ok. 7% wydatków ogółem zaplanowanych na 
rok 2012.  
- Dynamika planu wydatków w dziale Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpoŜarowa 
wynosi 90,34%. Przeznaczone na ten cel środki osiągają wartość 7 469 303 zł.  
- Na Oświatę i wychowanie zaplanowano kwotę 108 448 156 zł. Kwota ta stanowi nieco 
ponad 106% przewidywanego wykonania w roku 2011 i niespełna 42% wydatków ogółem.  
- w dziale Pomoc społeczna plan wydatków ustalono na kwotę 37 159 003 zł., tj. ok. 102,51% 
przewidywanego wykonania w roku bieŜącym co stanowi 14,35% wydatków ogółem.  
- w dziale Gospodarka komunalna i ochrona środowiska kwota zaplanowana na wydatki 
osiąga wartość 22 084 880 zł.  
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- Dynamika planu wydatków w dziale Kultura fizyczna i sport osiąga wartość nieco powyŜej 
44%, a zaplanowana na ten cel kwota to 6 460 000 zł. 
Wraz z projektem uchwały budŜetowej radnym przedłoŜono pozytywną opinię Regionalnej 
Izby Obrachunkowej. 
Prezydent Miasta Ostrołęki, Pan Janusz Kotowski opowiedział radnym o załoŜeniach 
budŜetowych oraz zasadach i tendencjach przyjętych w konstruowaniu budŜetu. Następnie 
odbyła się dyskusja, w wyniku której odbyło się głosowanie nad projektem uchwały. 
Z analizy przedłoŜonego projektu, a takŜe z wypowiedzi radnych, wynika jednoznacznie, 
Ŝe jest to kolejny budŜet realny, odpowiedzialny i rozwojowy. 
Podsumowując rozpatrzenie w i czytaniu projektu Uchwały Rady Miasta w sprawie 
uchwalenia budŜetu Miasta Ostrołęki na rok 2012, Komisja BudŜetu i Finansów wnioskuje 
jednomyślnie, 6 głosami za o przyjęcie przedmiotowego projektu uchwały wraz 
z autopoprawką.  
Sprawozdawca Komisji Gospodarki Komunalnej, Infrastruktury Technicznej i ochrony 
Środowiska Norbert Dawidczyk powiedział, Ŝe komisja wnioskuje jednomyślnie 5 głosami 
za o przyjęcie projektu uchwały.  
Przewodniczący Rady Miasta Ostrołęki Dariusz Maciak odczytał w całości opinię 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie Zespół Zamiejscowy w Ostrołęce z dnia 
9 grudnia 2011 r., która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Otworzył dyskusję 
w tym punkcie.  
Prezydent Miasta Ostrołęki Janusz Kotowski powiedział, Ŝe uchwała budŜetowa jest taką 
uchwałą, która ma szczególne znaczenie dla pracy samorządu. Ona nie tylko przewiduje 
dochody i planuje wydatki, ale kierunkuje gospodarowanie groszem publicznym, wyznacza 
konkretne zadania. To nie tylko tabelki i liczby, ale faktyczne wyznaczenie w duŜym 
przybliŜeniu tego, co będzie się działo w najbliŜszym roku. Zawsze w debacie budŜetowej 
próbuje się określić jaki to ma być budŜet. Powiedział, Ŝe chce go określić kilkoma słowami: 
po pierwsze jest to budŜet otwarty i sprawiedliwy, następnie odwaŜny, antykryzysowy 
i odwaŜny, i wreszcie – Ŝyczliwy i wspierający. Ktoś powie – to tylko hasło, on spróbuje to 
uzasadnić. Przypomniał procedurę uchwalania budŜetu. Ktoś powie, Ŝe jest to sprawa 
krepująca, ale jednak obowiązująca. Powiedział, Ŝe wszyscy Ŝyjemy w tym samym mieście, 
wsłuchujemy się w potrzeby mieszkańców, przyjmujemy od nich wnioski, przedkładamy je, 
widzimy całe morze potrzeb, martwimy się, Ŝe jeszcze tyle jest do zrobienia. JeŜeli ktoś 
potrafi obiektywnie patrzeć, to ma swoją samorządową satysfakcję. Bo widzimy, Ŝe pięknieją 
osiedla, Ŝe na nowych boiskach, młodzi ludzie grają w piłkę. Widzimy, Ŝe w piękniejących 
szkołach mądrzy nauczyciele pochylają się nad naszymi dziećmi, Ŝe słuŜą im swoją troską. 
Jest tez wiele niespełnionych oczekiwań. Radość i satysfakcja samorządowa często przeplata 
się z potrzebami, a czasem z wściekłością, on jest przykładem takich ataków nie tylko na jego 
osobę, ale na jego najbliŜszych, rodzinę. Potrzeby i moŜliwości ze sobą się splatają, radość 
i satysfakcja ze świadomością, Ŝe wiele jest jeszcze do zrobienia. śyczliwość i radość 
z ocenami, często pozbawionymi wszelkich zasad. To jest rzeczywistość samorządowa, 
w niej funkcjonujemy i chcemy, aby budŜet na nowy rok wypełniał tę samorządową 
rzeczywistość. z tego wszystkiego musimy złoŜyć, co ma być w miarę realne. Dochodzi 
do tego jeszcze procedura, w tej procedurze mamy juŜ na początku wiele podstawowych 
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problemów. Wiemy, Ŝe subwencji oświatowej nie starczy w Ŝadnym wypadku na oświatę. 
W roku 2010 z dochodów własnych na oświatę Miasto dołoŜyło 35 000 000 zł. w 2011 
pewnie to będzie porównywalna kwota. W załoŜeniu budŜetowym w 2012 roku znacznie 
przekraczamy subwencję oświatową. Smutne to, ale w procedurze uchwalania budŜetu 
musimy to realnie widzieć. Jako samorządowcy moŜemy odczuwać krzywdę, Ŝe to państwo 
polskie, które ma zapewnić środki na oświatę, swoich zadań nie spełnia. Kilka dni temu 
uczestniczył w bardzo powaŜnej naradzie samorządowej, samorządy zaczynają się jednoczyć. 
W projekcie ustawy budŜetowej państwa na rok 2012 juŜ jest dramatyczna sprzeczność, gdy 
chodzi o ustawy finansowe, gdy się porówna zapisy ustawy juŜ obowiązującej i zapisy 
w projekcie budŜetu na 2012  rok w projekcie krajowym, to o miliard dwieście dwadzieścia 
dwa miliony jest za mało na oświatę. Przelicza to na subwencję oświatową w Ostrołęce 
przedkłada w kwocie 3 000 000 zł, przypomniał, Ŝe do subwencji oświatowej dokładamy juŜ 
przeszło 30 000 000 zł. Związek z naszą uchwałą, którą dziś rozpatrujemy jest taki, 
Ŝe znów jeszcze więcej trzeba będzie do oświaty dołoŜyć. Chce mocno podkreślić, Ŝe nie 
mówi o tym dlatego, Ŝeby nie rozumiał potrzeb ostrołęckiej oświaty. Kolejne rady 
i prezydenci nie byli wrogami ostrołęckiej oświaty. Nie twierdzi, Ŝe ktoś za duŜo dokłada 
do oświaty, mówi tylko o trudnościach, o tym, Ŝe w tym najtrudniejszym punkcie, jeŜeli 
chodzi o konstruowanie budŜetu, mamy tę fundamentalną potrzebę. Są tez inne sprawy – 
w pomocy społecznej. Nawet dziś, jeŜeli radni wyraŜą zgodę, będzie prosić Trybunał 
Konstytucyjny, aby rozstrzygnął czy taka procedura, Ŝe nakładane są na samorząd nowe 
obowiązki przez stronę rządową, jest zgodna nie tylko z przyzwoitością, ale z zasadami 
polskiego państwa. Z góry wiemy, Ŝe na pewne rzeczy nam nie starczy i te dochody własne 
często szczupłe przecieŜ, muszą nam wystarczyć, aby wypełniać te zadania, które zostały nam 
przydzielone. Są tez inne trudności, juŜ nie natury ściśle finansowej, tylko proceduralnej. Nie 
moŜemy po stronie dochodowej wpisać tego, czego jesteśmy pewni  - refundację 
za wykonane zadania z udziałem środków unijnych, przykład ronda Warszawska – Brzozowa. 
Te pieniądze jeszcze nie spłynęły, wypełniamy wszystkie procedury, one spłyną na 100 
procent, ale wpisać ich nie mogliśmy. Gdybyśmy mogli to wpisać, to na sport czy kulturę 
moŜna by juŜ dziś załoŜyć większy grosz. Oczywiście przebijamy się, przez te problemy 
proceduralne i tworzymy projekt. Wrócił do określeń: otwarty i sprawiedliwy. Dwa załoŜenia 
próbował uskutecznić – po pierwsze, aby róŜne okolice miasta w tym budŜecie zauwaŜyć, po 
drugie – aby pozostały zauwaŜone róŜne dziedziny Ŝycia samorządowego. Chodzi o to, Ŝeby 
tam gdzie moŜna oczywiście na osiedlach budować drogi, poprawiać infrastrukturę, 
pamiętając o potrzebach całego miasta. Przykładów jest duŜo na realizację tych załoŜeń, 
oczywiście nie spełnią one wszystkich zgłaszanych wniosków.  Wszystkiego się uwzględnić 
nie da. Od drogownictwa zaczynając – jest zapisanych kilkadziesiąt zadań w projekcie 
budŜetu, większych i mniejszych. Czasem są to drogi osiowe, które usprawnią komunikację 
w danym obszarze. Czasem lokalne, aby odpowiedzieć na potrzeby lokalnych społeczności. 
Przygotowywana jest inwestycja ciągu od Sienkiewicza – Korczaka do Goworowskej 
i 11 Listopada przez Dobrzańskiego. Będzie to waŜny ciąg komunikacyjny, odciąŜy ulicę 
Inwalidów Wojennych i rondo Księcia Janusza I. z duŜych zadań moŜna tez wymienić rondo 
w okolicach ulicy Brata śebrowskiego, Pomian, Goworowska. Projektujemy to, przeznaczone 
jest 1 800 000 zł. Prace są daleko posunięte. Ten trudny węzeł słuŜyłby i wygodzie 
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i bezpieczeństwu mieszkańców. Na osiedlu Pomian chcemy wybudować ulicę Sybiraków, jest 
juŜ rozstrzygnięty przetarg. Jest tam wiele ulic i uliczek do zrobienia, ale chodzi o to, aby 
pewną oś komunikacyjną tworzyć. W okolicach starego cmentarza chcemy zbudować grupę 
ulic: Pomorska, Śląska, Wioślarska. Mieszkańcy tamtych terenów mówią, Ŝe jest to jeden 
z najstarszych obszarów naszego miasta. do dziś jest tam nawierzchnia gruntowo – ŜuŜlowa. 
Na osiedlu Stare Miasto budujemy ulicę  Skrytą, wreszcie się doczeka nawierzchni ulica 
Łęczysk. Głośno powtarzane przez mieszkańców oczekiwanie co do ulicy Wypychy. Jest 
jeszcze wiele, wiele innych przykładów. Gdy chodzi o obszar oświaty, to kontynuujemy plan 
termomodernizacji, radny Rafał Dymerski wspominał o róŜnych korzyściach związanych 
z termomodernizacją. Mówimy tu o korzyściach energetycznych, estetycznych i takŜe 
finansowych. Myśli tu o kontynuacji modernizacji  SP Nr 10, przedszkoli 7 i 17, ZS Nr 4, 
Ośrodku Szkolno – Wychowawczym. Warunki pracy są tam dramatycznie, jest czysto 
i schludnie, ale warunki są trudne. Ten budynek trzeba przebudować, są projekty, aby 
dobudować nowe skrzydła. To jest konieczność. Przykład z kultury – wreszcie rozpoczniemy 
inwestycję „Mała Sala Kinowa”, pewnie dyrektor Piątkowski w szczegółach opowiedziałby 
ile jest pytań i oczekiwań i konkretnych korzyści płynące z tej inwestycji. Obecnie cięŜko jest 
pogodzić korzystanie z sali kinowej z pokazami filmowymi i innymi wydarzeniami 
w Ostrołęce. „Mała Sala Kinowa” wcale nie jest taka mała, bo na ponad 100 osób. To na 
pewno stworzy nowe moŜliwości korzystania z propozycji kulturalnych. W obszarze spotu teŜ 
przykłady moŜna podawać.  Myśli o budowie i są projekty na budowę boiska przy ZSZ Nr 1, 
myśli o kolejnych „Orlikach”  i wreszcie hali sportowej przy ulicy Witosa. Na pewno fani 
Pekpolu słyszeli nie raz prośby, aby budować większą halę w Ostrołęce. Hala im. Arkadiusza 
Gołasia spełnia wiele zadań, ale bez wątpienia na potrzeby szkół, na potrzeby sportu 
masowego i wyczynowego jeszcze jedna duŜa hala w Ostrołęce się przyda. Ktoś moŜe 
powiedzieć, Ŝe nie jest to pierwsza potrzeba, w jego przekonaniu – jeŜeli uda się zbudować 
duŜą halę przy ul. Witosa i zmodernizować hotel – moŜna będzie powiedzieć po zakoszeniu 
tych zadań, Ŝe pewien ogrom  pracy, gdy chodzi o bazę sportową  w Ostrołęce został 
wykonany. Oczywiście potrzeby jeszcze są, ale to co przyniosły ostatnie lata jest godne 
uwagi, miasto wzbogaciło się o wiele waŜnych obiektów a jeszcze w planach mamy jeszcze 
sporo. Mamy teŜ propozycję w obszarze szeroko rozumianej rekreacji: rozpoczęliśmy budowę 
Parku Rekreacyjnego przy ul Bursztynowej. Mamy tam pomoc  firmy ENEGA, ale teŜ 
nakłady własne. Będzie tam duŜy plac zabaw, ale chcemy teŜ zabezpieczyć teren na potrzeby 
zespołu parkowo – leśnego.  Takich miejsc mamy w Ostrołęce bardzo mały, więc chyba 
wszyscy zauwaŜają potrzebę, teren miejski jest, pomoc grupy ENEGRA i nasze nakłady. Jest 
szansa, aby kolejne ładne miejsce w Ostrołęce powstało. Jest teŜ plan modernizacji 
istniejącego parku miejskiego. Wreszcie bardzo istotny problem: ochrona środowiska 
i pierwsze powaŜne pieniądze na stację segregacji odpadów. To bardzo istotne, wręcz 
fundamentalne zadanie, gdy chodzi o to co stoi przed nami. Pierwsze pieniądze około 7 mln zł 
chcemy skierować na te wyjątkowo istotne zadania, mamy projekt, mamy przygotowany 
teren, mamy teŜ, co bardzo istotne, decyzję kierunkową o przyznaniu na tę inwestycję 
25 000 000 zł wsparcia zewnętrznego. Prowadzone są teŜ rozmowy z samorządami gmin 
ościennych, które równieŜ będą z tego korzystać. To jest wyjątkowo istotne wyzwanie, 
bo zmiany w prawie sprawiają, Ŝe za niedługi juŜ czas kaŜda tona przekraczająca limit 
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składowania na wysypisku, będzie obłoŜona bardzo powaŜnymi finansami i ostatecznie to 
mieszkańcy miasta musieliby za ewentualny brak decyzji zapłacić. Istnieją oczywiście róŜne 
pomysły co do tego, czy Miasto powinno budować stację segregacji odpadów czy nie, o tym 
zawsze moŜna dyskutować, ale bez wątpienia to my jako samorząd powinniśmy się z tym 
zadaniem zmierzyć. Zwłaszcza przy tej bardzo powaŜnej dotacji zewnętrznej. W obszarze 
pomocy społecznej w naszej ojczyźnie, a więc i w naszym mieście, obszar ubóstwa, często 
niezawinionej biedy rozszerza się. Potrzeby mieszkaniowe są ogromne. Ostatnie lata 
przyniosły budowę pięknego budynku przy ulicy Koszarowej, oddaliśmy przy wsparciu 
strony marszałkowskiej budynek przy ulicy Sienkiewicza. Chcemy w nowym roku 
przygotować się do budowy budynku nowego, znów na kilkadziesiąt rodzin i przebudować 
i dobudować dom na ulicy Kołobrzeskiej. Mamy tu  1 400 000 zł i projekty przygotowane. 
Dalej określił budŜet jako odwaŜny, antykryzysowy i przedsiębiorczy. Bierzemy się za 
wyjątkowo waŜne zadania, budowa stacji segregacji odpadów, budowa hali sportowej, czy teŜ 
oczekiwana sala kinowa. Często te zadania oczekiwane od lat wymagają Ŝmudnej pracy 
i odwagi. Oczywiście, bez wielu rzeczy miasto by się obyło, radni dostawaliby takie same 
diety, pracowalibyśmy tak samo, prezydent miałby takie samo wynagrodzenie, urzędnicy teŜ. 
Wierzy jednak głęboko w to, Ŝe mamy odwagę podjąć się nowych zadań i je zrealizować. 
Wielość zadań to teŜ szansa na pracę dla wielu ostrołęczan, szansa na funkcjonowanie firm, to 
nasza odpowiedź na kryzys. Lokalna odpowiedź, nie zmieniająca rzeczywistości w całej 
naszej ojczyźnie, ale w naszej odpowiedzialności samorządowej najlepsza z moŜliwych. 
Przez inwestycje miejskie dajemy szanse na pracę, Miasto jest pewnym płatnikiem. 
W mieście Ostrołęka któryś rok z kolei nie są podnoszone podatki. To teŜ moŜna nazwać 
wsparciem przedsiębiorczości. Zmiany wynikają z widełek ministerialnych, nie moŜemy być 
poniŜej minimum. Są to tylko dostosowania do przepisów wyŜszego rzędu. Nie chcemy, ale 
trudności samorządowe, krajowe były przerzucane na naszych przedsiębiorców. Nie 
podnosząc podatków jednocześnie nie tracimy, bo wiele firm transportowych się u nas 
rejestruje. Podkreślił, Ŝe jest to teŜ budŜet Ŝyczliwy i wspierający  roŜne obszary Ŝycia 
samorządowego. Zwracamy w tym budŜecie uwagę na osoby najuboŜsze, budujemy domy 
socjalne, bardzo dobrze funkcjonuje Dom Pomocy Społecznej czy świetlice osiedlowe. Wiele 
jest jeszcze braków, ale wypełniamy wszystko to, co naleŜy do samorządu, a czasem i więcej. 
Wspieramy równieŜ sport, gdybyśmy zliczyli wszystko co dajemy na stowarzyszenia, kluby 
sportowe, na organizowanie imprez, to moŜna śmiało powiedzieć, Ŝe nasz kwota przekracza 
1 800 000 zł., nie mówi to o utrzymaniu instytucji, które wspierają sport czy administrują 
obiektami sportowymi. W radio „Nadzieja” słyszał ostatnio dyskusję, Ŝe w ŁomŜy większej 
i bogatszej do Ostrołęki budŜetowo, na sport przeznacza się około 400 000 zł. ŁKS ŁomŜa 
zawiedziona  jest, Ŝe tylko  100 000 zł dostała. Nie mówi, Ŝe ŁomŜa jest od nas gorsza, ale 
poprosił o zauwaŜenie tej róŜnicy. Oczywiście to sprawa ŁomŜy, mają Radę, mają Prezydenta 
i oni o tym decydują.  Miasto Ostrołęka często jest głównym sponsorem mniejszych 
klubów sportowych czy innych podmiotów nie tylko z dziedziny sportu, ale równieŜ 
kulturalnej. Potrzeb oczywiście jest więcej. Mamy na szczęście wielu ciekawych 
sponsorów zewnętrznych, choćby Pekpol. Miasto jednak często zostaje głównym, często 
jedynym podmiotem wspierającym. Co więcej będzie nas stać na to, aby dać podwyŜki 
osobom najniŜej zarabiającym w szkołach i przedszkolach z obsługi. Trzymamy się zasady, 
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Ŝeby co dwa lata była podwyŜka w naszych róŜnych instytucjach. W tym roku równieŜ 
pracownicy OCK, MOSiR czy to MBP otrzymali – skromne, ale podwyŜki, które często 
nazywamy refundacją rosnących kosztów Ŝycia. Urzędnicy miejscy nie dostali, ale z nadzieją 
niech podchodzą. Obszar ludzki jest bardzo istotny, bo koszty Ŝycia rosną, choć on nie chce 
mnoŜyć czarnych scenariuszy, to koszt energii, będzie to skutek 3 lata temu źle 
wynegocjowanego  przez rząd paktu klimatycznego. To za chwile uderzy w nas  wzrostami 
cen energii. Są sprawy od nas niezaleŜne. Chce na koniec podkreślić, Ŝe budŜet miasta, to nie 
są tylko słupki, cyferki, tabelki, które moŜna porównywać i znaleźć róŜnicę grosza. Choć 
oczywiście trzeba z uwagą patrzeć. BudŜet miasta jest po to, aby odpowiedzieć na potrzeby 
mieszkańców. Za tym co uchwalimy stoją ludzie, którzy mają swoje potrzeby, którzy mają 
swoje pragnienia, którzy z tym miejscem na ziemi związali swoje losy. Poprosił, aby przy 
okazji sporów, róŜnic zdań pamiętać, Ŝe niezaleŜnie od róŜnic, opcji politycznych, zostaliśmy 
wybrani, aby pracować na rzecz mieszkańców. Poprosił o rozpatrzenie i podjęcie uchwały 
budŜetowej.  
Radny Maciej Kleczkowski powiedział, Ŝe ma pytanie odnośnie strony 136 i 60. Wskaźnik 
wzrostu biorąc pod uwagę lata 2012 i 2011 odnośnie kar i odszkodowań jest bardzo duŜy. 
Kwoty blisko pół miliona złotych, plan wydatków na 2012 wynosi ponad 2 miliony złotych. 
Skąd taka zmiana. Jeszcze większy wskaźnik jest jeŜeli chodzi o paragraf  4600, blisko 10 
razy więcej. Skąd ten wzrost wydatków i chce teŜ zwrócić uwagę na 3 cyfry: 2 155 000,  
1 080 000 i 40 000. W uzasadnieniu czytamy na stronie 136 kwoty: milion złotych, 
a tabelkach jest 1 080 000. Skąd taka róŜnica.       
Prezydent Miasta Ostrołęki Janusz Kotowski powiedział, Ŝe poprosi o pomoc pytającego 
w znalezieniu miejsca. Pytający jest przygotowany, my musimy te miejsce namierzyć. Razem 
z dyrektorami i zastępcami postara się odpowiedzi udzielić.  
Radny Rafał Dymerski powiedział, Ŝe głosował za uchwałami okołobudŜetowymi, musi być 
zdyscyplinowany i musi głosować za budŜetem. Słuchając wystąpienia prezydenta, chciałby 
dać do wykorzystania, bo będziemy robić nowelizację uchwały budŜetowej, bo od 1 lutego 
wchodzi dla wszystkich pracodawców, Ŝe muszą większą składkę zdrowotną odpowiadać  
z 4,5 na 6,5 procenta. Będziemy musieli zwiększać wydatki dla zakładów budŜetowych, 
jednostek i urzędu. Dla niego nie jest waŜne na jakim osiedlu będzie remontowana ulica. 
UwaŜa, Ŝe dobrym posunięciem jest, Ŝeby na kaŜdym osiedlu coś się działo. UwaŜa, Ŝe jest to 
duŜa szansa dla miasta, nawet gdyby było zaciągnąć jeszcze z 5 mln obligacji. Od roku mówi 
się, Ŝe Ostrołęce potrzebna jest obwodnica, w tym roku było 5 km kolejka na cmentarz 
w Święto Zmarłych. To jest skandal, nie było gdzie zaparkować.  UwaŜa, Ŝe wybudowanie 
ulicy Armii Krajowej z ulicą Przemysłową i Krańcową rozwiąŜe nam problem jazdy 
na cmentarz. Polityce przed wyborami obiecywali wsparcie dla obwodnicy, wojewoda i inni, 
to w tym kierunku powinny pójść starania dodatkowe. Jest za tym, ale halę sportową 
przesunąć w czasie i w ten sposób jakoś wspólnie moŜna byłoby to zrealizować. Jest 
przeciwny, abyśmy ponosili koszty adwokatów przed Trybunałem Stanu. Byliśmy 
stowarzyszeni w Związku Miast Polskich, czyta w prawcie, Ŝe związek ten podejmuje 
protesty, nie były to wielkie koszty, przedstawicielem w jednej kadencji nie był prezydent, ale 
radny i gdybyśmy do tego przystąpili, tam inicjatywa poszłaby do miast. On się zgadza, Ŝe na 
te dwa procent składek zdrowotnych nie będzie refundacji. Będziemy musieli znów z budŜetu 
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szukać pieniędzy. Niestety kryzys jest w kraju i w Europie, nas teŜ dotknie, tylko nie wiemy 
w jakiej skali i w jakim momencie. Będzie głosował za budŜetem. Podpowiada teŜ myśl,  
Ŝe miasto Ostrołęka nie hotelu z prawdziwego zdarzenia, gdy przyjeŜdŜają goście trzeba 
szukać w domach weselnych na obrzeŜach miasta. On tylko podsuwa myśl, ale prezydent nie 
musi tego wykonywać.  
Prezydent Miasta Ostrołęki Janusz Kotowski powiedział, Ŝe za chwilę wróci do pytań pana 
Kleczkowskiego, powie tylko słowo do wypowiedzi radnego Dymerskiego. Powiedział, 
Ŝe wiele strategicznych pomysłów tu padło, one mają tutaj swoje uzasadnienie. Jako głos 
w dyskusji poddaje tylko moŜliwości miasta i zadania poszczególnych podmiotów. Miasto 
wszystkich krajówek samo nie przebuduje, obwodnica jest bez wątpienia zadaniem 
przekraczającym moŜliwości samorządowe. Pojedliśmy wszelkie moŜliwe działania. Jesteśmy 
podmiotem, które przygotowuje wystąpienia w tej sprawie. Natomiast gdy pada pytanie czy 
zgromadzimy pieniądze, aby sami wybudować obwodnicę, to odpowiedź brzmi nie. 
Rzeczywiście padały deklaracje wojewody, parlamentarzystów, czy kandydatów 
do parlamentu. Jednak my spełniając wszystko to co moŜemy, prosimy o pomoc czynniki 
zewnętrzne.  Wielkie inwestycje firm Enega czy Story Enso - w najlepszym tego słowa 
znaczeniu- prowokują do tego, aby Generalna Dyrekcja Dróg krajowych przygotowała się 
do budowy. To nie tylko nasza potrzeba, ale takŜe wymóg. Tak się w świecie dzieje, Ŝe tam 
gdzie są największe inwestycje, oddziałujące nie tylko na miasto, ale takŜe na region i kraj, 
infrastruktura jest dostosowywana. Wprawdzie działania miasta są mało zauwaŜalne, ale to 
my przygotowujemy wszystkie wystąpienia w porozumieniu ze stronami. Wielokrotnie juŜ 
jednak ogłaszano, Ŝe sprawę załatwił wojewoda czy ktoś inny. On się bardzo cieszy, oby 
tylko załatwił. NiewaŜne kto będzie ojcem sukcesu, waŜne Ŝeby sprawa obwodnicy była 
podjęta. Decyzje o czym takim jak budowa obwodnicy miasta zapadają na szczeblu 
centralnym, bo pieniądze przekraczają wszelkie moŜliwości samorządowe. Nie ucieka od 
tego, aby wkład samorządowy w zadanie wnieść. JeŜeli chodzi o obszar sąsiadujący z ulica 
Krańcową, to prowadzimy rozmowy z grupą Energa i ze starostwem powiatowym i wójtem 
gminy Rzekuń, Ŝeby te sprawy rozwiązać. JeŜeli chodzi o koszty wystąpienia do Trybunału 
Stanu, myśli, Ŝe chodzi o wystąpienie do Trybunału Konstytucyjnego. Tutaj nie ma Ŝadnych 
kosztów, chodzi o wystąpienie i sprawdzenie zgodności z Konstytucją. Ciekawy pomysł  
radnego co do miejsca, gdzie mieści się stary basen. W planie zagospodarowania 
przestrzennego wpiszemy szeroko rozumiane usługi. Co zrobi tam ewentualny nabywca, to 
narzucić nie moŜemy. Bez wątpienia wpiszemy tak, aby ewentualne usługi hotelowe czy 
restauracyjne były moŜliwe do zrealizowania. Pomysł z hotelem jest ciekawy, miejsce jest 
świetne.  
Wiceprezydent Grzegorz Płocha powiedział, Ŝe rozdział 700 005 obejmuje kilka realizacji 
zadań, pomyłki nie ma Ŝadnej w wyliczeniu. Pierwszy paragraf mówi o karach 
i odszkodowaniach wypłacanych na rzecz osób fizycznych i chodzi o odszkodowania 
za podziały  i przejęte nieruchomości w ramach wydanych decyzji przez wojewodę na drogę 
Ostrowską i Warszawską. Drogi te nie przechodzą na rzecz miasta, ale na rzecz marszałka 
i Skarby Państwa czyli wojewody. Drugi paragraf na rzecz osób prawnych i innych jednostek 
organizacyjnych, decyzje tez dotyczyły osób prawnych stąd musiały się w tym paragrafie 
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znaleźć. 80 000 zł jest na wypłatę odszkodowań z tytułu niedostarczenia lokali socjalnych, 
wynika to z wyroku Trybunału Konstytucyjnego i realizowane jest corocznie.  
Radna Irena Nosek powiedziała, Ŝe do tego budŜetu podchodzi dość optymistycznie. 
RównieŜ zauwaŜyła, Ŝe róŜne okolice zostały ujęte w tym budŜecie, Ŝe nie ma lepszych 
i gorszych, Ŝe wszędzie coś się dzieje. Cieszy się, Ŝe budŜet na oświatę został tak klarownie 
przedstawiony. Pewnie, Ŝe nie byłoby tego wszystkiego bez radnych, bo stosunek radnych 
do oświaty jest bardzo serdeczny. Za to jako emerytowany nauczyciel dziękuje. Szkoły 
pięknieją, zmienia się infrastruktura w koło szkół. Powstają nowe boiska, place 
zabaw „radosne szkoły”. W takiej szkole inaczej się pracuje. Cieszy się, Ŝe w tym budŜecie 
został zauwaŜony obszar ludzki, Ŝe osoby najmniej zarabiające dostaną podwyŜki. Cieszy się, 
Ŝe w tym budŜecie będzie kontynuacja termomodernizacji przedszkoli i szkół. W większości 
szkoły są juŜ po termomodernizacji.  Za to serdecznie dziękuje.  
Radny Wiesław Piaściński powiedział, Ŝe budŜet jest bardzo bogaty, mieszkańcy Ostrołęki 
wypracowali ogromne środki -  ponad 200 000 000 zł.  Ale tak szczerze mówiąc z tych 
duŜych pieniędzy będzie moŜna zrealizować tylko zadania obowiązkowe, czyli wydatki 
bieŜące. Ubolewa po raz pierwszy od 20 lat, wydatki bieŜące równają się z tym wielkim 
budŜetem. Czyli nic nie zaoszczędziliśmy, nic nie mamy na inwestycje. Wszystko co 
będziemy budować będzie za pieniądze poŜyczone., które ktoś będzie musiał oddać. UwaŜa, 
Ŝe jest t trudny i przełomowy okres. Na długo minęły czasy, Ŝe zostawało 15,20 czasem nawet 
30 procent środków do dyspozycji, z których moŜna było coś robić. Prezydent omówił 
szeroko, ale nie budŜet a wydatki z tytułu emisji obligacji. JeŜeli ktoś mi poŜyczy pieniądze, i 
ich nie odda to moŜe się chwalić co się za nie zrobi, moŜna nawet złote klamki do domu 
kupić. Trzeba popatrzeć dlaczego są tak wysokie wydatki bieŜące.  UwaŜa, Ŝe jest parę spraw, 
nie do końca przemyślanych z powoływaniem nowych zakładów, z przekształcaniem 
zakładów, szerokie rozdawnictwo na róŜne strony. To jest budŜet regresu nie rozwoju. 
Budowa ulicy będzie wykonana za dwukrotną kwotę. Jest to bardzo drogie działanie. Rok 
temu mówił, Ŝe brakuje na papier toaletowy, bo rzeczywiście brakowało na rolkę papieru w 
budŜecie Miasta. Znalazło się, ale dzisiaj zadłuŜenie sięga 100 000 000 zł. To jest prawie 
połowa budŜetu, 42 procent. Oczywiście moŜemy brać do 60 procent, ale nie mamy czym 
spłacać. My dług spłacamy nowym długiem. Czy to jest sprawiedliwe, Ŝe za 10 -15 lat ktoś 
będzie za nas długi spłacał? To nie jest budŜet sprawiedliwości. Zastanawia się czy wszystkie 
inwestycje są zasadne. Chce wrócić do najdroŜszej inwestycji, czy naprawdę jest ona 
zasadna,. Chodzi o segregację odpadów. Ma wiele pytań, chciałby wiedzieć, bo coś 
budujemy, ale on nie wiem co: pomnik, rzecz niepotrzebną czy bardzo potrzebną dla 
Ostrołęki. Choć dziś doskonale wiemy, Ŝe z tym obszarem nie ma nikt kłopotu. Ma pytania co 
do tej inwestycji: jaka ilość zmieszanych odpadów komunalnych będzie poddawana 
segregacji w tej sortowni? Czy spełniony jest wymóg instalacji regionalnej do przetwarzania 
odpadów zgodnie z rozwiązaniami prawnymi z roku 2011? Ten wymóg mówi, Ŝe instalacja 
ma obsłuŜyć od 120 000 mieszkańców. Jaka ilość odpadów będzie poddawana 
kompostowaniu? Czy będą spełnione wymogi z ustawy z dnia 1 lipca 2011 roku, gdzie się 
mówi, Ŝe do roku 2013 trzeba ograniczyć ilość odpadów podlegających biodegradacji do 50 
procent, a do 2020 roku o 35 procent. Czy ta instalacje spełnia te wymogi, czy przewiduje 
odbiór odpadów z sektora gospodarczego. Gdzie będzie utylizowana frakcja nadsitowa. Jaki 
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będzie procent odzysku surowców wtórnych z odpadów.  Czy instalacja spełnia wymagania 
najlepszych dostępnych technik. Jaki jest planowany koszt przetworzenia 1 tony 
odpadów komunalnych? Jakie planowane są koszty roczne funkcjonowania tej instalacji? Czy 
te koszty zostaną w całości pokryte podatkiem śmieciowym czy teŜ gmina będzie do tego 
dokładać. Czy w czasie eksploatacji instalacji planowane jest dofinansowanie z naszego 
budŜetu. JeŜeli tak to w jakich wysokościach, kwotowych lub procentowych. Czy w tym 
przedsięwzięciu partycypują gminy ościenne. JeŜeli tak to w jakiej wysokości. Czy deklaracje 
są pisemne czy tylko słowne. Dochodzą do niego informacje, Ŝe będzie to inwestycja wspólna 
z gminami. Czy to będzie związek gmin czy jakaś inna forma. To są podstawowe rzeczy, 
które przed podjęciem dziś decyzji o sfinansowaniu tej inwestycji powinniśmy wiedzieć.      
Prezydent Miasta Ostrołęki Janusz Kotowski powiedział, Ŝe stał się cud, on ledwo co 
sprowokował, a radny Piaściński z rękawa wyciągnął 12 czy 13 szczegółowych pytań. TakŜe 
on tylko ułatwił sprawę, oczywistym jest, Ŝe radny był przygotowany. Nie ma Ŝadnego 
problemu jest przygotowany do dyskusji. Zaraz poprosi o udzielenie odpowiedzi na ten temat 
pana Galanka i pana Nolla oraz Wiceprezydenta Stańczyka, jeŜeli radni wyraŜą zgodę, aby 
taka szczegółowa dyskusja na temat tej inwestycji miała miejsce podczas debaty budŜetowej. 
Najpierw jednak jeszcze inne sprawy. Oczywiście budŜet moŜna nazywać jak się chce, radny 
Piaściński nazywa go budŜetem regresu. Niech będzie. Oczywiście kwestionuje całą ideę 
inwestycji przy wsparciu środków zewnętrznych. On ma inną wizję. Pomysłu, Ŝe jakaś ulica 
będzie budowana za dwukrotną kwotę, nie jest w stanie zrozumieć. Oczywiście są odsetki za 
spłatę obligacji, ale nie tak się je liczy. Poprosił o podanie przykładów rozdawnictwa, 
o którym wspominał w swojej wypowiedzi, jeŜeli myśli o kwestiach społecznych, to proszę 
podać przykłady. Co takiego w nadmiarze Miasto rozdało. MoŜe chodzi o dodatki 
mieszkaniowe, pomoc społeczną, czy moŜe o to co zabezpieczaliśmy po wycofaniu się strony 
rządowej z dodatków stałych. JeŜeli ktoś to traktuje jako rozdawnictwo, to jego sprawa, on 
ma na ten temat inne zdanie. Wcześniej radny narzekał, Ŝe na rolkę papieru nie ma, teraz jak 
się znalazło, to teŜ jest niedobrze.  Mój problem i smutek polega na tym, Ŝe nie widzi dyskusji 
myślenia samorządowego. Samorządowiec widzi skąd się biorą braki w gospodarce 
samorządowej. Jeśli mówi o tym jak bardzo państwo ograbia nas w obszarze oświaty, 
to problemu nie ma, podobnie z obszarem pomocy społecznej. ZauwaŜa radny natomiast jak 
z duŜym trudem próbujemy zreformować całą masę placówek naszych i przenieść finanse 
do konkretnej placówki, aby dyrektor i księgowa gospodarzyli razem i jeszcze lepiej. To nie 
jest problem, problemem jest jakoby tworzenie niepotrzebnych zakładów. Są to tak skrajne 
wizje, i nie da się ich pogodzić. Oczywiście lepiej byłoby gdybyśmy nie byli ograbiania 
i z dochodów własnych moglibyśmy zapewnić inwestycje i godne funkcjonowanie 
samorządowych instytucji. JeŜeli chodzi o stację segregacji odpadów, to rozumie, Ŝe pan 
Piaściński pyta jako radny, a nie jako przedstawiciel prywatnego biznesu. Pytaniek to 
powinien poprowadzić budowę stacji segregacji jest bardzo istotne. Bez wątpienia istnieje 
spór w naszym mieście ale nie tylko, czy taka inwestycja powinien zając się samorząd czy teŜ 
podmiot z sektora prywatnego. Jest za przedsiębiorczością, przez wiele działań dał temu 
dowody. Działania w kierunku niepodnoszenia podatków są na to dowodem. Uznaje jednak, 
Ŝe są pewnie obszary strategiczne, gdzie samorząd powinien podjąć odpowiedzialność. Widzi 
teŜ takie obszary w obszarze gospodarki państwowej. Są takie ruchy czy pomysły, aby całe 
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państwo oddać w ręce przedsiębiorców. Ale nie trzeba wielkiej mądrości, aby stwierdzić, 
Ŝe lepiej jest jeŜeli w tych obszarach jest kontrola społeczna. Jego pomysł jest taki: inaczej 
jeŜeli takie działa nianie wypełnia przedsiębiorca prywatny, chce czy nie chce nastawiony na 
zysk. Inaczej jeśli moŜe dokonać tego samorząd, którym wystarczy „złotówka do przodu”.  
Oczywiście moŜna powiedzieć, Ŝe przedsiębiorca zamieni się w filantropa i będzie  
zastępował Caritas, albo inne instytucje i powie: wybuduję, zapłacę i dam wam po kosztach. 
To bajka. Przedsiębiorca musi odzyskać nakłady i musi zarobić i to nie złotówkę, ale najlepiej 
kilka milionów. JeŜeli mamy nie budować, to musimy postawić sobie te finansowe pytania, 
które radny stawia. Kto za to zapłaci, kto sprawi, Ŝe przedsiębiorca odzyska swoje pieniądze. 
Jakie będą ostatecznie koszty. On odpowiada, Ŝe ostatecznie zapłaci za to mieszkaniec, a nie 
przedsiębiorca. Te pytania, które przed nami stawia prawo są dla niego oczywiste. Jesteśmy 
przygotowani, aby podjąć się zadania budowy stacji segregacji odpadów. Mamy projekt, 
mamy teren, mamy wreszcie załoŜone dla nas 25 500 000 zł. środków zewnętrznych. JeŜeli 
odliczymy VAT, i samorządy podejdą do sprawy solidarnie, to na miasto spadnie moŜe 
4 000 000 zł. Czy jest to tak wielkie ryzyko, Ŝeby nie podjąć się  zadania? JeŜeli mówimy 
o rezygnacji z tej inwestycji, to musimy liczyć się z monopolem podmiotu prywatnego. Nie 
wie jak radny Piaścinski  odpowiedziałby pracownikom z róŜnych firma zatrudnionych 
w gospodarkę odpadami. Przedstawiciele tych firm mówią, Ŝe to jest koniec działania dla nich 
za rok, dwa, trzy. JeŜeli będzie monopolista na rynku, kto nam zapewni, Ŝe nie będzie 
gwałtownych podwyŜek? Samorząd jest pod kontrolą, rada, prezydent, mieszkańcy mają na to 
wpływ. Odpady będą zawsze, składowanie teŜ. Podkreślił raz jeszcze atuty, przygotowanie, 
25 mln, współpraca z innymi samorządami i kontrola społeczna. MoŜna powiedzieć, Ŝe nie, 
ale trzeba wskazać konkretną firmę nich buduje, on nie ma nic przeciwko przedsiębiorcom. 
Ale rozwaŜyć te sprawę trzeba bardzo mocno. Nie budujemy sami i nie bierzemy cięŜaru 
finansowego na siebie. Ma nadzieję, Ŝe jego współpracownicy notowali pytania, prosi 
o odpowiedzi. 
Prezes OTBS Witold Noll powiedział, Ŝe inwestycja będzie kosztowała 44 437 000  zł. 
W tym jest dofinansowanie z środków zewnętrznych 25 572 000. Środki własne – wzięty 
kredyt w wysokości 10 567 000, do 2024 Miasto pokryje koszty, wówczas będzie 
4 000 000 zł. Ze środków Miasta – 8 270 000 zostanie sfinansowany VAT, ten VAT podlega 
zwrotowi. Tak przedstawiają się generalnie koszty tej inwestycji. Na tę chwilę nie ma 
gwarancji, Ŝe ta inwestycja wejdzie w Ŝycie. Dlatego, Ŝe 25 mln jest zarezerwowanych, ale 
wojewódzki plan zagospodarowania odpadami będzie zorganizowany i tam będzie podjęta 
decyzja czy będziemy regionalną stacją. Nie sądzę, aby marszałek podjął taką decyzję jeśli da 
25 mln i nie zrobi w Ostrołęce regionalnej stacji. Jedna decyzja z druga na pewno będzie się 
wiązała. Wszystkie dokumenty, wszystko łącznie z wnioskiem ostatnim są złoŜone, podlegają 
obecnie weryfikacji w jednostce wdraŜania programów unijnych. Dodał, Ŝe radny Piaściński 
korzystał ze studium wykonalności, na te wszystkie pytania w tym studium znalazł 
odpowiedź. Ma wraŜenie, Ŝe radny chce tylko go przepytać. Wszystkie dokumenty jak i te 
studium zostały dokładnie sprawdzone przez jednostkę specjalnie powołaną przez ministra 
i uzyskały pozytywną opinię.  
Radny Rafał Dymerski powiedział, Ŝe nie wie skąd niepewność pana Nolla. Sejmik 
województwa mazowieckiego podjął uchwałę, Ŝeby w Ostrołęce była  regionalna stacja 
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segregacji odpadów.  Rada teŜ podjęła uchwałę, Ŝe się na to godzi. Dzisiaj pytanie czy radni 
się zdecydują. Stacja segregacji jest na terenie miasta i z tego będą podatki wpływały.  KaŜde 
inne propozycje są poza Ostrołęką, w innej gminie, i przedsiębiorcy powinni sobie rozmawiać 
z wójtami i robić konkurencję. Prawda jest, Ŝe gospodarka odpadami była robiona za kadencji 
Piaścińskiego, później nowelizowana. Zapisano tam, Ŝe nasze składowisko 
odpadów wystarczy do 2020 roku. Gdy lat temu 4 weszła ustawa, w której przewoźnicy są 
zobligowani dostarczać skąd na terenie miasta biorą. Przewoźnicy wozili odpady z całej 
Polski, z Legionowa, z Mikołajek i dzisiaj pytać się gminy, a gdzie przewoźnicy partycypują 
w tym, Ŝe miasto musi na własny koszt robić utylizację, Ŝe śmieci z pół Polski woŜono. On 
wtedy postawił na komisji jak prosto sprawdzić, był prezes Krawczyk, firma składa, podpisała 
umowę na tyle i tyle ton, 14 tysięcy ton za cały rok, a wtedy wyszło za pierwszy kwartał 14 
tysięcy ton.  Tak nie moŜe być, Ŝe my śmieci z całej Polski składujemy i teraz z gminy 
kupowali hektary i utylizowali, a podmioty, które z całej Polski zwoziły wtedy – nie 
partycypowały. Jako mieszkaniec Ostrołęki uwaŜa, Ŝe powstanie duŜy zakład, przy nim 
zakłady mniejsze, będą miejsca pracy. Powstaną jakieś boksy na składowanie, nie mamy 
takich w rejonie na składowanie materiałów azbestowych, rtęciowych i innych. UwaŜa, 
Ŝe jeŜeli jest decyzja Urzędu Marszałkowskiego, jest decyzja rady. Beneficjentem w odbiorze 
jest miasto/gmina. Nie moŜe być obaw, Ŝe radni mogą tu inaczej, mamy sprzedać własne 
dochody, które w przyszłości będą? Za 5-10 lat będziemy mieli z tego korzyści. 
Zainwestujemy, ale u nas będą podatki, nasi ludzie będą mieli zatrudnienie. JeŜeli miasto ma 
to nałoŜone, to miasto musi to realizować. Musimy się z tym zmierzyć. 11 czy 13 procent 
obligacji za 10 lat to proszę zwrócić co się dzieje, budŜet państwa uchwalony i minister  
powiedział, Ŝe w zanadrzu ma dwa. Bo nie wiedzą jakie wydarzenia. Materiały budowlane 10 
w stosunku do 11 wzrosły o 30 procent. Od 1 stycznia najniŜsza płaca na 1500 zł, składka 
zdrowotna i jeszcze inne podatki nie wiadomo jakie. Dla niego ten co szybko buduje, ten 
tanio buduje. JeŜeli podaje się, Ŝe do 2013 roku środki unijne mają być, a później nie 
wiadomo. Obligacje to jest teoria, bo jeśli się uzyska środki unijne na zadania, to chyba głupi 
by podejmował uchwałę o emisji, Ŝeby się zadłuŜać. JeŜeli zainwestujemy, to za 5-6 lat 
będziemy mieli z tego korzyści. Najpierw trzeba włoŜyć, a później wyjąć, Ŝeby mieć dochody 
i przyjemność.  
Przewodniczący Rady Miasta Ostrołęki Dariusz Maciak powiedział, Ŝe jak wynika 
z wypowiedzi Prezesa, rady Wiesław Piaściński jest w posiadaniu studium, które to daje 
odpowiedz na wszystkie pytania.  Co więcej te studium jest zaopiniowane pozytywnie przez 
odpowiednie organy nadzorcze. W związku z tym, czy radni są zainteresowani 
odpowiedziami na te pytania. Jeśli nie jest to niepotrzebne przedłuŜanie. 
Prezydent Janusz Kotowski powiedział, Ŝe ma wraŜenie, Ŝe pan Piaściński powoływał się 
na pismo, które OTBS wysłał do firmy prywatnej, więc moŜe jako radny chce się dowiedzieć.  
JeŜeli tylko trzeba, to jesteśmy na to przygotowani i chętnie na to odpowiemy. Nawet jeŜeli 
pyta o to samo dziś jako radny, to trudno. Powiedział, Ŝe jeŜeli chodzi o wskazanie stacji 
regionalnej to jest to jeszcze przed nami. Te wcześniejsze sprawy, to co innego. Podobne 
słowa, ale o co innego chodzi. Faktycznie strona marszałkowska przygotowuje się do tego, 
Ŝeby wskazać instalacje regionalne na dane obszary. To nie jest to samo o czym mówiliśmy 
wcześniej o regionach. Jest wiele nowych przepisów prawa. To wskazanie dopiero nastąpi, 
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jest  ogromna szansa, aby to nasza instalacja była wskazana jako regionalna. Ten sam 
marszałek zapewniając nam dofinansowanie, jeśli by nie wskazał naszej stacji jako 
regionalnej, to byśmy jej nie budowali. Tylko stacja regionalna będzie wskazana na odbiór. 
Dziś przewoźnik czy firma odbiera odpady, natomiast zmiany polegają na tym, Ŝe strumień 
odpadów będzie naleŜał do gminy. To my zdecydujemy gdzie te odpady będą wysłane i co 
nimi będzie robione. JeŜeli nasza stacja nie będzie regionalną, to tych pieniędzy w budŜecie 
nie wydamy. Nie będzie sensu budować stacji, ot tak dla siebie. Poprosił o decyzję rady czy 
ma udzielać odpowiedzi na pytania radnego Piaścińskiego, które są mu znane.        
Przewodniczący Rady Miasta Ostrołęki Dariusz Maciak powiedział, Ŝe inwestycja jest 
waŜna, jest waŜną częścią budŜetu. Jeśli studia wykonalności zostały przesłane do wszystkich 
firm, trafiły takŜe do firmy pana Wiesława Piaścińskiego, to ma pytanie do pozostałych 
radnych, czy są zainteresowani odpowiedziami na pytanie i czy radny Piaściński zna ten 
materiał?  
Radny Wiesław Piaściński powiedział, Ŝe chce, aby odróŜnić wypełnianie funkcji radnego 
od jego miejsca pracy, bo to nie ma Ŝadnego związku. On zabiera głos jako radny. z chwilą 
wyboru na radnego, zrezygnował w firmie, której pracował z prokurenta, uwaŜał, Ŝe jest to 
niemoralne łączenie tych dwóch funkcji. Zrezygnowałam z prezesa jednego ze stowarzyszeń, 
które korzysta z majątku, bo teŜ uwaŜał, Ŝe jest to niemoralne. Poprosił, aby mu tych rzeczy 
mu nie przypisywać. Ma umowę o pracę w danym zakładzie pracy i uwaŜa, Ŝe jest to jego 
osobista sprawa. z tego co wie, to była penetracja KRS przez róŜne osoby. Jako radny musi 
wiedzieć duŜo rzeczy o mieście.  Jakie są inwestycje, jak są wykonywane. Często jeździ na 
nowo budowane drogi. Ostatnio źle mu się powiodło, bo jadąc rano, było bardzo ślisko 
i o mały włos byłaby kolizja, ale to trudno. Wie teŜ duŜo o tej inwestycji. To co wie do tej 
pory, to go przeraŜa. Przed chwilą prezes Noll powiedział, Ŝe były jakieś modyfikacje 
wniosku, jakieś zmiany, być  moŜe zostało to juŜ naprawione. Jako radnych chciałby, aby ta 
inwestycja była właściwa i przydatna. Aby spełniała wszystkie funkcje, abyśmy nie płacili 
kar, Ŝeby on jako obywatel nie płacić za duŜego podatku. Czy prawdą jest, Ŝe zmniejszenie 
odpadów ulegających biodegradacji w tej instalacji będzie ograniczone tylko do 90 procent, 
a jak wymagają przepisy unijne, nie osiągnie 35 procent. Za tę róŜnice będziemy debatować, 
gdzie szukać pieniędzy, aby karę zapłacić. Czy prawdą jest, Ŝe ta sortowania ograniczy ilość 
składowanych odpadów na składowisku do 95 procent, a wymóg jest 85 procent. Czy to 
zostało naprawione. Za to będą potęŜne kary. Czy prawdą jest, Ŝe utrzymanie instalacji 
rocznie będzie kosztowało firmę  7 mln złotych. PrzecieŜ to są ogromne koszty. Czy prawdą 
jest, Ŝe zagospodarowanie 1 tony odpadów wyniesie ponad 500 zł, kiedy dziś wynosi 170 zł. 
Tu prezydent chce stworzyć ogromny monopol, gdzie cena wzrośnie 3 krotnie. Ma nawet 
symulacje, gdzie odpady obciąŜające 4 osobową rodzinę w naszym mieście będą kosztowały 
759 zł rocznie. Dziś płacimy duŜo, duŜo mniej. MoŜemy uciekać od tematu, ale on jako radny 
nie pozwoli wprowadzić mieszkańców w trudną sytuację. Dochody naszych mieszkańców są 
bardzo małe. Instalacja, Ŝeby być regionalną musi zebrać według obliczeń 44 000 ton. 
A z tego co on wie, to ta instalacja będzie przetwarzała 24 tysiące ton, gdzie resztę 
odpadów wywieziemy? Do lasu?  To są niektóre pytania i uwaŜa, Ŝe radni powinni o tym 
wiedzieć.     
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Przewodniczący Rady Miasta Ostrołęki Dariusz Maciak powiedział, Ŝe powtórzy swoje 
pytanie do radnego Piaścińskiego; nie wtrącamy się w osobiste sprawy, ale czy pan posiada 
wiedzę w tym zakresie. JeŜeli pytania nie pozostają dla innych radnych tak istotne, Ŝe mają 
wpływ na głosowanie nad budŜetem, to dyskusję nad stacją segregacji moŜna przenieść 
na zupełnie inne spotkanie, takŜe waŜne i liczne jak posiedzenie Rady Miasta Ostrołęki.  
Poprosił o odpowiedz na pytanie czy posiada wiedze na pytanie, które teraz zadaje, bo firma 
otrzymała te studium wykonalności. Czy nie posiada pan wiedzy i pyta jako radny 
i pracownik zakładu. Pozostaje on przecieŜ ciągle jedną i tą samą osobą.    
Radny Wiesław Piaściński powiedział, Ŝe wiedzę posiada cząstkową. Chciałby znać stan na 
dziś, kiedy to będzie decydował jako 1 z 23 czy uchwalić budŜet czy teŜ nie. Chce teŜ, Ŝeby 
mieszkańcy Ostrołęki wiedzieli jaka będzie największa inwestycja w tej kadencji.  
Prezydent Janusz Kotowski powiedział, Ŝe pan Wiesław juŜ nie wytrzymuje, zadał pytania, 
nie poczekał na odpowiedzi, sam poodpowiadał, oczywiście niezgodnie z prawdą. ZałoŜył 
czego nie zrobimy, czego nie będzie. To mniej więcej wygląda tak jak groźba pisania przez 
dzieci na papierze toaletowym. Tak to w tym roku wyglądało, rzeczywistość do wizji radnego 
z początku roku. Skala i problem jest inny. Poprosił, aby radny Piaściński wykazał trochę 
cierpliwości, zadał jeszcze pytania i nie odpowiadał na nie według swojej wizji, ale poczekał. 
Prezes Galanek odpowie na wiele pytań.  
Radny Rafał Dymerski skierował prośbę do przewodnicząco, aby siebie zdyscyplinował 
i radnych teŜ. JeŜeli kaŜdy radny będzie się pytał z jakiej podbudowy będzie się składał 
odcinek drogi, jakie będzie kruszywo, jaki chodnik, ile samochodów i jaki znak będzie stał, to 
sesję skończymy 20 lutego. CięŜko przewidzieć jaka będzie za 5 lat wartość złotego i jaka 
będzie cena euro, jakie podatki będą. JeŜeli jednemu radnemu moŜna „poćwiczyć” o jednej 
inwestycji, to on chce „poćwiczyć” o wszystkich drogach.    
Przewodniczący Rady Miasta Ostrołęki Dariusz Maciak powiedział, Ŝe zgadza się 
z tą uwagą, ale nie jest to wniosek formalny. JeŜeli chodzi o zdyscyplinowanie samego siebie, 
to ma nawet sukcesy, ale nie wpada w samo zachwyt, ciągle nad sobą pracuje. JeŜeli chodzi 
o Radę, to są pewne trudności wynikające z tego, Ŝe kaŜdy z nas jest częścią składową tej 
rady. JeŜeli chodzi o zdrowy rozsądek rady i mądrość, to na całość składa się cząstka kaŜdego 
z nas. JeŜeli kogoś interesuje ten problem, to trudno mu zarzucać dociekliwość. Jak się 
dowiedzieliśmy wiedza radnego Piaścińskiego jest tylko cząstkowa, a to jest waŜna 
inwestycja w budŜecie. Poprosił o odpowiedzi wiceprezesa Adama Galanka.  
Prezes OTBS Witold Noll powiedział, ze chce jeszcze uzupełnić swoją wypowiedź: waŜną 
rzeczą w tej sprawie są finanse, ościenne gminy deklarowały wcześniej, na piśmie mamy, 
Ŝe strumień wszystkich odpadów skierują na to składowisko. Po ostatnim spotkaniu 
z prezydentem, które miało miejsce w ostatnim kwartale, wszyscy zdeklarowali się słownie, 
Ŝe wezmą udział w kredycie 10 000 000 zł i będą w formie dofinansowania tej inwestycji 
działali.   
Wiceprezes OTBS Adam Galanek powiedział, Ŝe padło ty wiele pytań odnośnie tej 
instalacji. Postara się odpowiedzieć na część tych pytań. Nasuwa się pytanie czy samorząd 
musi realizować te zadanie. Oczywiście, Ŝe tak, bo o tym mówi ustawa, która wejdzie w Ŝycie 
w dniu 1 stycznia 2012 r. Jest  tak zapis, Ŝe to gmina musi zapewnić budowę, utrzymanie 
i eksploatację własnych lub wraz z innymi gminami regionalnych instalacji do przetwarzania 



 
Strona 49 z 66  

Protokół z XIX sesji Rady Miasta Ostrołęki 
z dnia  29 grudnia 2011 roku 

 

odpadów. Czy ta stacja będzie regionalną stacją? Ustawa określa jak mają wyglądać 
regionalne instalacje. Nasza stacja mieści się w tej ustawie, chodzi tutaj głównie o to, Ŝe musi 
być linia sortownicza odpadów komunalnych zmieszanych i wydobycie z tej linii 
odpadów biodegradowalnych i przetworzeniu tych odpadów kompostownik. Ponadto dobrzy 
by było gdyby było składowisko odpadów. Czyli kompleksowo mamy 3 rzeczy: sortownia, 
halę kompostowni do przetworzenia i składowisko do pozostałości z linii przetwarzania. Czy 
ta instalacja zapewni odbiór wszystkich odpadów? Tak, ona jest tak zaprojektowana 
do odpadów zmieszanych, niesegregowanych, dla odpadów selektywnej  zbiórki, 
wielkogabarytowych, niebezpiecznych i odpadów biodegradowalnych czystych. Wydajność 
tej stacji, to co radny podał 24 000 tony, to jest na jedna zmianę w danym roku, natomiast 
maksymalna wydajność tego zakładu jest przewidziana na hali sortowniczej 66 400 ton 
odpadów na rok, natomiast dla kompostowni jest to niespełna 30 000 ton. To co się dzieje 
w Urzędzie Marszałkowskim i dotyczy wojewódzkiego planu gospodarki odpadami, to jest to 
aktualizacja tego wojewódzkiego planu gospodarki odpadami. W tym istniejącym, który teraz 
jest jesteśmy zapisani jako zakład, który będzie przetwarzał tego typu odpady. Teraz to będzie 
sprecyzowane, chodzi o zakłady regionalne instalacji gospodarki odpadami. Czekamy na ten 
dokument, ma się pojawić w połowie tego nowego roku. Tam będzie konkretnie wskazanie. 
Więcej pytań nie pamięta. 
Przewodniczący Rady Miasta Ostrołęki Dariusz Maciak zapytał czy wymóg ilości 
kompostowanej będzie zrealizowany? 
Prezes OTBS Witold Noll powiedział, Ŝe tak, będzie zrealizowany.  
Przewodniczący Rady Miasta Ostrołęki Dariusz Maciak zapytał czy obsłuŜy ta instalacja 
sektor gospodarczy? 
Prezes OTBS Witold Noll powiedział, Ŝe tak jest przygotowana.  
Przewodniczący Rady Miasta Ostrołęki Dariusz Maciak zapytał gdzie będzie utylizowana 
frakcja nadsitowa? 
Prezes OTBS Witold Noll powiedział, Ŝe jest tu mowa o odpadach, które będą nadawały się 
dalej do recyklingu, czyli te zbierane. Chodzi tutaj o PETY, o szkoło, o Ŝelazo. Frakcja 
biodegradowanlna będzie kierowana do kompostowni odpadów. Jest to jedno z wymagań 
ustawowych, gdzie samorząd będzie musiał się wykazać redukcją tych 
odpadów biodegradowalnych. Stacja jest na to przygotowana.     
Przewodniczący Rady Miasta Ostrołęki Dariusz Maciak zapytał o przewidywalny koszt 
przetworzenia  1 tony odpadów.  
Prezes OTBS Witold Noll jest to w studium wykonalności, nie pamięta w tej chwili tej 
informacji.  
Przewodniczący Rady Miasta Ostrołęki Dariusz Maciak poprosił o dostarczenie tej 
informacji.  Zapytał o roczny koszt funkcjonowania systemu? 
Prezes OTBS Witold Noll powiedział, Ŝe wszystkie te sprawy finansowe oparte są na 
studium wykonalności, ale jest to dokument, który przewiduje, planuje pewne rzeczy. 
Natomiast realne ceny za tonę odpadów, będziemy znali po przetargu. W tej chwili mamy 
oszacowane brutto 44 000 000 zł i wiadomo, Ŝe taki zakład będzie się amortyzował. Tą 
amortyzację moŜna róŜnie rozłoŜyć. W związku z powyŜszym mówienie dziś o cenie za tonę 
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odpadów, jest trochę przedwczesne. Po przetargu będziemy mogli sprecyzować mniej więcej 
jak te kwoty będą wyglądały.      
Przewodniczący Rady Miasta Ostrołęki Dariusz Maciak zapytał czy dofinansowanie 
z budŜetu miasta jest planowane?  
Prezes OTBS Witold Noll powiedział, Ŝe jest planowane.  
Przewodniczący Rady Miasta Ostrołęki Dariusz Maciak zapytał jaki jest procent odzysku 
surowców wtórnych?   
Prezes OTBS Witold Noll przewidujemy od 30 do 50 procent, ale to będzie uzaleŜnione od 
funkcjonowania tego zakładu, od moŜliwości wysortowania odpadów, ich jakości.   
Radny Dariusz Bralski powiedział, Ŝe omawiamy dziś budŜet przygotowany przez 
prezydenta i chce się wypowiedzieć w kilku kwestiach. W  mieście widać od dłuŜszego czasu 
wiele inwestycji, które idą w kierunku sportowym. Świadczy to o tym, Ŝe dzieci i młodzieŜ 
coraz bardziej się rozwija w kierunku sportowym. Na pewno chciałoby się, aby jeszcze więcej 
było przeznaczonych na obiekty sportowe. Wie jednak, Ŝe budŜet musi się zamknąć w się  
realnych kwotach. Cieszy się, Ŝe choć tyle jest wygospodarowane na sferę sportową. JeŜeli 
chodzi o inwestycje, to sądzi, Ŝe moŜna róŜnie oceniać miasto Ostrołęka. Trzeba powiedzieć, 
Ŝe na kaŜdym osiedlu jakaś inwestycja jest rozpoczęta. Nie tak pięknie to wygląda w sferze 
drogówki, składał wiele interpelacji do budŜetu, ale nie zostały one ujęte. Wie o tym, 
Ŝe budŜet nie jest z gumy i się nie rozciągnie. UwaŜa, Ŝe prezydent dba o te miasto w naleŜyty 
sposób. Ma nadzieję, Ŝe w miarę moŜliwości wszystkie propozycje będą przez prezydenta 
rozpatrywane w kolejnych budŜetach. Powiedział, Ŝe w głosowaniu poprze budŜet prezydenta 
Janusza Kotowskiego.   
Radna GraŜyna Sosnowska powiedziała, Ŝe chce wrócić jeszcze do stacji segregacji. 
Poprosiła, by jej powiedzieć jaki wpływ funkcjonowanie stacji segregacji będzie miało na 
zdrowie i Ŝycie ludzi w starej i nowszej części Wojciechowic. Myśli tu o hałasie, 
zanieczyszczeniu powietrza, zapachy złowonne. W jaki sposób będzie to monitorowane.  
Prezydent Miasta Ostrołęki Janusz Kotowski powiedział, Ŝe jeŜeli dziś jest budowana 
inwestycja w obszarze ochrony środowiska, to wymogi są duŜe. Nie czuje się w tej dziedzinie 
specjalistą, ale samo załoŜenie, Ŝe mamy segregować a nie składować juŜ daje pewność, 
Ŝe sprawy związane z uciąŜliwościami będą zmniejszane. Normy oczywiście muszą być 
spełnione. Wcześniej podstawowym kryterium było kryterium ekonomiczne, dziś wiele 
inwestycji na pierwszym miejscy stawia pytanie ekologiczne. Te akcenty w gospodarce 
światowej wyraźnie się przesuwają.  
Radny Maciej Kleczkowski zapytał jakie gminy konkretnie i w jakiej wysokości 
zadeklarowały współfinansowanie inwestycji? Prezes mówił o kredycie 10 000 000 zł co to 
jest za kredyt.    
Prezydent Miasta Ostrołęki Janusz Kotowski powiedział, Ŝe zaprosił do współpracy 
wszystkie gminy powiatu ostrołęckiego. Były teŜ prowadzone rozmowy z innymi 
podmiotami. Przyjęliśmy kryterium ludnościowe, czyli mniejsza gmina pokrywałaby koszty 
w mniejszej kwocie niŜ większa gmina czy miasto. Kryterium ludnościowe zdaje się być 
sprawiedliwe. Czyli dzielimy to na wszystkich mieszkańców, a poszczególna gmina ponosi 
wkład jako wielokrotność do liczby mieszkańców. Są to rozmowy, nie mamy tych pieniędzy 
na naszym koncie. Trudniejsze rozmowy na początku, gdy mieliśmy tylko 9 000 000 
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dofinansowania zewnętrznego. Niektóre gminy były zaniepokojone czy sobie poradzą, 
natomiast teraz, na ostatnim spotkaniu, gdy z satysfakcją mogliśmy powiedzieć, 
Ŝe wywalczyliśmy 25 500 000 to te kwestie finansowe nie były takie trudne. Raczej padały 
pytania co zrobimy z tymi podmiotami, które nie chciałby uczestniczyć. Pomysł jest taki, aby 
te podmioty, które nie dokładają się finansowo  do budowy więcej płaciły za segregowanie 
i składowanie.  To jest sprawiedliwa rzecz. Głosy niektórych wójtów były takie, Ŝe jak się 
zrobi kawał chodnika to, ludzie to widzą, a jak się zrobi jakąś stację segregacji to nie widać 
tego. Wtedy jednaka nie było tak rygorystycznego prawa. Na ostatnim spotkaniu  nie było juŜ 
jakich głosów, Ŝe któraś gmina nie będzie uczestniczyć. do tego dochodzi jeszcze kwestia 
drogi finansowej, pójdziemy raczej droga preferencyjnych kredytów. RozłoŜenie na lata 
powoduje, Ŝe nie jest  to wielkim obciąŜeniem dla gmin. Nie zachwieje gospodarką finansową 
gmin nie wstrzyma Ŝadnej inwestycji.  
Prezes OTBS Witold Noll powiedział, Ŝe zainteresowane gminy to:  Baranowo, Czarnia, 
Czerwin, Goworowo, Kadzidło, Lelis, Łyse, Olszewo – Borki, Rzekuń, Troszyn, Myszyniec, 
Ostrołęka. Kwoty odpowiednio: 500 tyś, 194 tyś, 387 tyś, 649 tyś, 856 tyś, 658 tys. 
Największa kwota dotyczy Kadzidła. Zgodnie z symulacją rozłoŜone jest  to na lata do 2024 
roku. Wcześniej składany był wniosek do wojewódzkiego funduszu o te 10 000 000 zł, lecz 
wstrzymaliśmy te działania do czasu decyzji Marszałka.  
Radna GraŜyna Sosnowska powiedziała, Ŝe szczegółowe pytania zada w OTBS. 
Powiedziała, Ŝe chce podziękować prezydentowi za wszystkie inwestycje drogowe na osiedlu 
Wojciechowice. do niedawna jeŜeli chodzi o drogi to w Wojciechowicach niewiele się działo. 
JeŜeli uda się wykonać to co zostało zaplanowane, to mieszkańcy Wojciechowic nie będą się 
czuć mieszkańcami II kategorii.  
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Ostrołęki Wiesław Szczubełek powiedział, Ŝe nie ma 
pytań do autora budŜetu, uczestniczył w posiedzeniach komisji, których nawet nie jest 
członkiem i tam pytałem. Powiedział, Ŝe chyli czoło przed radnym Dariuszem Bralskim, bo 
taki styl uprawiania mandatu bardzo mu się podoba. Powiedział, Ŝe i jego i Klub TPO bardzo 
cieszy, Ŝe w budŜecie miasta znalazły się tak kluczowe dla naszego miasta inwestycje 
drogowe, ma tu na myśli ulicę  Goworowską w połączeniu z Pomianem, Brata śebrowskiego, 
łącznik 11 Listopada przez Gorbatowa z Goworowską, myśli o ulicy Łęczysk, Wypychy 
i wielu innych. Cieszy się, Ŝe będą kontynuowane „Orliki” w naszym mieście, Ŝe jest 
zapisanych wiele inwestycji z cyklu termomodernizacja. Cieszy się, Ŝe znalazły się 
w budŜecie środki na podwyŜki dla osób najmniej zarabiających. Bardzo waŜne jest, to 
Ŝe w budŜecie znalazły się środki na kolejne nowe mieszkania z obszaru pomocy społecznej. 
Bardzo go cieszy, Ŝe jest planowana mała sala kinowa. Zdaje sobie sprawę, Ŝe nie da się tak 
ułoŜyć budŜetu, aby zadowolić wszystkich. RozwaŜa równieŜ finansowanie 2 
klubów piłkarskich, ma w tym temacie inne rozwiązania. Klub TPO popiera ten budŜet.  
Radny Jerzy Grabowski powiedział, Ŝe zaproponowany budŜet jest na miarę moŜliwości, na 
miarę potrzeb i sytuacji, w której nasza ojczyzna się znalazła. W wystąpieniu prezydenta było 
podkreślone, Ŝe jest to budŜet sprawiedliwy. Środki w tym budŜecie rozłoŜone są na osiedla 
i rejony naszego miasta, które jeszcze niedawno były zapomniane. Mówi tu 
o Wojciechowicach, Leśnym, Stacji. WaŜną sprawą jest tez powstanie parku na przy 
ul. Bursztynowej, budowa stacji segregacji, budowa małej sali kinowej, inwestycje w sporcie. 
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Cieszą inwestycje drogowe, droga 61 rondo, droga 627. To wszystko sprawia, Ŝe budŜet jest 
skonstruowany mądrze, rozwaŜnie i sprawiedliwie. Nie zapomniano o oświacie i pomocy 
społecznej. Klub Prawa i Sprawiedliwości jest za uchwaleniem budŜetu na 2012 rok.     
Radny Sławomir Kot powiedział, Ŝe chce się odnieść do działu pomocy społecznej i chyli 
czoła przed panem prezydentem, Ŝe środki na ten dział nie zostały obcięte. Prawie 103 
procent przeznacza się na te wydatki. Zwłaszcza na świadczenia rodzinne, alimentacyjne, 
zasiłki i pomoce.  To bardzo cieszy i jest bardzo dobre, Ŝe w tym dziale nie szuka się 
oszczędności.   
Radna Magdalena Jaworowska podziękowała radnemu za dostrzeŜenie tego faktu. Ubolewa 
tylko nad tym, Ŝe na pomoc społeczną pieniądze rządowe z roku na rok są zmniejszane. 
Ustawy, które są przygotowane, znów wpływają na niekorzyść osób niepełnosprawnych. 
Podziękowała za kontynuację budowy bloków socjalnych. Socjalne budownictwo było bardzo 
zaniedbane. Jest coraz lepiej.  
Radny Wiesław Piaściński powiedział, Ŝe jak z wypowiedzi wynikało, w studium 
wykonalności, które część firm otrzymała, zapisy są nieprawdziwe. W nim jest zapis, 
Ŝe zakładana wartość w roku 2015 odpadów zmieszanych poddawanych segregacji jest 
24 000, a teraz słyszymy, Ŝe jest to tylko zmiana. A łącznie jest 60. Jest tu jakieś zakłamanie. 
W związku z ta wypowiedzią uznaje, Ŝe studium wykonalności jest teraz jakieś inne. Sprawa 
kompostowanie – podane jest, Ŝe w ciągu roku poddawane będzie 12 600, a teraz słyszymy 
30 000. Nie wie, gdzie jest prawda.  
Prezydent Miasta Ostrołęki Janusz Kotowski powiedział, Ŝe kaŜdy z nas to pytanie sobie 
stawia. Rozumie, Ŝe nie daliśmy satysfakcjonujących odpowiedzi panu Piaścińskiemu. 
UwaŜa, Ŝe jeŜeli chodzi  o budŜet, to rany ma juŜ dawno wypracowane stanowisko. Nie jest 
w stanie dodać nic więcej do wypowiedzi prezesów, oni od początku pracują przy tym 
projekcie. W jego przekonaniu wypowiedzi ich są logiczne, uporządkowane. 
Przewodniczący Rady Miasta Ostrołęki Dariusz Maciak zapytał czy prezes Noll maŜe 
wyjaśnić te róŜnice, o których mówił radny Piaściński.                                             
Prezes OTBS Witold Noll powiedział, Ŝe studium wykonalności tez podlegało zmianie, 
ostatnie zmiany, szczególnie gdy chodzi o finansowanie były zrobione dla tego wniosku, 
który był złoŜony w ostatnich miesiącach. MoŜe radny mieć nieaktualne studium.  
Radny Rafał Dymerski powiedział, Ŝe z wiedzy o danych chronionych, to firma, która robi 
dokumenty nie ma prawa drugiej udostępniać. Nie wie na jakiej podstawie wysyłane są 
dokumenty techniczne do innego podmiotu. To są dane chronione, chyba, Ŝe autor się zgadza. 
Nie wie o czym dziś się toczy dyskusja, rozmawiamy o budŜecie. Dziś w ogóle nie ma 
przedłoŜonego tematu i komisji merytorycznych o Ŝadnych inwestycjach. Dziś rozmawiamy 
o planie. Przestańmy się przepytywać co będzie, bo to przedłuŜa niepotrzebnie. Ostatnio było, 
Ŝe firma z Wrocławia stworzyła dokument, z niej skorzystano, inna firma wygrała przetarg. 
Teraz Ŝądają duŜej kary. Firma nie powinna dawać informacji o tym jakie technologie będą 
miały zastosowanie. Prezydent moŜe zrobił to przez grzeczność, ale prawo tego nie 
dopuszcza.        
Prezydent Miasta Ostrołęki Janusz Kotowski powiedział, Ŝe rozumie troskę radnego. Miał 
takie samo stanowisko. Jednak spotkaliśmy się z wielokrotnymi pytaniami i to uporczywymi, 
staraliśmy się zawsze za opinią naszych prawników odpowiadać. Mieliśmy około 10 pism 
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z kancelarii prawnej z Warszawy, na pewni nie związane z budownictwem stacji segregacji. 
Pewnie wynajętej kancelarii, która wielokrotnie pytała nas się o róŜne rzeczy, powołując się 
na dostęp do informacji publicznej. Zawsze za radą prawników udzielaliśmy odpowiedzi.  
Rozumie troskę radnego Dymerskiego, ale działamy w obszarze publicznym. Nie złamaliśmy 
prawa podając informację. Oczywiście dodatkowa trudność jest wtedy, gdy ta sama osoba jest 
i radnym i związana z konkretną, prywatną firmą z tego samego sektora. Staramy się 
przestrzegać prawa. Na pewno nie złamaliśmy przepisów, tam gdzie było to konieczne te 
informacje przekazywaliśmy.  
Radny Wiesław Piaściński powiedział, Ŝe to wszystko utajnić trzeba, w ciemno głosujemy, 
jakoś to będzie.  
Prezydent Miasta Ostrołęki Janusz Kotowski rozumie, Ŝe dla radnego jest to kolejny 
dramat, ale kto jak kto, ale radny dostał informacji ile chciał. Co więcej nieśmiało myśli, 
Ŝe i tak jest przeciwko temu budŜetowi, więc cały ten teatr nie wie po co, ale oczywiście 
radny ma do tego prawo.    
Radny Rafał Dymerski powiedział, Ŝe chciałby przestrzec przed ujawnianiem studium. Ktoś 
moŜe zrobić kapitał w firmie wyspecjalizowanej. i ta firma moŜe dać, przygotować się, 
szukać pewnych rzeczy. A później wyjdzie sprawa, Ŝe to dano z Urzędu Miasta. Ktoś moŜe 
się przygotować. Tak się stało w MSWiA. Tajemnica wewnętrzna inwestycji.  
Prezydent Miasta Ostrołęki Janusz Kotowski zapewnił raz jeszcze, Ŝe było tutaj 
przestrzegane prawo, było to trudne, ale radziliśmy się prawników. Wie o czym radny 
Dymerski mówi, firma konkurencyjna, napisała obrzydliwe rzeczy do pana Pawlaka na temat 
naszych projektów. Wszedł w posiadanie tego pisma i jest zadziwiony, ktoś przychodzi 
rozmawia z nim jak tu współpracować, a wcześniej śle do ministerstw pisma, które mówią, 
Ŝe jest to niedobre, zakaŜcie, rozwalcie, na dajcie budować. Nie cytuje oczywiście 
wypowiedzi. Jednak takie działania jego mobilizują do działania. Dlatego ten projekt 
przedstawia. Styl działania pozostawia ocenie radnych.  
Przewodniczący Rady Miasta Ostrołęki Dariusz Maciak powiedział, Ŝe tym budŜetem 
i swoja postawą prezydent udowadnia, Ŝe jest najwłaściwszą osobą do pełnienia tej funkcji. 
W imieniu mieszkańców i Miasta dziękuje za codzienna, wytęŜoną i nawet heroiczną pracę. 
Będzie głosował za tym projektem budŜetu. Poddał pod głosowanie  projekt uchwały Rady 
miasta Ostrołęki w sprawie uchwalenia budŜetu miasta Ostrołęki na 2012 rok wraz 
z autopoprawka.   
Głosowanie: 
Za – 15 
Przeciw –  3 
Wstrzymało się – 1 
Uchwała została podjęta.  
Prezydent Miasta Ostrołęki Janusz Kotowski podziękował wszystkim osobom, które brały 
udział w debacie budŜetowej, podziękował tym osobom, które zdecydowały się poprzeć 
budŜet. Jest przekonany, Ŝe wspólnymi siłami uda się zrealizować najwaŜniejsze zadania 
i będzie to słuŜyć miastu. NiezaleŜnie od tego co za chwilę napiszą, to jasne intencje i czyste 
sumienie, powinno dać satysfakcję z tego co wspólnie robimy.  
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 Przewodniczący Rady Miasta Ostrołęki Dariusz Maciak zarządził przerwę w obradach 
sesji  od godziny 15,05 do godziny 16,30 tego samego dnia.  
Przewodniczący Rady Miasta Ostrołęki Dariusz Maciak o godzinie 16,30 wznowił 
posiedzenie Rady Miasta Ostrołęki.  
 
16. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki zmieniająca uchwałę 

określająca wzory formularzy informacji i deklaracji w spraw ach podatków od 
nieruchomości, rolnego i leśnego.  

Sprawozdawca Komisji BudŜetu i Finansów Ewa śebrowska – Rosak powiedziała, 
Ŝe zmiana jest konieczne z uwagi na dostosowanie wzorów do nowych przepisów, 
obowiązujących od stycznia  2012. Jest to wymóg formalny. Stąd w tym punkcie na 
posiedzeniu komisji nie było dyskusji. Członkowie komisji w wyniku rozpatrzenie projektu 
uchwały wnioskuje jednomyślnie głosami 4 za, o przyjęcie przedmiotowego projektu uchwały 
bez poprawek.  
Przewodniczący Rady Miasta Ostrołęki Dariusz Maciak otworzył dyskusję w tym 
punkcie. Głosów w dyskusji nie było. Poddał pod głosowanie projekt uchwały Rady Miasta 
Ostrołęki zmieniająca uchwałę określająca wzory formularzy informacji i deklaracji 
w sprawach podatków od nieruchomości, rolnego i leśnego.  
Głosowanie: 
Za – 17 
Przeciw –  0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta.  
 
17. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego rejonu „Śródmieście PŁD. – 
Goworowska” w Ostrołęce dla jednostki strukturalnej UUM7. 

Sprawozdawca Komisji Gospodarki Komunalnej, Infrastruktury Technicznej i Ochrony 
Środowiska Norbert Dawidczyk powiedział, Ŝe komisja podjęła wniosek o zdjęcie 
z porządku obrad sesji tego projektu uchwały  jednomyślnie głosami 7 za. W tym samym 
wniosku zobowiązuje prezydenta do wystąpienia do Wojewódzkiego Inspektora Nadzoru 
Budowlanego w celu sprawdzenia, czy wszystkie czynności, które zostały wykonane 
w obiekcie galerii handlowej są zgodne z wydanym pozwoleniem na budowę oraz przepisami, 
które obowiązują na tym terenie. 
Przewodniczący Rady Miasta Ostrołęki Dariusz Maciak zapytał się mecenasa czy ma 
teraz wysłuchać opinii komisji prawa, czy poddać pod głosowanie ten wniosek. 
Mecenas Janusz Kobyliński powiedział, Ŝe pierwszeństwo ma wniosek. 
Rady Rafał Dymerski postawił wniosek przeciwny, w uzasadnień do projektu uchwały, 
które wniósł prezydent, podpisał dyrektor Ciecierski: opracowanie projektu zmiany planu 
miejscowego zagospodarowania przestrzennego rejonu „Śródmieście PŁD. – Goworowska” 
w Ostrołęce dla jednostki strukturalnej UUM7 zostało podjęte na podstawie uchwały nr 
296/XLI/2008 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 27 listopada 2008. Projekt planu został 
sporządzony zgodnie z wymogami, art. 15 ust. 2 ustawy z dnia 27 marca 2003 o planowaniu 
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zagospodarowaniu przestrzennym i jest następstwem wypełnienia procedury sporządzenia 
planu określenia w art. 17 tej ustawy. Projekt planu był wyłoŜony do publicznego wglądu 
w dniach od 12 kwietnia 2011 do 6 maja 2011. Dyskusja publiczna została zorganizowana 
w dniu 4 maja 2011 r. w Urzędzie Miasta Ostrołęki. W okresie wyłoŜenia do publicznego 
wglądu i w okresie 14 dni po wyłoŜeniu nie wpłynęły Ŝadne uwagi. Zgodnie z art. 1 ww. 
ustawy, plan miejscowy uchwala rada gminy po stwierdzeniu jego zgodności ze Studium 
rozstrzygając jednocześnie o sposobie rozporządzenia uwag do projektu planu oraz sposobie 
realizacji zapisanych w planie inwestycji w zakresie infrastruktury technicznej, które naleŜą 
do zadań własnych gminy oraz zasadach ich finansowania. W związku z powyŜszym nie 
przeszkód formalno-prawnych do podjęcia uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego rejonu „Śródmieście PŁD. – Goworowska” w Ostrołęce 
dla jednostki strukturalnej UUM7. Ma pytanie do mecenasa, który odpowie tak lub nie: 
według uzasadnienia na dziś zgodnie z prawem nie ma Ŝadnych wniosków formalno 
prawnych Ŝeby działać przeciw temu uchwaleniu, a więc i zdejmować z porządku obrad. Nie 
zna Ŝadnych przyczyn. Albo pan Ciecierski zmieni zdanie i napisze, Ŝe są przeszkody 
formalno prawne i napisze jakie, albo nie ma zgodnie z tym zapisem Ŝadnych przeszkód 
do uchwalenia planu.  
Przewodniczący Rady Miasta Ostrołęki Dariusz Maciak zapytał się radnego Dymerskiego 
czy skończył uzasadnienie do wniosku przeciwnego. Powiedział, Ŝe uzasadnienia nikt nie 
poddaje w wątpliwość, jest tam pieczątka mecenasa i wszystko jest zgodne. Zupełnie coś 
innego podniosła komisja techniczna i z innych powodów proponuje we wniosku ponowne 
skierowanie do pracy w komisji. Z zupełnie innych powodów, niŜ te, które usłyszeli państwo 
w uzasadnieniu.   
Radny Mirosław Dąbkowski powiedział, Ŝe chciałby poznać powody skierowania tego 
projektu z powrotem do pracy w komisji.    
Przewodniczący Rady Miasta Ostrołęki Dariusz Maciak powiedział, Ŝe jest to wniosek 
formalny i musi poddać go pod głosowanie. Obrady komisji nie są tajne, ani zamknięte.   
Poddał pod głosowanie wniosek z komisji technicznej o zdjęcie z porządku obrad sesji tego 
projektu uchwały i skierowaniu go z powrotem do pracy w komisji oraz zobowiązaniu 
do wystąpienia prezydenta do Wojewódzkiego Inspektora Nadzoru Budowlanego w celu 
sprawdzenia, czy wszystkie czynności, które zostały wykonane w obiekcie galerii handlowej 
są zgodne z wydanym pozwoleniem na budowę oraz przepisami, które obowiązują na tym 
terenie. 
Głosowanie: 
Za – 10 
Przeciw – 6 
Wstrzymał się  - 1 
Wniosek uzyskał akceptację Rady Miasta Ostrołęki.  
 
18. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki zmieniającej uchwałę 

w sprawie utworzenia samorządowego zakładu budŜetowego pod nazwą Zakład 
Aktywności Zawodowej w Ostrołęce i nadania Statutu.  
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Sprawozdawca Komisji Rodziny, Zdrowia i Polityki Społecznej Magdalena Jaworowska 
powiedziała, Ŝe komisja pozytywnie rozpatrzyła przedmiotowy projekt uchwały 6 głosami za, 
przeciwnych i wstrzymujących nie było. W przedłoŜonym projekcje Uchwały proponuje się 
zmienić datę utworzenia Zakład Aktywności Zawodowej w Ostrołęce z dnia 28 grudnia 2011 
r. na 28 grudnia 2012 roku. Zmiana daty utworzenia samorządowego zakładu budŜetowego 
pod nazwą Zakład Aktywności Zawodowej w Ostrołęce podyktowana jest następującymi 
przesłankami: 2 sierpnia 2011 r. Miasto Ostrołęka złoŜyło wniosek na wsparcie tworzenia 
i działalności zakładu aktywności zawodowej dla osób niepełnosprawnych w subregionie 
Ostrołęckim w ramach POKL priorytet VII promocja integracji społecznej poddziałanie 7.2.1 
aktywizacja zawodowa i społeczna osób zagroŜonych wykluczeniem społecznym. W dniu 16 
sierpnia 2011 r. otrzymaliśmy informacje z Mazowieckiej Jednostki WdraŜania 
Programów Unijnych, iŜ projekt przeszedł pomyślnie ocenę formalną i został przekazany 
do oceny merytorycznej. W odpowiedzi na wniosek w dniu 12 października 2011 r. 
otrzymaliśmy pismo, o tym Ŝe Samorząd Województwa Mazowieckiego nie dysponuje 
środkami własnymi, które mógłby przeznaczyć na dofinansowanie 10 % (257.975,84 zł) 
do działalności zakładu. Miasto Ostrołęka po utworzeniu zakładu będzie mogło otrzymywać 
ze środków PFRON dofinansowanie do zatrudnionych osób niepełnosprawnych. Dwa 
tygodnie później otrzymaliśmy informację o wstrzymaniu wpłat miesięcznych dofinansowań 
do wynagrodzeń pracowników niepełnosprawnych zatrudnionych w samorządowych 
ZAZ-ach. Oczywiście z idei utworzenia zakładu nie rezygnujemy, natomiast przesuwamy datę 
do wyjaśnienia stanowiska Ministerstwa Pracy i Polityki Społecznej.    
Przewodniczący Rady Miasta Ostrołęki Dariusz Maciak otworzył dyskusję w tym 
punkcie. Głosów nie było. Poddał pod głosowanie projekt uchwały Rady Miasta Ostrołęki 
zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia samorządowego zakładu budŜetowego pod 
nazwą Zakład Aktywności Zawodowej w Ostrołęce i nadania Statutu.  
Głosowanie: 
Za – 17 
Przeciw –  0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta.  
 
19. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki zmieniająca uchwałę 

w sprawie przekształcenia Zespołu Placówek Opiekuńczo-Wychowawczych 
w Ostrołęce. 

Sprawozdawca Komisji Rodziny, Zdrowia i Polityki Społecznej Magdalena Jaworowska 
powiedziała, Ŝe komisja pozytywnie rozpatrzyła przedmiotowy projekt uchwały 5 głosami za, 
1 wstrzymujący, przeciwnych nie było. z dniem 1 stycznia 2012 r. wchodzi w Ŝycie ustawa 
z dnia 9 czerwca 2011 r.  o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej (Dz. U. Nr 149, 
poz. 887). Przepis art. 229 ust. 3 ww. ustawy wskazuje, Ŝe wielofunkcyjne całodobowe 
placówki opiekuńczo-wychowawcze, działające na podstawie przepisów dotychczasowych, 
z dniem wejścia w Ŝycie ww. ustawy, stają się placówkami opiekuńczo-wychowawczymi  
typu socjalizacyjnego, interwencyjnego oraz specjalistyczno-terapeutycznego, w rozumieniu 
tej ustawy.  
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Przewodniczący Rady Miasta Ostrołęki Dariusz Maciak otworzył dyskusję w tym 
punkcie. Głosów nie było. Poddał pod głosowanie projekt uchwały Rady Miasta Ostrołęki 
zmieniająca uchwałę w sprawie przekształcenia Zespołu Placówek Opiekuńczo-
Wychowawczych w Ostrołęce. 
Głosowanie: 
Za – 18 
Przeciw –  0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta.  
 
20. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie nadania statutu 

Placówce Pieczy Zastępczej „Korczakówka” w Ostroł ęce. 
Sprawozdawca Komisji Rodziny, Zdrowia i Polityki Społecznej Magdalena Jaworowska 
powiedziała, Ŝe komisja pozytywnie rozpatrzyła przedmiotowy projekt uchwały 5 głosami za, 
1 wstrzymujący, przeciwnych nie było. Zmiana statutu Placówki Pieczy Zastępczej 
„Korczakówka” w Ostrołęce wynika  z wejścia w Ŝycie z dniem 1 stycznia 2012 r. 
przepisów ustawy z dnia  9 czerwca 2011 r. o wspieraniu rodziny i systemie pieczy 
zastępczej. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Placówce Pieczy Zastępczej 
„Korczakówka” w Ostrołęce jest niezbędne do dostosowania go do obowiązujących 
przepisów prawnych. W budŜecie Miasta Ostrołęki na 2012 r. zaplanowano środki finansowe 
na realizację ww. zadań. 
Przewodniczący Rady Miasta Ostrołęki Dariusz Maciak otworzył dyskusję w tym 
punkcie. Głosów nie było. Poddał pod głosowanie projekt uchwały Rady Miasta Ostrołęki 
w sprawie nadania statutu Placówce Pieczy Zastępczej „Korczakówka” w Ostrołęce. 
Głosowanie: 
Za – 18 
Przeciw –  0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta.  
 
21. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie nadania statutu 

Miejskiemu Ośrodkowi Pomocy Rodzinie w Ostrołęce. 
Sprawozdawca Komisji Rodziny, Zdrowia i Polityki Społecznej Magdalena Jaworowska 
powiedziała, Ŝe komisja pozytywnie rozpatrzyła przedmiotowy projekt uchwały 6 głosami za, 
przeciwnych i wstrzymujących nie było. Zmiana statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Rodzinie w Ostrołęce wynika z wejścia  w Ŝycie z dniem 1 stycznia 2012 r. przepisów ustawy  
z dnia  9 czerwca 2011 r. o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej. 
Przewodniczący Rady Miasta Ostrołęki Dariusz Maciak otworzył dyskusję w tym 
punkcie. Głosów nie było. Poddał pod głosowanie projekt uchwały Rady Miasta Ostrołęki 
w sprawie nadania statutu Miejskiemu Ośrodkowi Pomocy Rodzinie w Ostrołęce.  
Głosowanie: 
Za – 18 
Przeciw –  0 
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Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta.  
 
22. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie wyraŜenia zgody 

na udzielenie bonifikaty od opłaty za przekształcenie prawa uŜytkowania wieczystego 
w prawo własności.  
Sprawozdawca Komisji BudŜetu i Finansów Ewa śebrowska Rosak powiedziała, 
Ŝe  w projekcie proponuje się udzielenie bonifikaty w wysokości 50% i dotyczy 
nieruchomości przy pl. Bema, ul. Psarskiego i Głowackiego. do 8 października 2011 roku 
decyzja o zastosowaniu bonifikaty w wysokości 50 procent czy 90 procent była uzaleŜniona 
od wysokości dochodu na 1 członka rodziny, natomiast po 9 października wysokość 
bonifikaty nie jest uzaleŜniona od dochodu. W rękach samorządu pozostaje wyraŜenie zgody 
na udzielenie bonifikaty 50 lub 90 procentowej. W tym wypadku jest to 50 procent. Komisja 
w wyniku rozpatrzenia przedmiotowego projektu uchwały, wnioskuje 4 głosami za o podjęcie 
projektu uchwały bez poprawek.   
Przewodniczący Rady Miasta Ostrołęki Dariusz Maciak otworzył dyskusję w tym 
punkcie.  
Radny Wiesław Piaściński powiedział, Ŝe chodzi tu o zastosowanie bonifikaty w budynku 
wielorodzinnym, w którym mieszkają osoby starsze. Im akurat chcemy dać bonifikatę tylko 
50 procent, w innych miejscach, gdzie mieszkają ludzie zasobniejsi zafundowaliśmy 90 
procent. Dlaczego tak róŜnicujemy mieszkańców Ostrołęki.     
Wiceprezydent Miasta Ostrołęki Grzegorz Płocha powiedział, Ŝe tłumaczył tę kwestię na 
komisji technicznej. Nie staramy się róŜnicować mieszkańców, moŜe dziwić, Ŝe tam było 90 
procent, a tu jest 50 procent, ale proszę zauwaŜyć, Ŝe ustawodawca zniósł rygor 90 procent 
i dał swobodę decydowania samorządowi. JeŜeli spojrzymy na udziały w tych budynkach, to 
po rozłoŜeniu na poszczególne mieszkania 4 000 zł na 40 udziałów, to wychodzi po około 
100 zł na mieszkanie. Nie są to duŜe koszta, zdaje sobie sprawę, Ŝe renty i emerytury są 
niskie, ale jeŜeli ma się juŜ własność mieszkania, no to wykupienie i przekształcenie 
nieruchomości na którym stoi budynek, to nie jest to duŜe obciąŜenie.  
Przewodniczący Rady Miasta Ostrołęki Dariusz Maciak poddał pod głosowanie projekt 
uchwały Rady Miasta w sprawie wyraŜenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłaty 
za przekształcenie prawa uŜytkowania wieczystego w prawo własności.  
Głosowanie: 
Za – 15 
Przeciw –  1 
Wstrzymało się – 2 
Uchwała została podjęta 
 
23. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie wyraŜenia zgody 

na udzielanie bonifikat od opłat z tytułu przekształcenia prawa uŜytkowania 
wieczystego w prawo własności nieruchomości.  

Sprawozdawca Komisji BudŜetu i Finansów Ewa śebrowska Rosak powiedziała, 
Ŝe w tym projekcie uchwały równieŜ rozpatrywana była wysokość udzielanej bonifikaty, ten 



 
Strona 59 z 66  

Protokół z XIX sesji Rady Miasta Ostrołęki 
z dnia  29 grudnia 2011 roku 

 

projekt uchwały dotyczy nieruchomości połoŜonych przy ul. Łąkowej, Opalowej, Koralowej, 
Kędzierskiego, Konarzewskiego i Prusa. Podobnie jak w poprzedniej uchwale do 8 
października 2011 roku decyzja o zastosowaniu bonifikaty w wysokości 50 procent czy 90 
procent była uzaleŜniona od wysokości dochodu na 1 członka rodziny, natomiast po 9 
października wysokość bonifikaty nie jest uzaleŜniona od dochodu. W rękach samorządu 
pozostaje wyraŜenie zgody na udzielenie bonifikaty 50 lub 90 procentowej. Komisja 
w wyniku rozpatrzenia przedmiotowego projektu uchwały, wnioskuje 4 głosami za o podjęcie 
projektu uchwały bez poprawek.   
Przewodniczący Rady Miasta Ostrołęki Dariusz Maciak otworzył dyskusję w tym 
punkcie.  
Radny Wiesław Piaściński powiedział, Ŝe dziś bardzo duŜo mówiło się o budŜecie 
sprawiedliwym. Dochodami z budŜetu będą takŜe wpłaty z tytułu z przekształcenia działek. 
Od jednych ściągniemy, wydrzemy 50 procent, gdy w innych przypadkach pobieraliśmy 
opłatę 10 procent. Pyta się co znaczy budŜet sprawiedliwy.    
Prezydent Miasta Ostrołęki Janusz Kotowski wyjaśniła, co rozumie pod pojęciem budŜet 
sprawiedliwy. Nie przekonał radnego Piaścińskiego i ma nie odparte przeświadczenie, 
Ŝe dalej go nie przekona.  
Przewodniczący Rady Miasta Ostrołęki Dariusz Maciak poddał pod głosowanie projekt 
uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie wyraŜenia zgody na udzielanie bonifikat od opłat 
z tytułu przekształcenia prawa uŜytkowania wieczystego w prawo własności nieruchomości. 
Głosowanie: 
Za – 16 
Przeciw –  1 
Wstrzymało się – 1 
Uchwała została podjęta 
 
24. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie uchwalenia 

Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwi ązywania Problemów Alkoholowych na 
2012 rok. 

Sprawozdawca Komisji Rodziny, Zdrowia i Polityki Społecznej Magdalena Jaworowska 
powiedziała, Ŝe komisja pozytywnie rozpatrzyła przedmiotowy projekt uchwały 6 głosami za, 
przeciwnych i wstrzymujących się nie było. Program uchwalany jest przez Radę co roku, jest 
to zadanie gminy. Realizacja zadań jest kontynuacją zadań długofalowych z uwzględnieniem 
nowych pomysłów i projektów.  
Przewodniczący Rady Miasta Ostrołęki Dariusz Maciak otworzył dyskusję w tym 
punkcie.  
Wiceprzewodniczący Wiesław Szczubełek powiedział, Ŝe był uczestnikiem posiedzenia 
komisji merytorycznej, która rozpatrywała ten projekt uchwały. Na tym posiedzeniu miał 
odmienne zdanie niŜ jego autorzy, dziś chce przyznać, Ŝe się mylił. Pozwolił sobie sprawdzić 
u źródeł ankietę, która była przeprowadzona w społeczeństwie, pozwolił sobie porozmawiać 
Ŝe środowiskiem policyjnym i innymi organizacjami. Zwraca honor, przyznał rację 
i pogratulował autorom dobrego materiału.  
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Radny Wiesław Piaściński powiedział, Ŝe jest to fajny materiał, zawierający duŜo 
informacji, ale ma wątpliwość, czy to jest sprawozdanie, czy program. UwaŜa, Ŝe te rzeczy 
sprawozdawcze powinny być w uzasadnieniu. W uzasadnieniu 80 procent treści to jest 
przepisanie ustawy. Wydaje mu się, Ŝe Statut Miasta nie mówi nic, aby przepisywać podstawę 
prawna.    
Przewodniczący Rady Miasta Ostrołęki Dariusz Maciak poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie uchwalenia Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych na 2012 rok. 
Głosowanie: 
Za – 18 
Przeciw –  0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta 
 
25. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie wystąpienia 

do Trybunału Konstytucyjnego z wnioskiem o zbadanie zgodności niektórych 
przepisów ustawy z dnia 9 czerwca 2011r. o wspieraniu rodziny i systemie pieczy 
zastępczej z Konstytucją Rzeczypospolitej Polskiej i Europejską Kart ą Samorządu 
Lokalnego.  

Sprawozdawca Komisji Rodziny, Zdrowia i Polityki Społecznej Magdalena Jaworowska 
powiedziała, Ŝe komisja pozytywnie rozpatrzyła przedmiotowy projekt uchwały 5 głosami za, 
przeciwnych i wstrzymujących się nie było. Wystąpienie do Trybunału Konstytucyjnego 
z wnioskiem o zbadanie zgodności niektórych przepisów ustawy z dnia 9 czerwca 2011r. 
o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej z Konstytucją Rzeczypospolitej Polskiej 
i Europejską Kartą Samorządu Lokalnego. Ustawa z dnia 9 czerwca 2011r. o wspieraniu 
rodziny i systemie pieczy zastępczej, która wejdzie w Ŝycie 1 stycznia 2012 r. wprowadzi 
liczne, nowe zadania własne dla gminy, w tym obowiązek zatrudniania asystentów rodziny, 
ponoszenia częściowych kosztów pobytu dzieci w pieczy zastępczej (od 10 % kosztów 
w pierwszym roku pobytu dziecka w pieczy zastępczej do 50 % w trzecim i kolejnych latach). 
Ustawa wprowadza takŜe nowe zadania dla powiatu,  w tym obowiązek zatrudniania 
koordynatorów rodzinnej pieczy zastępczej. śaden z przepisów nie wskazuje źródeł 
finansowania, natomiast brak moŜliwości w tym miejscu zastosowania domniemania, 
iŜ gmina ma obowiązek sfinansowania zadania własnego w całości ze środków własnych. 
Dlatego te wystąpienie jest bardzo uzasadnione.  
Przewodniczący Rady Miasta Ostrołęki Dariusz Maciak otworzył dyskusję w tym 
punkcie.  
Radny Rafał Dymerski powiedział, Ŝe bardzo jest mu przykro, ale dwie do tyłu uchwały 
została podjęta decyzja o odesłaniu nieprawnie, przewodniczący nie zapytał o opinię komisji 
prawa, która pracowała w tej sprawie.   
Przewodniczący Rady Miasta Ostrołęki Dariusz Maciak powiedział, Ŝe jesteśmy 
w punkcie 25, jeŜeli ma cos do powiedzenia w tym punkcie to bardzo prosi. JeŜeli nie będzie 
mówił w temacie, odbierze mu głos.   
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Radny Rafał Dymerski powiedział, Ŝe chce zakomunikować, Ŝe takie coś miało miejsce. 
Powiedział, Ŝe śledzi na bieŜąco prasę wystąpił Rzecznik Praw Obywatelskich z zapytaniem, 
jest na ten temat juŜ złoŜone do Trybunału Konstytucyjnego, zadał pytanie: dlaczego mamy 
dziś coś powielać, gdy jest to juŜ złoŜone. Przed Trybunałem Konstytucyjnym, nie czarujmy 
się, staje się do dyskusji z profesorami. Po co powielać coś co zostało juŜ zrobione. 
W mediach juŜ o tym mówiono. JeŜeli ktoś juŜ wniósł, to Trybunał orzeknie, po co mamy 
drugi raz to samo pisać.      
Prezydent Miasta Ostrołęki Janusz Kotowski powiedział, Ŝe nie jest to projekt uchwały, 
który wniósł z własną pracą, ale wyjaśnił, Ŝe my tylko wnosimy o zbadanie zgodności. 
Nie będzie starcia naszego renomowanego mecenasa z mecenasami Trybunał 
Konstytucyjnego. My nie zarzucamy nic Trybunałowi czy komuś, my prosimy, aby Trybunał 
Konstytucyjny jako instytucja niepolityczna, zbadał, czy taka praktyka przerzucania zadań na 
samorządy bez zabezpieczenia środków jest zgodna z prawem. Inne samorządy teŜ się 
organizują i bronią, ale kaŜdy samorząd ma swoje zadania i swoje problemy. My mamy oto 
taki. Nie ma tutaj jakiś kosztów, nie narazi radny Dymerski na starcie naszych  mecenasów 
z innymi mecenasami. Nie widzi to Ŝadnych pytań politycznych, trybunał Konstytucyjny nie 
jest stroną jakiejkolwiek dyskusji na arenie politycznej. Nie ma tu zagroŜenia dyskusji 
politycznej czy jakieś innej. UwaŜa, Ŝe nie unikając zadań, powinniśmy w pewnych sprawach 
być zabezpieczeni, bo później nie mamy na inne zadania, lub musimy posiłkować się 
środkami zewnętrznymi.  
Radny Maciej Kleczkowski powiedział, Ŝe w Statucie Miasta, mamy napisane, Ŝe projekt 
uchwały powinien przedstawić skutki finansowe, czy moŜemy przyjąć taki projekt uchwały, 
gdzie te skutki finansowe nie są wymienione.  
Mecenas Janusz Kobyliński powiedział, Ŝe powody mogą być dwa: albo takich skutków nie 
ma, albo zapomniano o ty napisać. Najprawdopodobniej, Ŝadnych skutków tu nie będzie.  
Radny Maciej Kleczkowski według niego skutki są, czyli zapomniano o tym napisać. 
W paragrafie 2 jest napisane, Ŝe upowaŜnia się prezydenta do udzielenia pełnomocnictwa 
do sporządzenia wniosku i reprezentowania przed Trybunałem Konstytucyjnym. 
Prezydent Miasta Ostrołęki Janusz Kotowski powiedział, Ŝe zrobi to chętnie za darmo.  
Radny Rafa Dymerski powiedział, Ŝe celowo powiedział, Ŝe mecenasa trzeba wziąć 
z zewnątrz, skoro przed Sądem Wojewódzkim i przed NajwyŜszym Sądem Administracyjnym 
nasi radcy nie byli uznani za fachowców. Przed Trybunałem Konstytucyjnym, Ŝeby być 
partnerem do dyskusji, to racji musi ktoś bronić na poziomie. A to nie on uznał, Ŝe nasi 
mecenasi nie są godni do reprezentowania nas. A skutki finansowe tutaj będą,  bo trzeba 
przed Trybunałem stanąć i bronić swojej racji. Zarzucamy do trybunału, Ŝe nie ma wskazania 
kto poniesie skutki finansowe, a sami  uchwale nie piszemy kto poniesie skutki finansowe, to 
jedno drugiemu zaprzecza.  
Prezydent Miasta Ostrołęki Janusz Kotowski powiedział, Ŝe uchwała upowaŜni go 
do przesłania do Trybunału Konstytucyjnego uchwały wraz z uzasadnieniem. W uzasadnieniu 
podajemy artykuły, które uznajemy za naruszone. Skutki finansowe, czy wypisane czy nie, to 
zupełnie inne sytuacje. JeŜeli mówimy o skutkach finansowych, to trzeba będzie wysłać te 
pismo listem poleconym, ale nie bądźmy niepowaŜni. On nigdy radcą prawnym z urzędu nie 
zarzucał, Ŝe są w czymkolwiek niekompetentni. JeŜeli radny Dymerski wyciąga sprawy 
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z poprzedniej kadencji, Ŝe mecenasi nie reprezentowali Rady przed sądem, to są to sprawy 
zamknięte. W obecnej sytuacji, Ŝadnych wydatków nie ponosimy. Druga sprawą jest to, 
Ŝe pozostaje jeszcze wola. Posilamy się zewnętrznymi opiniami, a w niektóre sprawy miejskie 
prowadzone są przez dodatkowe osoby związane z obszarem prawnym. Natomiast nie moŜna 
zarzucać mu, Ŝe kiedykolwiek uznał, Ŝe nasi radcowie są w czymś niekompetentni. Co więcej 
nie raz był pod wraŜeniem pracy i wiedzy przy sporządzaniu opinii prawnych przez naszych 
mecenasów.     
Radny Rafa Dymerski powiedział, Ŝe nie uŜył słowa, Ŝe prezydent lekcewaŜy. Dał przykład, 
Ŝe było takie zdarzenie, a nie mówił, Ŝe ktoś nie tego. Powiedział, Ŝe musi opuścić salę obrad, 
chce wszystkim Ŝyczyć szczęścia w nowym roku. Jest za uchwałą.  
Przewodniczący Rady Miasta Ostrołęki Dariusz Maciak przypomniał, 
Ŝe usprawiedliwienie powinno do kancelarii wpłynąć w przeciągu 7 dni. Przykro mu tylko, 
Ŝe przedłuŜa dyskusję Ŝyczeniami i Ŝe tak się zachowuje.  
Radny Rafa Dymerski zapytał się czy przewodniczący do zwolni.  
Przewodniczący Rady Miasta Ostrołęki Dariusz Maciak odpowiedział, Ŝe go nie 
zatrudniał. Poddał pod głosowanie projekt uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie 
wystąpienia do Trybunału Konstytucyjnego z wnioskiem o zbadanie zgodności niektórych 
przepisów ustawy z dnia 9 czerwca 2011r. o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej 
z Konstytucją Rzeczypospolitej Polskiej i Europejską Kartą Samorządu Lokalnego.   
Głosowanie: 
Za – 15 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 3 
Uchwała została podjęta.  
 
26. Przyjęcie sprawozdania Prezydenta Miasta Ostrołęki z działalności w okresie od 1 

sierpnia do 30 listopada 2011 r.  
Przewodniczący Rady Miasta Ostrołęki Dariusz Maciak zapytał się czy są jakieś pytania 
do tego sprawozdania. Pytań nie było. Poddał pod głosowanie sprawozdanie Prezydenta 
Miasta Ostrołęki z działalności w okresie od 1 sierpnia do 30 listopada 2011 r.  
Głosowanie: 
Za – 15 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 1 
Sprawozdanie zostało przyjęte.  
 
27. Informacja o złoŜonych interpelacjach i odpowiedziach udzielonych przez 

Prezydenta Miasta Ostrołęki.  
Przewodniczący Rady Miasta Ostrołęki Dariusz Maciak odczytał interpelacje 
i odpowiedzi udzielone przez prezydenta, stanowią one załącznik do protokołu. 
 
28. Oświadczenia Radnych.   
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Przewodniczący Rady Miasta Ostrołęki Dariusz Maciak zapytał się czy ktoś z radnych 
chciałby coś oświadczyć. Chętnych nie było. 
 
29. Komunikaty i sprawy organizacyjne Rady Miasta: 
a) rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przyjęcia planu 
pracy Rady Miasta Ostrołęki. 
Wystąpienie sprawozdawcy Komisji Prawa i Współpracy z Samorządami 
Mieszkańców Jerzy Grabowski powiedział, Ŝe w dniu 28 grudnia 2011 r. komisja 
rozpatrywała ten projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Miasta Ostrołęki. 
Projekt uchwały przedstawia Radzie jej przewodniczący. Komisja pozytywnie i jednomyślnie 
głosami 7 za  zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady Miasta Ostrołęki Dariusz Maciak otworzył dyskusję w tym 
punkcie. Głosów nie było. Poddał pod głosowanie projekt uchwały Rady Miasta Ostrołęki 
w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Miasta Ostrołęki. 
Głosowanie: 
Za – 15 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta.  
 
b) rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przyjęcia planów 
pracy Komisji Rady Miasta Ostrołęki.  
Wystąpienie sprawozdawcy Komisji Prawa i Współpracy z Samorządami 
Mieszkańców Jerzy Grabowski powiedział, Ŝe  równieŜ Ŝe w dniu 28 grudnia 2011 r. 
komisja rozpatrywała ten projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu planów pracy Komisji 
Rady Miasta Ostrołęki. Komisja pozytywnie i jednomyślnie głosami 7 za  zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady Miasta Ostrołęki Dariusz Maciak otworzył dyskusję w tym 
punkcie. Głosów nie było. Powiedział, Ŝe jest to dobre miejsce na to, aby podziękować 
protokolantom przewodniczącym komisji jest uchwalany przed nadchodzącym nowym 
rokiem. Mało kiedy zauwaŜa się te sprawy, podziękował wszystkim protokolantom, równieŜ 
tym sesyjnym za ich wytęŜoną, mrówczą pracę. Poddał pod głosowanie projekt uchwały Rady 
Miasta Ostrołęki w sprawie przyjęcia planów pracy Komisji Rady Miasta Ostrołęki. 
Głosowanie: 
Za – 16 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta.  
 
c) przyjęcie harmonogramu posiedzeń sesji Rady Miasta Ostrołęki na i półrocze 2012 
roku.  
Przewodniczący Rady Miasta Ostrołęki Dariusz Maciak powiedział, Ŝe harmonogram 
radni otrzymali, zwyczajowo są to ostatnie czwartki miesiąca plus 12 maja sesja uroczysta. 
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Zapytał się czy są jakieś uwagi do harmonogramu. Uwag nie było. Poddał pod głosowanie 
harmonogram posiedzeń sesji Rady Miasta Ostrołęki na i półrocze 2012 roku.  
Głosowanie: 
Za – 16 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Harmonogram został przyjęty.  
 
d) sprawy inne. 
Przewodniczący Rady Miasta Ostrołęki Dariusz Maciak powiedział, Ŝe weźmie pod 
uwagę głosy radnych w sprawie terminu sesji styczniowej, poniewaŜ wypada on w ferie 
zimowe. Zapytał się czy ktoś w tym punkcie chce zabrać głos. Chętnych nie było.   
 
e) rozpatrzenie projektu uchwały  Rady Miasta Ostrołęki w sprawie rozpatrzenia skargi 
na działalność Prezydenta Miasta Ostrołęki.  
Wystąpienie sprawozdawcy Komisji Prawa i Współpracy z Samorządami 
Mieszkańców Jerzy Grabowski powiedział, Ŝe komisja rozpatrywała skargę wspólnoty 
mieszkaniowej „Jaskółka” w Ostrołęce z ul. 11 Listopada 13. Stwierdza się, Ŝe skarga jest 
bezzasadna. Komisja rekomenduje przyjęcie Radzie Miasta przedmiotowego projektu 
uchwały głosami 6za, przy 1 wstrzymującym się, przeciwnych nie było.   
Przewodniczący Rady Miasta Ostrołęki Dariusz Maciak otworzył dyskusję w tym 
punkcie. Głosów nie było. Poddał pod głosowanie projekt uchwały Rady Miasta Ostrołęki 
w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Prezydenta Miasta Ostrołęki. 
Głosowanie: 
Za – 12 
Przeciw – 1 
Wstrzymało się – 3 
Uchwała została podjęta.  
Przewodniczący Rady Miasta Ostrołęki Dariusz Maciak powiedział, Ŝe w tym punkcie są 
jeszcze dwie sprawy: nowy wątek w sprawie SIGE, który dotyczy datacji dla gimnazjum. 
Komisja prawa prosi o przedłuŜenie terminu, a on zwraca się z tym do Rady Miasta Ostrołęki. 
Podkomisja ds. skarg potrzebuje trochę czasu, Ŝeby te skargę Radzie przygotować.  JeŜeli ta 
prośba nie zostanie uwzględniona niezbędne będzie posiedzenie podkomisji, komisji prawa 
a następnie zwołanie sesji dla tej sprawy. Ten wątek nakłada się na pokontrolny protokół RIO 
dot. SIGE. Otworzył dyskusję w tym punkcie. Głosów w dyskusji nie było. Poddał pod 
głosowanie wniosek o przedłuŜenie do najbliŜszej sesji terminu odpowiedzi na skargę SIGE 
i nowego wątku dot. dotacji dla gimnazjum.   
Głosowanie: 
Za – 14 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 3 
Wniosek został przyjęty przez Radę Miasta Ostrołęki.  
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Przewodniczący Rady Miasta Ostrołęki Dariusz Maciak powiedział, Ŝe kolejna sprawa 
dotyczy właścicieli nieruchomości połoŜonych przy drodze wojewódzkiej 627 Ostrołęka – 
Ostrów Mazowiecka – Sokołów Podlaski. Tą skargą równieŜ zajmowała się podkomisji 
i komisja prawa. 24 stycznia 2012  roku będzie rozprawa w WSA w tej sprawie. Prośba jest 
o wyraŜenie zgody na przedłuŜenie odpowiedzi na tę skargę do czasu, kiedy będziemy 
dysponowali wyrokiem i instancji z uzasadnieniem. Wyrok ten będzie dla nas wykładnią. 
Otworzył dyskusję w tym punkcie. Głosów w dyskusji nie było. Poddał pod głosowanie 
wniosek o przedłuŜenie terminu odpowiedzi na skargę właścicieli nieruchomości połoŜonych 
przy drodze wojewódzkiej 627 Ostrołęka – Ostrów Mazowiecka – Sokołów Podlaski do czasu 
otrzymania wyroku WSA z uzasadnieniem.  
Za – 15 
Przeciw – 2 
Wstrzymało się – 0 
Wniosek został przyjęty przez Radę Miasta Ostrołęki.  
Przewodniczący Rady Miasta Ostrołęki Dariusz Maciak poinformował, Ŝe w łonie Rady 
Miasta Ostrołęki został utworzony Klub Radnych pn. Klub Radnych „Nasza Ostrołęka” 
w składzie: Wiesław Piaściński, GraŜyna Sosnowska i Wojciech Zarzycki, Tadeusz 
Kaczyński. Przewodniczącym Klubu jest radny Wiesław Piaściński. Pogratulował i Ŝyczył 
owocnej pracy.  
Radny Dariusz Bralski powiedział, Ŝe chce się odnieść do tematu, który zdjęliśmy 
z porządku obrad mianowicie zobowiązania prezydenta do Wojewódzkiego Inspektoratu 
w sprawie zagospodarowania przestrzennego i budynku państwa Szczecińskich, chce 
postawić wniosek, Ŝeby nie wyglądało na to, Ŝe radni zdjęli ją ze zwykłej złośliwości czy 
innych pobudek. Chce postawić wniosek, Ŝeby sprawa szła dwoma torami.  Jednym torem jest 
zobowiązanie prezydenta do Inspektora Wojewódzkiego, drugi zobowiązanie 
przewodniczącego do nadzorowania tego tematu. Chodzi mu o to, Ŝeby ten temat został 
szybciej załatwiony i powrócił na komisję techniczną.   
Przewodniczący Rady Miasta Ostrołęki Dariusz Maciak powiedział, Ŝe nie posiada 
kompetencji nadzorczych, moŜe radnemu chodzi o występowanie w tej sprawie. 
Radny Dariusz Bralski powiedział, Ŝe chodzi mu o występowanie w tej sprawie.  
 Przewodniczący Rady Miasta Ostrołęki Dariusz Maciak poddał pod głosowanie wniosek 
radnego Dariusza Bralskiego: o umoŜliwienie przewodniczącemu Rady Miasta Ostrołęki 
do występowania w tej sprawie, aby jak najszybciej komisja techniczna zajęła się ponownie 
sprawą.   
Za – 11 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 1 
Wniosek został przyjęty przez Radę Miasta Ostrołęki.  
Prezydent Miasta Ostrołęki Janusz Kotowski powiedział, Ŝe jak tylko będzie miał 
informacje w tej sprawie to teŜ będzie je przedkładał Radzie Miasta. Będzie równieŜ gotowy 
ponownie projekt uchwały Radzie Miasta przedstawić. Tak odczytuje swoje zobowiązanie. 
Projekt uchwały nie jest wycofany z legislacji, tylko zdjęty z porządku dzisiejszych obrad.  
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30. Sprawy róŜne. 
Radny Dariusz Bralski powiedział, Ŝe ze dwa lata temu bardzo krytycznie wypowiadał się 
o świątecznym oświetleniu. Dziś chce złoŜyć podziękowanie osobom, które się tym zajmują, 
bo Ostrołęka wygląda pięknie i pomysłowo. Ostatnio trochę podróŜował i nigdzie nie spotkał 
się z takim pięknym oświetleniem jak w Ostrołęce. Jest to promocja Ostrołęki, wiele osób 
pewnie mówi, Ŝe to kosztuje, ale miasto w okresie świątecznym musi wyglądać pięknie. 
Bardzo mu się natomiast nie podoba, Ŝe gdy ktoś pyta i ma głos, to jest głośno na sali.   
Przewodniczący Rady Miasta Ostrołęki Dariusz Maciak powiedział, Ŝe równieŜ nie 
podoba mu się takie zachowanie i stara się temu zaradzić.  
Prezydent Miasta Ostrołęki Janusz Kotowski powiedział, Ŝe spotkał się z głosami, 
Ŝe oświetlenie zostało zbyt wcześnie zainstalowane. Chce wyjaśnić, Ŝe firma, która się tym 
zajmowała, miała korzystniejsze warunki cenowe za rozwieszenie i rozstawienie niŜ 
w okresie tuŜ przed świętami. Przyznał się, Ŝe dość skąpo podchodził do sprawy, tym bardziej 
cieszy się, Ŝe pracownicy zostali docenieni.  
Przewodniczący Rady Miasta Ostrołęki Dariusz Maciak złoŜył Ŝyczenia noworoczne od 
Prezydium Rady Miasta i Pani Sekretarz.   
Prezydent Miasta Ostrołęki Janusz Kotowski podziękował za współpracę w tym roku, 
przed nami jeszcze duŜa część kadencji. Po swojemu kaŜdy szuka tego co najlepsze, czasem 
mamy inne wizje. To trudno. Podziękował osobom, które odwaŜyły się przyjąć ten budŜet, 
a za pracę samorządową podziękował wszystkim. Poprosił o chwilę czasu po sesji, zaprosił na 
małą lampkę szampana za pomyślność w Ŝyciu osobistym i samorządowym  w nowym roku.  
31. Zakończenie obrad XIX sesji Rady Miasta Ostrołęki. 
Przewodniczący Rady Miasta Ostrołęki Dariusz Maciak zamknął obrady XIX sesji Rady 
Miasta.  
Sesja trwała od godziny 8,00 do godziny 18,00.  
 
Tabela z indywidualnym głosowaniem radnych przyporządkowanym do poszczególnych 
projektów uchwał, stanowi załącznik do protokołu i jest do wglądu w Wydziale 
Organizacji i Obsługi Rady Miasta. 
 
 
Protokołowali: 
Grzegorz Ciecierski strony 1-35 
Julita Winiarska strony 36-66 
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